
مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان کرمان:

حدود 45 درصد از بنگاه های 
  اقتصادی استان  نیمه فعال هستند 
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دستگیری عامل راه اندازی 
صفحه اینستاگرامی 

 شوتی سواران در بم
 رئیس پلیس فتای شهرستان بم گفت: عامل راه اندازی 
صفحه اینستاگرامی شوتی سواران که به انگیزه واهی تفریح 

و سرگرمی اقدام به تشکیل این صفحه کرده بود شناسایی و دستگیر شد.سروان شاهرخ 
بیانی با اشاره به تاکیدات رهبر معظم انقلاب پیرامون مقابله با هجمه ها و مسائل ناهنجار 
فضای مجازی بیان داشت: در همین زمینه به دنبال رصد مستمر فضای مجازی توسط 
کارشناسان پلیس فتا یک  صفحه اینستاگرامی با بیش از ۵۲ هزار عضو که به فعالیت در 
زمینه تبلیغ و ترویج شوتی سوار می پرداخت، مشاهده و موضوع در دستور کار قرار گرفت.

نشســت تدوین پیش نویس تفاهمنامــه همکاری 
معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری 

اســتان کرمان با اداره کل فرهنگ و ارشــاد اســلامی جنوب استان برگزار 
شد.رئیس دادگستری جیرفت از تفاهم نامه اقدام مشترک با اداره کل فرهنگ 
و ارشاد اسلامی جنوب کرمان با هدف کاهش آسیب های اجتماعی خبر داد 
و گفت: پیرو تعاملی که با مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اسلامی جنوب کرمان 
داشتیم قرار است در قالب تفاهم نامه ای با اســتفاده از ظرفیت های موجود 

اقدامات مشترکی در زمینه کاهش آسیب های اجتماعی انجام دهیم.

بیماران تالاسمی قلعه گنج 
 درگیر جاده ها

بیماران تالاسمی شهرستان قلعه گنج بیش 
از 60 نفر هستند که برای دریافت خون باید به سایر شهرستان ها 

 مراجعه کنند.

دادگستری و ارشاد 
جنوب تفاهم نامه

  امضا می کنند
صفحه2 را 
بخوانید

صفحه 2 را 
بخوانید

ادامه مطلب رادر 
صفحه 8 بخوانید
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کارهای خیر را باید 
فریاد زد؛اجازه بدهیم 

فرهنگ شود
مرتضی رضایی

ــی  ــک کار خوب ــر ی ــم اگ ــش نکنیم؛بیایی خراب
اتفــاق مــی افتــد در بــوق و کرنایــش کنیــم تــا 
ــری منتشــر  ــر شــود.چند روز پیــش خب فراگی
ــش  ــی برد؛کاه ــرو م ــر ف ــه آدم را در فک ــد ک ش
اهــدای عضــو در ایــران! آن هــم به دلیــل پخش 
یک برنامــه در ماه مبــارک رمضــان.در آن برنامه 
خیلی ها عنــوان کــرده بودند کــه از کمــا دوباره 
ــد  ــی توانن ــد و حــالا م ــی برگشــته ان ــه زندگ ب
ــه  ــه ای ک ــادی روزگار بگذرانند.برنام ــی ع خیل
باعــث شــد تــا عمــوم مــردم مــرگ مغــزی را بــا 
رفتــن بــه کمــا اشــتباه بگیرنــد و آمــار رضایــت 
خانــواده هــا بــرای اهــدای عضــو افت شــدیدی 

داشــته باشــد.
بــرای همیــن اســت کــه مــی گویــم کار خــوب 
را بایــد فریــاد زد.خیلــی هــا هســتند مثــل علی 
ــدی  ــداداد عزیزی،مه ــاد مجیدی،خ دایی،فره
طارمی،ســردار آزمون و ...که دســت شــان به کار 
خیــر اســت.اینها را گفتــم تــا بــه اینجــا برســم.

فیلــم عروســی یکــی از کوتــاه قامتــان در فضای 
مجــازی را دیدید؟چنــد نفرتــان پــس از انتشــار 
آن مــی دانســتید کــه کل خــرج ایــن عروســی 
بــه ۵0 میلیــون تومــان نرســیده و همــه هزینــه 

ــون داده اســت؟ هــای آن را ســردار آزم
ــتند و  ــی هس ــای مردم ــره ه ــا چه ــازه اینه ت
ــوش  ــه گ ــد و ب ــی کنن ــری م ــی کار خی وقت
یکــی از دوســتان شــان مــی رســد و بــه 
ــن  ــود.در همی ــی ش ــانه ای م ــور رس ــرعت ن س
ــد  ــل آبادان؛دیدی ــن متروپ ــرای فروریخت ماج
هــر کــه هــر چــه داشــت در طبــق اخــلاص می 
ــود  ــرده ب ــت ک ــاندویچ درس ــت؟یکی س گذاش
ــدادی  ــای ام ــن نیروه ــودش بی ــور خ ــا موت و ب
ــده  ــای زن ــگ ه ــری س ــی کرد،دیگ ــش م پخ
ــش  ــی پخ ــی آب معدن ــش را آورده بود،یک یاب
ــره  ــه گ ــن شــکل ک ــی از ای ــرد و کارهای ــی ک م
ــاز مــی کنــد از کار خلــق الله.ایــن مســئولیت  ب
هــای اجتماعــی فقــط نبایــد روی دوش چهــره 
هــا باشــد.خیلی هــا هســتند کــه شــاید مــادی 
نتواننــد کمکــی کننــد امــا همیــن کــه دســت 
ــد و  ــی گذارن روی شــانه هموطــن خودشــان م
مــی گویند:»غصــه نخــور مــا هســتیم.«به دنیــا 
مــی ارزد.کارهــای خــوب را بایــد فریــاد زد،باید 
گفــت و گفــت تــا به یــک فرهنــگ تبدیل شــود 
ــرای کمــک بلنــد شــد  کــه هــر جــا صدایــی ب
باشــند کســانی کــه بــدون هیــچ چشمداشــتی 
بگویند:»حســاب ایــن آقا،حســاب ایــن خانــم و 

ــن.« ــا م ــی ب حســاب فلان

به دو استاد کار جهت ساخت در و پنجره آهنی 
با حقوق و مزایای عالی نیازمندیم.

آگهی استخدام

شماره تماس: 09162498634

@kaghazevatan
ما را در تلگرام دنبال کنید
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

شیپور»منادی« از سر گشاد
»کاغذ وطن« در گزارشی ادعای منادی، نماینده آذربایجان شرقی 

مبنی بر سهم ۵2درصدی آذربایجان از شرکت ملی مس را بررسی می کند

در حالی که تنها 20 درصد از حجم تولیدات شرکت ملی مس ایران  از  استان آذربایجان شرقی است، نماینده  این 
استان با  ادعای سهم ۵2درصدی خواستار تشکیل شرکت مس آذربایجان جهت نگه داشتن منابع و انتقال مالی 

3شرکت صنایع ملی مس به این استان است
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ساکنان سکونت گاه های غیررسمی ساکنان سکونت گاه های غیررسمی 
کرمان در بن بستکرمان در بن بست

 11 درصد از اهالی شهر کرمان ساکن سکونتگاه های غیررسمی هستند

تومــان  ۵00 قیمــت  صفحــه            8            1401 مــاه   خــرداد   1۲ پنجشــنبه        1۲43 پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

فراخوان عمومی مناقصه )تجدید(یک مرحله ای
احداث موزه منطقه ای جیرفت

اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان کرمان در نظر دارد مناقصات عمومی خدمات را به 
شرح جدول ذیل از طریق سامانه تدارکات الکترونیک دولت برگزار نماید.

ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق  تا  کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه 
و  شد  خواهد  انجام   https://www.setadiran.ir نشانی  به  )ستاد(  دولت  الکترونیکی  تدارکات  سامانه  درگاه 
نام در سامانه مذکور و دریافت گواهی امضاء  لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت 

الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.

تاریخ انتشار مناقصه: در سامانه ستاد روز چهارشنبه 1401/02/11 ساعت 08:00 می باشد.
مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه: تا روز دو شنبه 1401/03/16 تا ساعت 19:00 از طریق سامانه ستاد می باشد.

مهلت زمانی ارئه پیشنهادها: تا روز شنبه 1401/03/28 ساعت 12:00 از طریق سامانه ستاد می باشد.
زمان بازگشایی پیشنهادها: روز یک شنبه 1401/03/29 ساعت 10:00 از طریق سامانه ستاد می باشد.

زمان اعتبار پیشنهادها: تا روز چهار شنبه 1401/04/29 ساعت10:00 می باشد.
اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت های 

الف: کرمان بلوار جمهوری اسلامی نبش سه راه هوانیروز- شماره تماس: 034-32816504-7
اطلاعات سامانه تدارکات الکترونیکی دولت جهت انجام مراحل عضویت در سامانه:  034-32816504-7

اطلاعات سامانه تدارکات الکترونیکی دولت جهت انجام مراحل عضویت در سامانه، مرکز تماس:
 41934-021 و 034-32516055 

روابط عمومی اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان کرمان شناسه آگهی: 13۲9060

مبلغ ضمانت نامه بانکی )ريال(مبلغ برآورد )ريال(موضوع مناقصهشماره سیستمیردیف

40,006,922,8852,000,500,000احداث موزه منطقه ای جیرفت12001009009000003

بحران کم آبی 
را جدی بگیریم
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کوهبنان روی کمربند 
زلزله قرار دارد

نماینده مردم زرند و کوهبنان در دیدار با مسئولان بنیاد مسکن 
شهرســتان کوهبنان  ضمن تقدیر از خدمات چند ساله جعفری 
و آرزوی توفیق برای مدیر جدید بنیاد مســکن شهرستان گفت: 
تعامل با ادارات خصوصا شهرداری و شورای شهر از ضروریات است 

تا کار ها و خدمات با سرعت بیشتری انجام شود.
عفت شریعتی کوهبنانی  گفت:باید تلاش شود با اجرای طرح هادی 
و ساخت منازل مقاوم و استاندارد محرومیت روستا ها تا نقاط قوت 
تقویت و با بررســی نقاط ضعف به دنبال خدمات بیشتر و بهتر به 

مردم خصوصا در مناطق روستایی باشیم.
نماینده زرند و کوهبنان در مجلس می گویــد: با توجه به این که 
کوهبنان بر روی کمربند زلزله قرار دارد ساخت منازل مسکونی و 
تجاری مقاوم باید در دستور کار باشد که به لطف خدا با اجرای طرح 
جهش نهضت ملی مسکن در کوهبنان شاهد ایجاد شهرک های 

جدید از جمله شهرک سردار شهید سلیمانی هستیم.
در ادامه علی سعیدی رئیس بنیاد مسکن کوهبنان گفت: در بحث 
جهش تولید مسکن حدود 1100 نفر ثبت نامی داشتیم که تاکنون 
340 نفر تایید شدند و بیش از ۲۲4 قطعه زمین در شهرک سردار 
شهید سلیمانی واگذار شده البته به دنبال الحاق 80 هکتار زمین 

برای ادامه طرح هستیم.
به گفته ســعیدی در بخش طغرالجرد بدنبــال تهیه زمین برای 
اجرای طرح هستیم تا تمام واحد های جهش تولید ملی مسکن در 

شهرستان بصورت ویلایی احداث شوند.
سعیدی می گوید: تمام روستا های بالای ۲0 خانوار در شهرستان 
کوهبنان تهیه طرح شدند و الان روستا های زیر ۲0 خانوار هم در 

انتظار طرح هادی هستند.

برگزاری اجتماع بزرگ »سلام 
فرمانده« در پایتخت مقاومت

اجتماع دهه نودی ها با اجرای سرود »ســلام فرمانده« در پایتخت 
مقاومت، شهر حاج قاسم سلیمانی برگزار شــد. به گزارش ایسنا، یا 
مولا یا صاحب الزمان الغوث الغوث الغوث ادرکنی ... در مصلای بزرگ 
امام علی)ع( عصر امروز 11 خردادماه طنین انداز بود. مصلای بزرگ 
امام علی علیه الســلام میزبان اجتماع بزرگ پویش سلام فرمانده با 
حضور خانواده ها، دهه هشتاد و نودی ها و همراه با اجرای سرود »سلام 
فرمانده« برگزار شد. در این اجتماع بزرگ کودکان، زنان و مردان پرچم 
ایران و برخی عکس سردار حاج قاسم سلیمانی و برخی بادکنک های 
که روی آنها نوشته شده سلام فرمانده و همچنین پرچم های منقش به 
نام  صاحب الزمان)عج(، یا امام حسین  )ع(  را در دست داشتند. اندکی 
نیز این رویداد را با گوشی های خود در حال ثبت کردن بودند.  تعدادی 
از این اجماع 40 هزار نفری با پیشــانی بند یا چفیه حضور داشتند و 
برخی از کودکان پرچم جمهوری اســلامی ایران را روی صورتشان 
نقاشــی کرده بودند.  برپایه این گزارش در نخستین بخش از برنامه 
اجتماع »سلام فرمانده« پس از قرائت آیاتی از قرآن مجید، سرود ملی 
خوانده شد.  در ادامه یادی از حادثه تلخ آبادان شد و برای شادی روح 
جان باختگان این رخداد صلوات فرستادند و سپس سرود " آمده ام 
ای شاه پناهم بده ..." خوانده شد و هتک حرمت را محکوم کردند و 
در ادامه به ضامن آهو، شاه خراسان ســلام دادند.  "حسین حسین 
شعار ماست، شهادت افتخار ماست" شــعاری بود بعد از آن سر داده 
شد.  "علی آخوندی" دکلمه ای درباره امام زمان )عج( خواند، گفتنی 
است که در این مراسم همواره از سردار دل ها یاد می شد.  "این همه 
لشکر آمده، به عشــق رهبر آمده"؛ " وای اگر خامنه ای حکم جهادم 
دهد، ارتش دنیا نتواند جوابم دهد" صدای اجماع 40 هزار نفری بود، 
شعارهای دیگری نیز سر داده شد.  در ادامه بیعت نامه با امام زمان )عج( 
نیز خوانده شد سپس گروه سرود ناشنوایان سرود »سلام فرمانده« 
اجرا کردند و همه حضار با آنها همخوانی کردند.  در قسمتی از مراسم 
همزمان با خواندن این سرود مردی میان سال گل های پرپر را روی 

نوجوانان می پاشید. 
نوجوانان همزمان با نام بردن نام حضرت مهدی)عج( دستان خود را 
بالا بردند و برخی ها سلام نظامی در قسمت "سلام فرمانده" می دادند. 
"لبیک یا مهدی" فضا را پر کرده بود و طبــق تقاضای مردم، دوباره 

سرود »سلام فرمانده« خوانده شد. 

رنـج سـفر در ایـن مناطـق محـروم جنوب اسـتان 
کرمـان، خطـر حـوادث احتمالـی سـوانح رانندگی 
و هزینـه هـای مالـی هـر ۲ هفته سـفر ،سبب سـاز 
مشـکلاتی بـرای ایـن بیمـاران شـده،اما آنطـور که 
دانشـگاه علوم پزشـکی جیرفت که خدمات رسانی 
به جنـوب اسـتان رازیرپوشـش دارد نویـد می دهد 
طـی ۲ تا سـه مـاه دیگر مشـکل ایـن بیمـاران حل 
و خدمـات رسـانی در همـان شهرسـتان قلعه گنـج 
انجام خواهد شـد.زیرا تجهیزات مورد نیـاز برای این 
شهرسـتان و یک شهرستان دیگر مشـابه تهیه شده 
و منتظر نهایی شـدن سـاخت سـاختمان هستند.
خبرنـگار ایرنـا مسـتقر در قلعه گنـج در گفـت وگو 
بـا برخـی بیمـاران تالاسـمی بـه تشـریح مسـائل 
و مشـکلات آنـان پرداخـت و در ادامـه نیـز پاسـخ 
مسـئولان علـوم پزشـکی جیرفـت را جویا شـد که 
اعـلام کردنـد همـه ظرفیـت هـا را بـه کار گرفتـه 
اند کـه حتـی زودتـر از ۲ ماه مشـکل ایـن افـراد در 
قلعه گنج حل شـود امـا در نهایت طـی ۲ تا سـه ماه 

حـل خواهـد شـد.
شـمار بیمـاران تالاسـمی سـاکن در شهرسـتان 
قلعه گنـج در 4۲0 کیلومتـری جنوب مرکز اسـتان 

کرمـان افـزون بـر 60 نفـر اعـلام می شـود.
هزینه های سفر کمرشکن است 

یدالله مانـدگاری از شـهروندان سـاکن در قلعه گنج 
که خودش بازنشسـته شبکه بهداشـت است دختر 
19 ساله مبتلا به تالاسـمی دارد که هر 14 روز یکبار 
باید برای دریافت خون او را به سـایر شهرسـتان ها از 

جمله کهنـوج ببرد.
وی بـه هزینه هـای این سـفر مخصوصا اگـر مجبور 
شـوند با وسـایل نقلیه غیر شـخصی بروند اشاره می 
کنـد و مـی افزایـد: عمدتـا بـرای دریافـت خـون به 
بیمارسـتان 1۲ فروردین کهنـوج مراجعه می کنیم. 
ماندگاری می گوید که دختـر او گروه خونـی o دارد 
کـه بعضـی مواقع بـا کمبـود این نـوع خـون مواجه 

می شـوند.
این شـهروند درخواسـت دارد که مسـئولان متولی 
زمینـه ای را ایجـاد کننـد که اگـر ایـن افراد پـس از 
طی مسـافت از یک شهرسـتان دیگر بـرای دریافت 
خون مراجعـه کردند، با مشـکل یا کمبـودی مواجه 

شند. نبا
او می گویـد کـه طـی نامه نـگاری بـه مسـئولان 
شهرسـتان دربـاره کمبودهـا از جملـه ضعـف 
زیرسـاخت ها و نیـز کمبـود داروهـای تخصصـی 

بیماران تالاسـمی نیز خواهان توجـه متولیان و حل 
مشـکلات شـده و فرماندار هم بر حل مشکل تاکید 

کـرده و پیگیری هـا در جریـان اسـت.
زهـره مانـدگاری از مددجویـان کمیته امـداد و اهل 
منطقـه زَر در شهرسـتان قلعه گنـج نیـز دختـر ۲0 
سـاله ای دارد کـه باید هـر ۲ هفته یکبار بـه کهنوج 

بـرود.
او کـه می گویـد بـرای تامیـن هزینه هـای تـردد با 
مشکل مواجه اسـت از مسـئولان متولی تقاضا دارد 
برای دریافـت خون در بیمارسـتان نیـز فرآیندهای 

اجرایی تسـهیل شـود.
منتظـر بهره بـرداری از سـاختمان دیالیز 

هستیم 
عبـاس پالـش مدیـر شـبکه بهداشـت و درمـان 
قلعه گنـج نیـز در مصاحبه بـا خبرنگار ایرنـا توضیح  
داد: در شهرسـتان 6۵ بیمار تالاسـمی مـاژور داریم 
کـه هـر ۲ هفتـه یکبـار بـرای دریافـت خـون بـه 
بیمارستان های شهرسـتان های کهنوج و جیرفت و 

نیـز مرکـز تالاسـمی کرمـان مراجعـه می کنند.
او بـا بیـان اینکـه سـاختمان دیالیـز و تالاسـمی 
شهرسـتان قلعه گنـج بـا ۲00 مترمربـع مسـاحت 
به همـت خیـران بهداشـتی در حـال احداث اسـت 
اظهارداشـت: این پروژه که ۲ میلیـارد تومان هزینه 
دارد تاکنون از بیش از 8۵ درصد پیشـرفت فیزیکی 
برخـوردار اسـت و تـلاش داریم تـا ۲ مـاه آینـده به 

بهره بـرداری برسـد.
بـه گفتـه پالـش همـه تجهیـزات بخش تالاسـمی 
شـامل بانـک خـون، ساکشـن،پمپ خـون، تخـت 
اطفال، تخت بستری و الکتروشوک از طرف دانشگاه 
علـوم پزشـکی تهیـه شـده و بـه محـض اتمـام کار 

سـاختمان، تجهیز و بهـره بـرداری می شـود.
بـه گفتـه او بخـش دیالیـز بـرای ارائـه خدمـات به 
بیماران چندسـالی اسـت که در بیمارستان شهدای 

قلعه گنـج راه اندازی شـده اسـت.
این مسـئول افـزود: تمامی خدمـات بـرای بیماران 

تالاسـمی به صـورت رایـگان انجام می شـود.
او بیان کـرد: بهورزان و کارشناسـان بهداشـتی ما به 
افرادی که مشـکل تالاسـمی مینور داشـته باشـند 
مرتب توصیه مـی کنند که زمـان بـارداری آزمایش 
هـای لازم را برای جلوگیری از تالاسـمی ماژور انجام 
دهنـد و آزمایـش هـا نیز تـا قبـل از هفتـه دوازدهم 

رایگان اسـت.
به زودی بخش تالاسمی راه اندازی می شود 

رییـس دانشـگاه علـوم پزشـکی جیرفـت نیـز در 
گفت وگو با ایرنـا از تزریق هشـت هـزار و ۷0۲ واحد 

خون به بیماران تالاسـمی جنوب کرمان طی سـال 
جاری خبـر داد.علی اصغـر خیرخواه تعـداد بیماران 
تالاسـمی حوزه زیرپوشـش دانشـگاه علوم پزشکی 
جیرفـت )جنـوب کرمـان( را 449عـدد برشـمرد و 
گفت: بیماران تالاسـمی در این منطقه از سـه مرکز 
جیرفت، کهنـوج و رودبـار جنوب خدمـات دریافت 

مـی کنند.
وی از راه اندازی بخش تالاسـمی در بیمارستان های 
شهرسـتان های قلعه گنج و رودبار جنـوب طی ۲ تا 
نهایت، سـه ماه آینده خبر داد و گفـت: تمامی تلاش 
خـود را برای خدمات رسـانی به بیماران تالاسـمی و 
دیگر حوزه ها در کمترین مسـافت زمانـی انجام می 
دهیم تا بیماران خدمـات مورد نیاز را در شهرسـتان 

خـود دریافت کنند.
نبود زیرساخت علت کمبود امکانات است

رییـس دانشـگاه علـوم پزشـکی جیرفت کـه اواخر 
سال گذشـته این مسـئولیت را پذیرفته، پراکندگی 
جمعیت، وسـعت زیاد منطقه جنوب کرمـان و عدم 
توجـه به ایجاد زیرسـاخت ها طی سـالیان گذشـته 
را علـت کمبـود امکانـات دانسـت و گفـت: تمامـی 
تلاش خـود را بـرای رفـع محرومیت ایـن منطقه به 

کار مـی گیریم.
خیرخـواه به خدمـات ارائه شـده بیماران تالاسـمی 
در جنوب کرمان اشـاره کرد و این خدمات را شـامل 
تزریـق خـون، ارایـه دارو، خدمـات درمانـی شـامل 
ویزیـت و بسـتری، توزیـع بسـته هـای حمایتـی، 
ارائـه خدمـات دندانپزشـکی، معرفی به بانـک برای 
دریافت تسهیلات، توزیع پمپ دسفرال و آزمایشات 

برشـمرد. او ادامه داد: تمامی این خدمـات به صورت 
رایگان بـه بیمـاران تالاسـمی ارائه می شـود.

خیرخـواه به خدمـات ارائه شـده در بخـش دارویی 
بیمـاران تالاسـمی منطقه جنـوب کرمان اشـاره و 
تصریح کـرد: از ابتدای سـال تاکنـون 8۷1 هـزار و 
۲1۲ قـرص و آمپـول مختـص بیمـاران تالاسـمی 
بـه صـورت رایـگان بـه بیمـاران تالاسـمی جنوب 

کرمـان ارایه شـد.
او همچنیـن از معرفـی ۵4 بیمـار تالاسـمی بـرای 
دریافت تسـهیلات بانک در جنوب کرمان خبر و داد 
و 48۵ ویزیت رایـگان را از جمله خدمات ارائه شـده 
توسـط دانشـگاه علوم پزشـکی جیرفت طی سـال 

جاری برشـمرد.
رییس دانشـگاه علـوم پزشـکی جیرفـت در ادامه از 
توزیـع  8۲ پمـپ دسـفرال به صـورت رایـگان بین 
بیماران تالاسـمی جنـوب کرمان خبـر داد و قیمت 
تقریبـی هـر دسـتگاه را بیـش از ۲ میلیـون تومـان 

اعلام کـرد.
او بیان کرد: از ابتدای سـال جاری تاکنون همچنین 
884 بسـته حمایتی رایگان بین بیماران تالاسـمی 

جنوب کرمان توزیع شـده اسـت.
خیرخواه ادامـه داد: همچنیـن طی این مـدت لوازم 
مصرفـی دفروکسـامین و تمامـی آزمایـش هـای 
بیماران تالاسـمی جنـوب کرمان به صـورت رایگان 

انجـام  و ارائه شـده اسـت. 
او گفـت: مـردم در صـورت مواجـه بـا هرگونـه 
مشـکلی در زمینـه بیمـاران تالاسـمی بـا شـماره 

03443۲64۵18 تمـاس برقـرار کننـد.

حجت الاسلام امان الله علی مرادی در گفتگو با 
راه آرمان؛ با اشاره به ایام سالگرد ارتحال ملکوتی 
معمار کبیر انقلاب امام خمینی)ره( گفت: امام 
راحل، بزرگترین تحولات را در زمان خود ایجاد 
کرد و در حوزه ها و عرصه های متعددی تحول 
ایجاد کردنــد؛  نه فقط گفتاری و دســتوری، از 
تحول آفرینی روحی در یک مجموعه ای از طلاب 
جوان در قم تا تحول آفرینی وسیع در عموم ملت 
ایران.نماینده مردم اســتان کرمان در مجلس 
خبرگان رهبری بیان کرد: مکتب مجموعه ای 
است که به تفسیر انســان و جهان می پردازد و 
بایدها و نبایدهای انسانی را مشخص و معین می 
کند؛ بنابراین مکتب امام خمینی شامل یک بسته 
کامل، مجموعه و دارای ابعادی است؛ این ابعاد را 
باید با هم دید و ملاحظــه کرد؛ لذا رهبر انقلاب 
شریعت اســلامی را مبنای مکتب امام خمینی 

)ره( معرفی می کنند.
حجت الاسلام و المسلمین علیمرادی بیان کرد: 

امام راحل، یک انسان تحول خواه و تحول آفرین 
بودند؛ نقش ایشان صرفا نقش یک معلم و استاد 
نبود، نقش ایشان نقش یک فرمانده داخل میدان 
عملیات و رهبر واقعی بود؛ امام راحل، بزرگترین 
تحولات را در زمان خود در حوزه ها و عرصه های 

متعددی تحول ایجاد کردند.
او عنوان کرد: تحول در روحیه خمودگی و تسلیم 
ملت دیگر اقدام امام خمینی)ره( بود؛ ملت ایران 
قبل از نهضت با مسائل اساسی خود سر و کاری 
نداشت و سرگرم مسائل شــخصی خود بودند؛ 
اما ورود به میدان مطالبه آن هم مطالبه مسائل 
بزرگ و مهم را امام راحل ایجــاد کردند و ملت 
خمود و تســلیم را تبدیل به یک ملت مطالبه 

گر کردند.
این مقام مســئول ابراز کرد: تحول دیگر، تحول 
در نگاه مردم به خود و جامعه بود؛ ملت ایران به 
خود نگاه خود حقیر پندارانه داشت و این نگاه که 
ملت ایران بتواند به ابرقدرت ها فائق بیاید، مطلقا 

کســی تصور نمی کرد. امام خمینــی)ره( این 
احساس حقارت را به احساس اعتماد به نفس و 
عزت تبدیل کردند. حجت الاسلام و المسلمین 
علیمرادی اظهارداشت: یک تحول دیگر، تحول 
در مطالبات اساســی مردم بود؛ اگر گروهی از 
مردم یک مطالبه ای از دستگاه آن زمان داشتند، 
مطالبات در سطح آسفالت کردن یک کوچه بود، 
اما امام مطالبه مردم را به استقلال، آزادی یا نه 

شرقی و نه غربی ارتقاء داد.
او ادامه داد: تحول در نــگاه به دین دیگر تحول 
امام خمینی)ره( بود؛ مــردم در آن زمان دین را 
فقط برای احوال شخصی می دانستند؛ اما امام 
راحل برای دین رســالت، نظام سازی و تمدن 
ســازی تعریف کرد و مردم نگاهشان به دین به 
کل متحول شــد. این مقام مسئول عنوان کرد: 
حوزه دیگر از تحولی که امــام به وجود آوردند، 
نگاه به جوانان بود؛ ایشان به فکر و عمل جوانان 
اعتماد کردند؛ به عنوان مثال سپاه پاسداران که 

تشکیل شد جوانان بیست و چند ساله را در رأس 
سپاه پاسداران پذیرفتند. در زمینه های دیگر هم 

اعتماد عجیبی به جوانان مقبول داشتند.
نماینده مردم استان کرمان در مجلس خبرگان 
رهبری تأکید کرد: امام خمینی)ره(، امام تحول 
بود و باید از ایشان درس بگیریم؛ هر جامعه زنده 
و پویایی احتیاج به تحــول دارد؛ پس از ارتحال 
امام خمینی)ره( جامعه از رویکرد تحولی فاصله 
نگرفته و در زمینه هــای گوناگونی تحول پیدا 
کردیــم و قدرتمندتر از گذشــته و در مواردی 
سرزنده تر شــده ایم. او خاطر نشان کرد: تحول 
صحیح احتیاج به پشــتوانه فکری دارد؛ برخی 
از حرکت های سبک و ســطحی را نمی شود به 
حساب تحول گذاشت و ما امروز باید در زمینه 
عدالت که باید حتما در آن تحول به وجود بیاید، 
تحول به وجود آوریم و این نیاز به پشتوانه فکری 
دارد که بر اساس این پشــتوانه فکری به دنبال 

تحول برویم.

بیماران تالاسمی قلعه گنج درگیر جاده ها
بیماران تالاسمی شهرستان قلعه گنج بیش از 60 نفر هستند که برای دریافت خون باید به سایر شهرستان ها مراجعه کنند.

نماینده مردم استان کرمان در مجلس خبرگان رهبری:

 تحول در نگاه به قدرت های جهانی توسط امام راحل رقم خورد

گزارش
ایرنا

استاندار کرمان: ارتقا بهره وری و 
مصرف بهینه آب، نیاز کشاورزی 

استان است
استاندار کرمان در نشست شورای اداری ریگان با تاکید بر اینکه 
باید در بخش کشاورزی از آب به صورت بهینه و از شیوه های جدید 
استفاده کنیم تصریح کرد: فعالیت در حوزه معدن لازم و ضروری 

است زیرا سرمایه گذاری در این بخش موجب اشتغال می شود .
محمد مهدی فداکار با بیان اینکه عمده زندگی مردم این استان 
بر پایه کشاورزی بنا شده و نباید این ساختار رها شود گفت: بخش 
کشاورزی کرمان نیازمند سرمایه گذاری، ارتقا بهره وری و مصرف 

بهینه آب است.
او اظهار داشــت: کرمان بخصوص جنوب و شــرق این استان در 
بخش انرژی خورشیدی ظرفیت ویژه ای دارد و یکی از حوزه های 
اشتغالزایی کمیته امداد بحث درآمدزایی از انرژی خورشیدی است 
چنانچه یک خانواده با ۵0 میلیون تومان ســرمایه گذاری ماهانه 

چهار میلیون تومان می تواند درآمد داشته باشد.
او با بیان اینکه در بخش فرآوری خرما کار زیادی انجام شده است 
ادامه داد: اگر برای محصول خرما بازاریابی خوب و فرآوری انجام 

شود، صرفه آن از خرید تضمینی بهتر است.  
فداکار افزود: بازاریابی نیز بخش بسیار مهمی است لذا می توان با 
مشارکت مردم، شرکت ها و ســایت ها در راستای این مهم اقدام 

شود.
او در ادامه  بیان کرد: بهترین محصول حنا در این منطقه به دست 
می آید، اما با برند یزد به هند صادر می شود و این کوتاهی خودمان 
است و به راحتی می توان با تجار هند و پاکستان ارتباط  گرفت و 

تجار بزرگ منطقه باید در این بخش وارد عمل شوند.
استاندار کرمان تصریح کرد: دولت ساختمان می سازد و تسهیلات 
می دهد اما همت خود مردم کارها را به ســرانجام می رســاند و 
ماندگار می کند و حتما برای تولید باید به بازار مصرف اندیشید و با 

سرمایه گذاری های خرد می توان کار را بزرگتر کرد.
او با اشــاره به فعالیت در حوزه رودخانه هــا و آبخیزداری منطقه 
ریگان گفت: استفاده از آب های روان برای تزریق به سفره های آب 

زیرزمینی و جلوگیری از سیل بسیار موثر است.
فداکار با تاکید بر اینکه بهای مصرف برق نسبت به گذشته تغییر 
نداشته است گفت: اگر در تابستان مصرف کنترل نشود، مجبور به 
قطع برق هستیم لذا باید طوری مصرف کنیم تا امور روزانه و بخش 

کشاورزی دچار مشکل نشود.

نشست تدوین پیش نویس تفاهمنامه همکاری معاونت 
اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری استان کرمان 
با اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب استان برگزار شد.

رئیس دادگستری جیرفت از تفاهم نامه اقدام مشترک با اداره 
کل فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب کرمان با هدف کاهش 
آسیب های اجتماعی خبر داد و گفت: پیرو تعاملی که با 
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب کرمان داشتیم قرار 
است در قالب تفاهم نامه ای با استفاده از ظرفیت های موجود 
اقدامات مشترکی در زمینه کاهش آسیب های اجتماعی 
انجام دهیم. اصغر ستایی مختاری در این نشست، گفت: ما 
به دنبال استفاده از ظرفیت  های یکدیگر برای تسریع در حل 

برخی آسیب های اجتماعی در حوزه جنوب کرمان هستیم.
 رئیس دادگستری جیرفت با اشاره به اهمیت کار فرهنگی  و 
هنری در پیشگیری از وقوع جرم، هدف از انعقاد این تفاهم 
نامه را، انجام اقدامات موثر در پیشگیری از جرم و آسیب  های 
اجتماعی با رویکرد هم   افزایی و همگرایی دانست و گفت: این 
تفاهم  نامه پس از نهایی شدن پیش  نویس آن و تایید معاون 
اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری استان، منعقد 

می  شود.
 او افزود: پیرو تعاملی که با مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
جنوب کرمان داشتیم با استفاده از ظرفیت های موجود 

اقدامات مشترکی در این زمینه انجام دهیم.
 ستایی مختاری ابراز کرد: در چارچوب این تفاهمنامه، 
به منظور استفاده حداکثری و نظام مند از ظرفیت های 
ارزشمند فکری، فرهنگی، هنری و اطلاع رسانی اداره کل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی برای کاهش آسیب های اجتماعی، 

استفاده می شود.
 رئیس شورای اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری 
جیرفت با بیان این مطلب که در حال فاصله گرفتن از برخی 
ارزش ها هستیم، عنوان کرد: باید با همان شدت و سرعتی که 
ضد ارزش ها حرکت کرده اند کار انجام شود و هیچ ابزاری بهتر 
از ابزار هنر ،برای رسیدن به آن هدف و ارزش ها وجود ندارد.  
او در خاتمه تصریح کرد: بر همین اساس سعی می شود که 
از ابعاد مختلف هنر استفاده شود البته ابزارهای دیگری نیز 

وجود دارد اما تاثیرگذاری هنر بیشتر است.

به گزارش تسنیم، مدیرکل صنعت، معدن و تجارت 
استان کرمان در دیدار با حجت الاسلام ابراهیم حمیدی 
ینکه  رئیس کل دادگستری استان کرمان با اشاره به ا
مجموعه دادگستری استان کرمان در سال گذشته در 
حوزه حمایت از تولید و رفع موانع تولید کمک بزرگی به 
سازمان صمت استان کرده است اظهار داشت: اگر تمامی 
ارکان در استان کرمان به موضوع حمایت از تولید توجه 
لازم را داشته باشند، شکوفایی و رونق اقتصادی در استان 

محقق خواهد شد.
ینکه در استان کرمان  د با اشاره به ا مهدی حسینی نژا
د معدنی  سالانه بالای 1۲0 میلیون تن استخراج موا
داریم، بیان کرد: از مجموع پیش بینی 16 هزار و ۵00 
میلیارد تومانی وصول حقوق دولتی در کشور طی سال 
ر میلیارد تومان آن مربوط به استان  گذشته، 10 هزا

کرمان بوده است.
مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان کرمان از روند 
بازگشت سهم استان از حقوق دولتی در کشور به استان 
گلایه کرد و گفت: حقوق دولتی کشور امسال در قانون 
بودجه 40 هزار میلیارد تومان پیش بینی شده است و ۲۵ 
هزار و 600 میلیارد تومان سهم استان کرمان می شود 
که براساس قانون باید سه هزار و 600 میلیارد تومان به 

استان برگردد.
نه  ا ینکه در مجموع ۷0۲ پرو ره به ا شا د با ا حسینی نژا
بهره برداری معدنی در استان کرمان صادر شده که از 
این تعداد 4۷8 پروانه دارای اعتبار هستند عنوان کرد: از 
مجموع ۷ هزار و 169 محدوده در استان، دو هزار و ۵6۷ 

مورد فعال است.
وی با بیان اینکه در حوزه صنعت نیز هزار و ۷38 پروانه 
بهره برداری صادر شده افزود: 94 درصد پروانه های صادر 

شده متعلق به واحدهای کوچک و متوسط هستند.
مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان کرمان گفت: در 
حال حاضر 4.14 درصد بنگاه های اقتصادی استان کرمان 
در وضعیت خوب در حال ادامه فعالیت بوده، 4۵.۲۵ 

درصد نیمه فعال و 18.98 درصد غیرفعال هستند.

فرماندهی انتظامی شهرستان انار، سرهنگ 
رضا خلیلی نژاد اظهار داشــت: در راستای 
ارتقای امنیت اجتماعی و تشدید طرح های 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز طرح شناســایی و 
توقیف موتورسیکلت های سنگین خارجی که 
به صورت قاچاق وارد انار شده بود در دستور 
کار ماموران پلیس آگاهی  فرماندهی انتظامی 

این شهرستان قرار گرفت.
به  نقل از روابط عمومی نیــروی انتظامی 

،سرهنگ خلیلی نژاد گفت: در بررسی به عمل آمده مشخص شد این موتورسیکلت ها، قاچاق و 
فاقد مدارک بوده و زمینه  آلودگی صوتی و مزاحمت برای شهروندان ایجاد کردند که در نهایت 

توقیف و مالکان آنها به مرجع قضایی معرفی شدند.
فرماندهی انتظامی شهرستان انار به افرادی که قصد خرید موتورسیکلت های سنگین را دارند 
هشدار داد و تصریح کرد: به این افراد توصیه می  شود اکیداً از خرید موتورسیکلت های سنگین 
خودداری کنند و بدانند معمولاً مدارکی که از سوی فروشندگان ارائه می  شود جعلی و فاقد 
اعتبار است. او ادامه داد: خریداران این نوع وسایل نقلیه نه تنها پول کلانی را که بابت خرید 
پرداخت می کنند،از دست می  دهند بلکه به جرم داشتن کالای قاچاق دستگیر و مشمول 

مجازات های تعیین شده در قانون می شوند.
سرهنگ خلیلی نژاد خاطرنشان کرد: با توجه به بروز حوادث ناگوار و خطراتی که این نوع 
موتورسیکلت ها دارند و استفاده از آنها موجب ســلب امنیت و آسایش عمومی می شود از 
شهروندان می خواهیم هرگونه اطلاع از نگهداری، حمل و تردد افراد با این نوع موتورسیکلت ها 

را از طریق تماس با شماره تلفن 110 به اطلاع برسانند

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق شمال 
کرمان گفت:دستگاه های قضایی استان با 
آسیب زنندگان به تجهیزات شبکه توزیع، 
برق های غیر مجاز و دارندگان رمز ارز های 

غیر مجاز برخورد کند.
محمد سلیمانی در دیدار با حجت الاسلام 
حمیدی رئیس کل دادگســتری استان 
کرمان گفت: وجود دستگاه قضایی و سایه 
قانون بر ســر یک جامعه، ایجاد امنیت و 

آرامش خاطر می کند و در سایه حاکمیت قانون همه بخش های جامعه مسیر صحیح خود 
را ادامه می دهند.

به گفته او، مجموعه عظیم صنعت برق ایران که وظیفه تامین برق به عنوان یک عنصر 
زیرساختی را دارد نیازمند صیانت از شبکه و تاسیسات و تجهیزات خود است که در این 

راستا دستگاه قضا همواره حامی این مجموعه بوده است.
او با تقدیراز حمایت های دستگاه های قضایی استان جهت برخورد با آسیب زنندگان به 
تجهیزات شبکه توزیع، برق های غیر مجاز و یا دارندگان رمز ارز های غیر مجاز می گوید: از 
دستگاه قضایی نیز تقاضا داریم در برخورد با آسیب زنندگان به تجهیزات شبکه و همچنین 

برق های غیرمجاز همچون گذشته با صنعت برق استان همکاری داشته باشند.
رئیس کل دادگستری استان نیز گفت:حفظ پایداری شبکه قطعا نیازمند حمایت است و 
باید در حوزه برخورد با برق های غیرمجاز و هدر رفت و جلوگیری از سرقت تجهیزات فعالیت 
کرد که در بخش آموزش و فرهنگ سازی از یک سو و استفاده از فناوری های نوین در عرصه 

صنعت برق برای جلوگیری از سوء استفاده کنندگان از اموال عمومی مانع سازی کرد.

دادســتان عمومــی و انقــلاب کرمان، 
در نشســت بررســی و تعییــن تکلیف 
ســاختمان های ناایمن استان گفت: این 
نشست با هدف پیشگیری، مقابله با جرم، 
ایمن سازی و توقف ساختمان های ناایمن 
است تا خطری متوجه مردم نشود. دادخدا 
ســالاری با بیان اینکــه مدعی العموم به 
موضوع ســنجش ایمنی ساختمان های 
عمومی ورود مــی کند؛ اظهــار کرد: در 

مجموع وضعیت ایمنی ساختمان ها در استان خوب است و دادستانی از همه سازمان 
های ناظر در این باره حمایت می کند.

او تاکید کرد: هیچ راه میان برُ، دستور از بالا، فشار و... برای عبور از آیین نامه و مقررات 
ساخت و ساز وجود ندارد و برخی ساختمان ها باید در کرمان تخریب و برخی بهسازی 
شود.  ســالاری در خصوص وضعیت پاساژ ســتاره کرمان هم اظهار داشت: به لحاظ 
مهندسی، خطر آنی درباره این پاساژ وجود ندارد البته بخش هایی از آن باید پلمب یا 
غیرفعال شود که در این خصوص قاضی ویژه تعیین شده تا بخشی از پاساژ که ناایمن 

است  تعیین تکلیف شود.
 او افزود: دغدغه ای برای رفت و آمد به پاساژ وجود ندارد زیرا بخش ناایمن ربطی به کسب 

و کارها ندارد و این بخش تا رفع نقص غیرفعال می شود. 
 سالاری با اشاره به تشکیل کارگروه کاهش سوانح و حوادث ناشی از کار و ساختمان های 
ناایمن گفت: در این زمینه برخی از ساختمان ها فی المجلس و بدون تشکیل پروند، پلمب 

شد که نتیجه این اقدامات کاهش فوتی های ناشی از این حوادث بود.

توقیف چهار دستگاه موتور سنگین
 قاچاق در انار

با دارندگان رمز ارزهای غیرمجاز
 برخورد قانونی می شود

ورود دادستان به سنجش ایمنی 
ساختمان های عمومی کرمان 

دادگستری و ارشاد جنوب 
تفاهم نامه امضا می کنند

مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان کرمان:
 حدود 4۵ درصد از بنگاه های  

اقتصادی استان  نیمه فعال هستند 

خبر

هر
س: م
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کاغذ استان
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خبرخبر

رییس بانک مرکزی گفــت: در این چند 
ماه که از عمر دولت جدید گذشته، شتاب  

رشد نقدینگی کاهش یافته است.
به گزارش ایسنا، علی صالح آبادی امروز 
در جلسه هیات دولت در جمع خبرنگاران 
درباره رشد نقدینگی درسال جاری گفت: 
در این چند ماه که از عمــر دولت جدید 
گذشــته، شتاب  رشــد نقدینگی کاهش 
یافته است و جالب اســت در سال جدید 
یعنی در فروردین ماه نرخ رشد نقدینگی 
منفی است؛ بنابراین رشــد نقدینگی در 

سال 1401 منفی شده است.
وی افزود: در سالیان گذشته طبق قانون 
بودجه هر ســال، دولــت تنخواهی را از 
بانک مرکزی دریافت می کرده امســال 
خوشبختانه این تنخواه را در اختیار دولت 
قرار ندادیم و این هم یکی از عواملی است 
که باعث شده رشد نقدینگی کاهش یابد.

صالح آبــادی تصریح کرد: اواخر ســال 
گذشــته حجم اوراقی که در ســبد بانک 
مرکزی بــوده -اوراق دولتــی - 9۵ هزار 
میلیارد تومان بوده است؛ در حال حاضر 
این رقم به ۷۵ هزار میلیارد تومان کاهش 
یافته است یعنی حدود ۲0 هزار میلیارد 
تومان حجم اوراق دولتی در بازار فروخته 
شده است. همچنین موضوع دیگر اضافه 
برداشــت بانک هاست که ســال گذشته 
افزایش یافته بود ولی نســبت به ســال 
گذشته نصف شــده و  بدهی بانک ها به 

بانک مرکزی کاهش یافته است. 
وی در پایان گفت: حدود ۷ هزار میلیارد 
تومان، بانک مرکزی اوراق دولتی داشت 
که متعلــق به  بانک مرکزی بــود و آن را 
بانــک مرکزی در بــازار فروخته اســت. 
مجموعه این عوامل باعث شــده که نرخ 
رشد نقدینگی در فروردین ماه نسبت به 

پایان سال گذشته کاهش یابد.

قیمت گذاری دستوری 
و محدودیت واردات 

برنج برداشته شد
دبیــر انجمن وارد کننــدگان برنج 
گفــت: بــا موافقــت وزارت جهاد 
کشاورزی و سازمان حمایت مصرف 
کنندگان و تولید کنندگان، تعیین 
قیمت مصوب و محدودیت واردات 

برنج خارجی برداشته شد.
مســیح کشــاورزی دبیــر انجمن 
واردکننــدگان برنــج در گفت و  با  
تســنیم اظهار داشــت: جلسه ای 
در قــرارگاه تامین امنیــت غذایی 
در وزارت جهاد کشــاورزی برگزار 
و با حضور مســئولان وزارت جهاد 
کشــاورزی، ســازمان حمایــت و 
انجمن واردکنندگان درباره تنظیم 
بازار و تامین برنج مورد نیاز کشــور 

تصمیم گیری شد.
وی افــزود: بــا توجه بــه تغییرات 
قیمت جهانی برنج و نرخ ارز و عدم 
افزایش قیمت مصوب برنج خارجی 
در بازار، امکان واردات این محصول 
توسط بخش خصوصی دشوار شده 
بود به طوری که منجــر به کاهش 

واردات توسط  این بخش نیز شد.
دبیر انجمــن واردکننــدگان برنج 
ادامــه داد: میانگین قیمــت تمام 
شــده برنج هنــدی در بنادر حدود 
3۵ هزار تومان امــا قیمت مصوب 
آن 30 هــزار تومان بــود به همین 
منظور وارد کنندگان محصول خود 
را ترخیص نمی کردنــد اما با اتخاد 
تصمیمی در این جلسه بحث قیمت 
گذاری دستوری برنج برداشت شد.

وی تصریــح کــرد: تعییــن قیمت 
مصوب در شــرایط فعلی بازار برنج 
امکان پذیر نیست زیرا قیمت های 
جهانی ایــن محصــول و همچنین 

نرخ ارز نوسان زیادی دارد. 
کشاورز اظهار داشت: در گذشته نیز 
تجربه عدم قیمت گذاری دستوری 
برنج وجود داشت که موفق و  پایین 
تــر از قیمت های جهانــی در بازار 
کشــور بود؛ در این شــرایط نیز در 
صورت عمل به  تعهدات یاد شــده، 
بازار برنج بــه آرامش می رســد و 
کیفیت برنــج های وارداتــی ارتقا 

می یابد.
دبیر انجمــن واردکننــدگان برنج 
ادامه داد: بــرای تامین و جلوگیری 
از کمبود و گرانی برنج، واردات این 
محصول ســرعت می گیرد و بخش 
خصوصــی کل کســری برنج مورد 
نیاز بازار را وارد می کند؛ همچنین 
مقرر شد شــرکت بازرگانی دولتی 
تنها برای تامین ذخایــر احتیاطی 
و استراتژیک اقدام به واردات کند.

سازمان امور مالیاتی پیشنهاد داده تا 
اگر کارتی بیش از 4۵ مورد واریز داشته 
باشد، باید به عنوان مورد مشکوک فرار 

مالیاتی تلقی شود.
در میز اقتصاد آقایان شاهین مستوفی 
سازمان  حسابرسی  دفتر  مدیرکل 
پور  غیبی  سیاوش  و  لیاتی  ما مور  ا
کارشناس امور مالیاتی درباره تکمیل 
اظهارنامه های مالیاتی گفت وگو کردند 

و به سوالات زیر پاسخ داده شد.
چه تعداد پرونده مالیاتی برای 

امسال پیش بینی کرده اید؟ 
آقای مستوفی مدیرکل دفتر حسابرسی 
سازمان امور مالیاتی: امسال در راستای 
اتصال کارتخوان ها به پرونده مالیاتی و 
بالغ بر ۲ میلیون و 900 هزار اظهارنامه 
و فرم تبصره ماده 100 را از صاحبان 
مشاغل به عنوان مودیان جدید دریافت 
حدود  به  ریم  دا نتظار  ا که  کردیم 
۵ میلیون عدد برسد. هیچ جای دنیا 

نمی توان فرار مالیاتی را به صفر رساند.
در حوزه صاحبان مشاغل، انتظار داریم 
حدود ۷ میلیون مودی مالیاتی داشته 
باشیم که حدود ۵ میلیون آن شناسایی 
شده و قطعا با پیاده سازی پایانه های 
فروشگاهی، دریافت مالیات از اغلب این 

مودیان محقق خواهد شد. 
شرایط ارائه معافیت های مالیاتی 

به چه صورت است؟ 
مور  ا کارشناس  پور  غیبی  آقای 

 101 لیاتی: معافیت موضوع ماده  ما
سال  در  مستقیم  مالیات های  قانون 
1400، 36 میلیون تومان است. افرادی 
که کارتخوان در اختیار داشتند امروز 
لیاتی شدند که  رای پرونده ما همه دا
تا سال آینده بیشتر هم خواهند شد. 
بسیاری از این ۲ میلیون نفر شناسایی 
شده، درآمد های کوچکی داشتند مثل 
رقام زیادی  ما برخی ا ، ا دستفروش ها

جابجا کرده اند.
برخی اصناف مشتری ها را وادار به واریز 
از طریق کارت می کنند؛ سازمان امور 
لیاتی پیشنهاد داده تا اگر کارتی  ما
ریز داشته باشد؛  ز 4۵ مورد وا بیش ا
باید به عنوان مورد مشکوک تلقی شود. 
حساب های تجاری و شخصی تفکیک 
شده اند، سقف تراکنش ها هم مشخص 
شده؛ برای کارمند ۲ میلیارد، مستمری 
بگیر یک میلیارد و فاقد شغل، ۵00 
میلیون تومان است، پس اگر بیش از این 
ارقام جابجا شده باشد، باید اظهارنامه 

مالیاتی پر کند.
وزارت اقتصاد چه اقداماتی برای 
شناسایی مودیان و میزان درآمد 

آن ها انجام داده است؟ 
آقای مستوفی مدیرکل دفتر حسابرسی 
امور  لیاتی: سازمان  امور ما سازمان 
برای  مصنوعی  هوش  از  لیاتی  ما
استفاده  قتصادی  ا فعالان  شناسایی 
بتدا و  فراد در ا رایی های ا می کند. دا

نتهای سال مشخص است و مجموع  ا
خانوار، باید مالیات را بپردازند. اقدامات 
ما قطعا در دو سال آینده تاثیرات خود را 

نشان خواهد داد.
آقای غیبی پور کارشناس امور مالیاتی: 
هوشمندسازی و تجمیع سامانه ها بسیار 
با تاخیر انجام شد. تفکیک بین درآمد و 
تراکنش هم هنوز شفافسازی نشده که 
باید انجام  شود. بانک اطلاعاتی مناسبی 
نداریم و اگر موجود باشد، دسترسی به 

آن ها بسیار سخت است. 
سقف میزان معافیت مالیاتی 

چقدر است؟ 
آقای مستوفی مدیرکل دفتر حسابرسی 
معافیت  هیچ  لیاتی:  ما مور  ا سازمان 
ز قانون وجود ندارد و  مالیاتی خارج ا
معافیتی که برای فعالان اقتصادی در 
36 میلیون تومان  نظر گرفته شده، 
است. ممکن است فعالیت هایی مثل 
کمک به مناطق محروم یا سایر موارد را 
انجام دهند که به این 36 میلیون اضافه 
خواهد شد، اما مشمول تکمیل اظهارنامه 
است.  الزامی نداریم که مالیات مقطوع 
را بپذیرند و می توانند اظهارنامه مالیاتی 
را خودشان تکمیل کنند. اگر اطلاعات 
ابراز شده از سوی مودیان با اطلاعات 
ما همخوانی داشته باشد، در حد ریسک 
پایین قرار گرفته و تایید می شود. تمدید 
مهلت تکمیل اظهارنامه مالیاتی بعید به 

نظر می رسد.

قیمت ۲۲ محصول ایران خودرو برای خرداد 1401 
اعلام شد که نسبت به ماه قبل تغییری نداشته 

است.
به گزارش خبرنگار اقتصادی خبرگزاری تسنیم، 
گروه صنعتی ایران خودرو قیمت جدید ۲۲ محصول 

خود برای خرداد 1401 را اعلام کرد.
قیمت محصولات این شرکت در خرداد 1401 

نسبت به ماه قبل تغییری نداشته است.
در این لیست، پژو۲06 تیپ3 سقف شیشه ای 
با قیمت 181 میلیون و 361 هزار تومان قیمت 

خورده است.

قیمت محصولات ایران خودرو برای ماه خرداد اعلام شد 
سمند ۱۶۰ میلیون

کارت به کارت
 هم مشمول مالیات می شود

مخبر در پاسخ به سوالی در خصوص اجرای طرح کالابرگ 
الکترونیک، عنوان کرد: ما به لحاظ قانونی موظف بودیم از اول 
فروردین در واقع این اصطلاح را صورت دهیم، یک تعارضی در 
مصوبه مجلس بود اول اینکه باید از اول فروردین حذف می شد، 
چراکه ارز ترجیحی دیگر وجود نداشت و از سوی دیگر گفته بودند 
کالابرگ. البته در همان قانون گفته بودند »یا راه های دیگر«. چون 
هنوز کالابرگ آماده نشده است ناچاریم یارانه نقدی پرداخت کنیم 

و این را ادامه دهیم.
وی پیرامون زمان اجرایی شدن کالابرگ الکترونیکی، اظهار داشت: 
اجرای این طرح در دست دستگاه های دیگر است و دارند کار 
می کنند، اجازه دهید که زمان ندهم، اما واقعا فشار ما این است که 

در حداقل زمان ممکن این موضوع اجرایی شود.
معاون اول رئیس جمهور در رابطه با اجرای طرح پایلوت سهمیه بندی 
نان در زنجان و قزوین، ابراز داشت: ببینید نان و دارو جزو خط 
قرمزهای دولت است که یک ریال گران نشوند، یعنی هرچه که الان 
دست مردم می رسد یک ریال گران نشود. بنابراین هر وسیله ای 
که ما نان را به دست مردم برسانیم معنایش این است که قیمت آن 
نباید برای مردم تغییر کند. خب اولویت اول ما به دلیل قاچاقی که 
در منطقه اتفاق می افتد به لحاظ کمبودی که در دنیا در رابطه با آرد 
و گندم و این ها اتفاق افتاده، این است که کالا با قیمت مناسب به 
دست مردم برسد در حالیکه با توجه به اینکه ما کالاها را با یارانه به 

بازار عرضه می کردیم قاچاق را فوق العاده به صرفه می کرد.
وی اضافه کرد: کما اینکه دیدید وقتی این طرح اجرا شد در 
کشورهای همجوار قیمت بعضی از کالاها چند برابر شد معلوم شد 

که از داخل استفاده می کردند.
مخبر تصریح کرد: اولویت ما این است که بتوانیم این را هم به صورت 
کالابرگ به مردم بدهیم تا اینکه بعد بتوانیم آرد را آزاد کنیم که مردم 
نان با همان قیمت سابق به دستشان برسد و در مقابل قیمت آرد 

منطقی شود که قاچاق آن به صرفه نباشد.

کالابرگ آماده نشده ناچاریم 
پرداخت یارانه نقدی را ادامه دهیم

رییس بانک مرکزی 
در حاشیه جلسه دولت:

رشد نقدینگی در سال 
1401 منفی شده است

طبق گزارش مرکز آمار ایران  یک میلیارد 6۷۵ و تن  سنگ مس و 860 تن هم کنسانتره مس در استان کرمان تولید 
شده . در همین سال مقدار تولید سنگ مس و کنسانتره مس در آذربایجان شــرقی به ترتیب 36هزار و 363 تن و 
342هزار و ۵۵3 تن بوده است. به عبارت دیگر تنها 2.12 درصد کل سنگ مس تولید شده و 28.۵درصد کنسانتره 

تولیدی از آذربایجان شرقی دارد.
به دنبال اعلام وزارت جهاد کشاورزی، گمرک ایران افزایش عوارض صادرات 

گوجه فرنگی که از صفر به شش هزار تومان افزایش داشته را ابلاغ کرد.
به گزارش ایسنا، ابلاغیه اخیر دفتر صادرات گمرک به گمرک های اجرایی 
نشان می دهد که عوارض صادرات گوجه فرنگی افزایش یافته است. بر این 
اساس اعلام شده است که"این ابلاغیه به پیوست نامه وزیر جهاد کشاورزی 
در خصوص وضع عوارض بر صادرات گوجه فرنگی به ازای هر کیلو 6000 
تومان، جهت اجرا از تاریخ ابلاغ آیین نامه)دوم خرداد 1401( ، با رعایت کلیه 

قوانین و مقررات و ضوابط جاری سال ارسال شده است."
این افزایش عوارض در حالی اتفاق افتاده که در مکاتباتی که از سوی وزارت 
جهاد و هم گمرک ایران صورت گرفته، جریان وضعیت و حقوق صادرکننده 

با این تصمیم یکباره، مطرح است.

افزایش عوارض صادرات گوجه فرنگی
 از صفر به 6000 تومان

همزمـان بـا حواشـی انتخـاب مدیـر عامل شـرکت 
صنایـع ملـی مـس بـود که ایـن شـرکت بـا صحبت 
یکی از نماینـدگان آذربایجـان وارد حاشـیه ای دیگر 
شـد. علیرضا منادی، نماینـده مردم تبریز، آذرشـهر 
و اسـکو یـک روز قبل از انتخـاب مدیر عامل شـرکت 
صنایع ملی مـس ایران بـه صـورت شـبانه، ادعا کرد 
کـه ۵۲درصـد از مـس متعلـق بـه مـردم آذربایجان 
اسـت و ما نبایـد زیر بلیـط کرمانی هـا رویـم. ادعایی 
از کاملا بی اسـاس بـوده و طبـق مسـتندات حداکثر 
۲0درصـد از تولیـدات شـرکت ملـی مـس ایـران از 

آذربایجان شـرقی اسـت.  
ادعای سـهم ۵۲درصـدی آذربایجان از شـرکت ملی 
مس ایـران در جلسـه ای با حضـور افراد برجسـته ای 
چون  رییـس کمیسـیون صنایـع و معـادن مجلس، 
معاونیـن وزیـر صنایـع، رییـس سـازمان صنایـع 
ایمیدرو برگزار شـده. جلسـه ای که  در آن بر تشکیل 
شـرکت مس آذربایجان بـه منظور نگهـداری درآمد 

شـرکت مس در ایـن اسـتان تاکید داشـت. 
منـادی در ایـن جلسـه متذکر شـده 3هـزار میلیارد 
تومان مالیاتـی که از صادرات مس بایـد به آذربایجان 
شـرقی واریز شـود به حسـاب اسـتان دیگـری واریز 
شـده چون شـرکت در شـهر دیگری تاسـیس شـده 

اسـت. 
شـرکت ملی صنایع مس ایران در سـال 13۵1 تحت 
عنـوان شـرکت سـهامی معـادن مس سرچشـمه در 
شـهر رفسـنجان، تأسـیس شـد و در سـال 13۵۵ به 
شـکل کنونـی تغییـر نـام داد.  صنعـت مـس بـرای 
کرمـان یعنـی همـه چیـز. ایـن را می شـود از ایـن 
جمله مدیـر مس منطقـه کرمـان در سـال 96 یافت 
کـه  مـس نیمـی از درآمـد اسـتان کرمـان را تامین 

 . می کنـد
برای همین اسـت که کرمان نسـبت به همه مسـایل 
ایـن شـرکت مـن جملـه مدیرعامـل آن بایسـتی 
حسـاس عمل کند. با این حـال بخـت در دولت های 
اصولگرا بـا کرمان یـار نبـوده و در کمتر دولتـی بوده 
که فـردی بومی بـرای ایـن هلدینـگ انتخاب شـده 

باشـد.
شـرکتی که در طـول سـال مبالـغ هنگفتـی از قبل 

مسـئولیت های اجتماعـی اش پرداخت کـرده که در 
برخـی  مـوارد محـل بحـث نماینـدگان مجلـس هم 
شـده. آخریـن اش بـه دی مـاه 1400بـر می گـردد. 
وقتـی کـه  حـدود ۵00 میلیـارد تومـان از منابـع 
ایـن شـرکت از کرمـان خـارج شـد تـا در قبـال 
مسـئولیت های اجتماعی بـه آذربایجان شـرقی رود. 
موضوعـی کـه آن طـور کـه پورابراهیمـی در 
سـخنرانی هایش نقـل کـرده وزیـر صمت پشـت آن 
بـوده. جریانـی کـه در نهایـت باعـث خـط و نشـان 

پورابراهیمـی بـرای فاطمـی امیـن شـد. 
پورابراهیمـی گفته بـود سـهم دولت از شـرکت ملی 
مـس فقـط از طریـق )ایمیـدرو( 13 درصـد اسـت و 
آقای وزیـر باید بـه انـدازه این سـهم تصمیـم گیری 

کنـد. 
علـی رغـم اهمیـت ایـن امـر نماینـدگان اسـتان 
تاکنـون هیـچ عکـس العملـی نسـبت بـه ایـن امـر 
نداشـته و موضـع سـکوت را در پیـش گرفتنـد. بـا 
ایـن حـال بررسـی های روزنامـه »کاغـذ وطـن« از 
سـایت های آمـاری و مسـتندات رسـمی ادعـای 

نماینـده آذربایجـان را رد می کنـد. 
سهم 2درصدیی آذربایجان از استخراج 

سنگ مس 

اولیـن  سـند )فکـت(،  گـزارش مرکـز آمـار ایـران از 
نتایـج آمارگیـری از معـادن در حـال بهره بـرداری 
کشـور در سـال 99 اسـت. طبـق ایـن گـزارش یک 
میلیـارد 6۷۵ و تـن  سـنگ مـس و 860 تـن هـم 
کنسـانتره مـس در اسـتان کرمـان تولیـد شـده . در 
همین سـال مقـدار تولید سـنگ مـس و کنسـانتره 
مـس در آذربایجان شـرقی به ترتیب 36هـزار و 363 
تـن و 34۲هـزار و ۵۵3 تـن بـوده اسـت. بـه عبارت 
دیگـر تنهـا ۲.1۲ درصـد کل سـنگ مـس تولیـد 
شـده و ۲8.۵درصد کنسـانتره تولیـدی از آذربایجان 

شـرقی دارد. 
سهم آذربایجان از تولید مس بیشتر از 

20درصد نیست
سـند دوم گویای این امر اسـت که شـرکت صنایع 

ملـی مـس ایـران بـرای 3میلیـارد تـن از ذخایـر 
مـس اسـتان کرمـان گواهـی کشـف دارد. بنـا بـه 
اطلاعات سـازمان صنعـت،  معدن و تجارت اسـتان 
کرمان هـم بـرای۵ میلیارد تـن از ذخایـر مس هم 
کارهای اکتشـافی انجام شـده؛ بدیـن ترتیب حتی 
اگـر آمـار ذخایـر کشـف شـده و قطعـی اسـتان با 
آذربایجان شـرقی که ایـن آمار حـدود ۲.۵میلیارد 
تن اسـت، قیـاس کنیـم، سـهم آذربایجان شـرقی 
از اسـتخراج مـس 40درصـد اسـت. ایـن البتـه 
صرفـا مربوط به آمار اسـتخراج اسـت و آمـار تولید 

کاتـد و سـایر تولیـدات شـرکت ملـی مـس ایـران 
در آن دیـده نشـده اسـت.  امـا اگـر بخواهیـم  آمار 
کل تولیـد ایـن شـرکت در آذربایجـان شـرقی را با 
اسـتان کرمان قیـاس کنیـم این نسـبت حدود 80 
درصد بـرای کرمـان و ۲0درصـد بـرای آذربایجان 
شـرقی می رسـد. بنابراین بـر مبنای همـان ادعای 
منـادی، نماینده آذربایجان شـرقی میزان سـرمایه 
گـذاری و خـرج کـردن ایـن شـرکت تحـت هـر 
عنوانـی مثـل مسـئولیت های اجتماعـی بایـد بـر 
مبنـای سـهم تولیـد ایـن شـرکت در هـر اسـتان 

باشـد. 
بـا ایـن حـال پول هـای هنگفـت ردوبدل شـده در 
ایـن شـرکت همـواره باعـث  دخالـت نماینـدگان 
شـرکت  یـن  ا تصمیمـات  در  دولتمـردان  و 
بورسـی اسـت.  چـه انتصـاب مدیـر عاملـی کـه 
شـبانه  بـا حکـم وزیـر صمـت صـورت می گیـرد، 
چـه وعده هایـی همچـون ایجـاد شـرکت مـس 
آذربایجـان  کـه در دوره رضـا رحمانـی  کـه خـود 
آذری بود و سـابقه سـه دوره نمایندگـی مجلس از 
حـوزه تبریـز را دارد، از حالـت سـکون خـارج و به 

حالـت تکلیـف درمی آیـد.

شیپور »منادی« از سر گشاد
»کاغذ وطن« در گزارشی ادعای منادی، نماینده آذربایجان شرقی مبنی بر سهم ۵2درصدی آذربایجان از شرکت ملی مس را بررسی می کند

در حالی که تنها 20 درصد از حجم تولیدات شرکت ملی مس ایران از استان آذربایجان شرقی است، نماینده این استان با ادعای سهم ۵2درصدی خواستار تشکیل 
شرکت مس آذربایجان جهت نگه داشتن منابع و انتقال مالی شرکت صنایع ملی مس به این استان است.

گزارش
مرضیه  قاضی زاده

رنا
: ای

س
عک

رئیس سازمان هواپیمایی کشوری قیمت بلیت پروازهای حج را پنج میلیون و 900 هزار 
تومان اعلام کرد و گفت: »این قیمت همان نرخی است که دو سال پیش توافق شده بود 

و ایران ایر موافقت کرد که بر اساس همان قیمت امسال پروازهای حجاج را انجام دهد«.
محمدی بخش افزود: »اگر بخواهیم با هزینه های امــروز قیمت بلیت هواپیما برای 
پروازهای حج را محاسبه کنیم به بیش از 10 میلیون تومان می رسد، اما توافق صورت 

گرفته در این راستا عملی خواهد شد که زائران با هزینۀ کمتر و قیمت مناسب تری سفر زیارتی خود را انجام دهند«.
وی با بیان این که مبنای تعیین قیمت بلیت هواپیما از مبداء تهران در نظر گرفته شده است، اظهار کرد: »با توجه 
به اینکه قرار است پروازهای حج از 16 فرودگاه کشور انجام شود، ممکن است قیمت مبنایی در نظر گرفته شده 

کمی تغییر کند«.
به گزارش ایسنا سراسری، رئیس سازمان هواپیمایی کشوری توضیح داد: »با هماهنگی ای که با سازمان حج و 
زیارت اتفاق افتاد. رقمی به توافق رسید که بر اساس آن بستۀ سفر حج گران تر نشود، بنابراین وزارت راه وشهرسازی 
و شرکت هواپیمایی جمهوری اسلامی ایران مقرر شد تا به همان تعهد دو سال قبل خود برای انجام پروازهای حج 

امسال عمل کنند«.

قیمت بلیت پروازهای 
حج ۵ میلیون و 900 هزار تومان

دبیر و عضــو هیئــت مدیره انجمــن صنایــع قند و شــکر گفت: 
خوشبختانه واردات شکر به کشور سرانجام کلید خورد.

بهمن دانایی، دبیر و عضو هیئت مدیره انجمن صنایع قند و شکر در 
گفتگو با خبرنگار مهر با اشاره به جلســات نمایندگان این انجمن با 

مسئولان ارشد وزارت جهاد کشاورزی گفت: خوشــبختانه واردات شکر به کشور سرانجام 
کلید خورد.

وی با بیان اینکه عمده خریدها از کشــور هندوستان انجام گرفته اســت، افزود: امیدوار 
هستیم که کشتی های خریداری شده از اواخر خردادماه به مرور وارد بنادر کشور شوند.

این فعال صنفی در بخش دیگری از ســخنان خود توضیح داد: بــا توجه به افزایش 300 
تومانی قیمت خرید تضمینی هر کیلوگرم چغندر قند، مقرر شــد که نرخ جدید شکر تولید 

داخل نیز به زودی اعلام شود.
وی اضافه کرد: با این شرایط، شکرهای تولید شده موجود در انبار کارخانه ها و شکرهای در 

حال تولید نیز به بازار عرضه می شوند و کمبود ایجاد شده، برطرف می شود.

واردات شکر کلید خورد

معاون حج و عمره سازمان حج و زیارت گفت: میانگین هزینه سفر 
امسال با توجه به افزایش های اخیر و آنچه که از زائر دریافت شده 

است 4۵ میلیون تومان است.
رضایی گفت: متاسفانه در آســتانه اعزام حجاج شاهد بودیم که 

در حوزه خدمات عمومی و مشاعر، وزارت حج و عمره عربستان افزایش چشمگیر حدود 
300 درصدی اعلام کرد.

به گفته معاون حج و عمره ســازمان حج و زیارت، در جمع بندی انجام شده مقرر شد تا 
بخشی از این هزینه از منابع دیگر و با توجه به تدابیری که اندیشیده می شود تامین شود و 

بخش اندکی را نیز زائرین پرداخت کنند.
پیش از این سید صادق حسینی، رئیس ســازمان حج و زیارت اعلام کرده بود که هزینه 
برگزاری حج تمتع برای زائران ایرانی سه هزار و 400 دلار بود اما حالا عربستان برای هر 
زائر مبلغ را هزار و 164 دلار افزایش داد که با این افزایش، هزینه برگزاری حج تمتع چهار 

هزار و 400 دلار شده است.

متوسط هزینه سفر حج، 4۵ میلیون تومان

$ حج$ بازار$  حج

کاغذ اقتصادی
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رئیس سازمان حفاظت محیط زیست:

تفاهم نامه ای برای حل معضل 
ریزگردها میان ایران و عراق 

امضا می شود
رئیس سازمان حفاظت محیط زیســت از عقد تفاهم نامه ای 
در ۲1 تیرماه میان ایران و عــراق برای حل معضل ریزگردها 

خبر داد.
به گزارش ایسنا، علی سلاجقه در حاشیه جلسه دیروز هیئت 
دولت در جمع خبرنگاران در پاسخ به این پرسش که ارزیابی 
وی از رایزنی با روســای ســازمان های محیط زیست عراق و 
ســوریه در زمینه رفع معضل ریزگردها چیست، اظهار کرد: 
سفر ما به کشــورهای اصلی منشا ریزگردها و تحت تاثیر قرار 
گرفتن کشــور خودمان بود. در کشــور عراق نشست بسیار 
مفصلی با وزیر امور خارجه، وزیر کشــور، وزیر کشــاورزی، 
وزیر منابع آبی، وزیر محیط زیســت و نهایتا نخست وزیر این 
کشور داشــتیم که همه به اتفاق نســبت به ابتکار منطقه ای 
جمهوری اسلامی ایران که بتوانیم یک همسویی و هم گرایی 
ایجاد کنیم نظر واحد داشــتند. او ادامه داد: قرار شد در ۲1 
تیرماه تفاهم نامه ای امضا شــود و همچنین مقرر شد جلسات 
کارشناســی برای مباحث عملیاتی برگزار شــود. ســلاجقه 
یادآور شد: در کشور سوریه خوشــبختانه تفاهم نامه ای امضا 
شــد که برنامه بســیار خوب و روبه جلویی بود و یک پایلوت 
اجرایی بــرای آن در شــهر دیرالزور در نظر گرفته شــد. در 
نشست همتایان دو کشــور هم وزرای نیرو و جهاد کشاورزی 
و نهادهای مسئول بحث ریزگردها قرار است دیداری داشته 

باشند.
 رئیس ســازمان محیــط زیســت تاکید کرد: نشســت های 
کارشناسی هم انجام می شــود و پیش بینی من این است که 
اقدامات خوبی صــورت می گیرد تا در آینده به کشــورهای 
دیگر هم سفر داشته باشــیم و بتوانیم ۲1 تیرماه ثمره آن را 

به نحو مطلوب برداشت کنیم.

قطعا نام سـکونتگاه غیررسـمی را زیاد شـنیده اید؛ 
اماکنـی خـود رو کـه برنامه ریـزی نشـده بـوده 
و قانونـی نیسـتند. در ایـن محله هـای غیرقانونـی 
افـراد در شـرایط متفـاوت و پرمشـکلی زندگـی 
می کننـد. در گذشـته دور افـرادی کـه درگیـر فقر 
و بیـکاری بودنـد بـه دلیـل اینکـه نتوانسـته بودند 
جـذب نظـام اجتماعـی- اقتصـادی شـهر شـوند 
در مناطـق حاشـیه ای شـهر به شـکل غیررسـمی 
اسـکان پیدا می کردند و همین مسـاله باعث شد تا 

حاشیه نشـینی پدیـد آیـد.
سـکونتگاه غیررسـمی به مفهوم امروزی بـه اقامت 
بدون اجـازه مالک زمیـن و بدون یک طرح رسـمی 
اطلاق می شـود که با هیچ یـک از قوانیـن و مقررات 
و اسـتانداردهای برنامه ریـزی و روش هـای عمومـا 
پذیرفتـه شـده سـاخت و سـاز تطابـق نـدارد. ایـن 
معضل در برخـی از جوامع به دلیل کشـش طبیعی 
قطب هـای صنعتـی، شـغلی، رفاهـی و اداری رخ 
می دهـد و در برخـی دیگـر نیـز بازتـاب بیـکاری و 

فقر اسـت.
عموما بسیاری از سـاکنان این سـکونتگاه ها درگیر 
اشتغال غیرقانونی و ناسالم هستند و چون در تولید 
و رشد اقتصادی سـهم اندکی دارند اغلب در حاشیه 

باقـی می مانند.
توسعه نیافتگی اقتصادی سکونتگاه های غیررسمی 
کرمان را می توان حاصل عدم امنیت اشـتغال، بازار 
کسب وکار غیررسمی و پایین بودن کیفیت زندگی 
سـاکنان عنـوان و در رابطـه بـا مقولـه ی نداشـتن 
امنیت اشـتغال و یا نداشـتن شـغلی پایدار، اشتغال 

کاذب و بیکاری سـاکنان پرداخته اند.
یکـی از سـاکنان شـهرک پـدر در ایـن خصـوص 
به»کاغذوطـن« می گوید: اینجـا اغلب افـراد کارگر 
هسـتند و هر صبح برای کار به میـدان می روند. این 
شـهروند که علی نام دارد، ادامـه داد: اغلب روزها کار 
گیـر نمی آیـد چـون می گوینـد افغان ها بهتـر کار 
می کنند و همین مسـاله باعث می شـود تا روزهای 

زیادی بیـکار بمانیم.
او افـزود: اگـر هـم بخواهیم شـغلی بـرای خودمان 
راه بیندازیـم بایـد وام بگیریم و قطعـا وام هم ضامن 
کارمند مـی خواهـد، حالا شـما قضـاوت کنید من 
از کجـا باید ضامـن کارمند گیر بیـاورم؟ ایـن روزها 

حتی اقـوام درجـه یک هـم حاضر نیسـتند ضامن 
شـوند و می گویند دنبال دردسـر نیسـتند؛ چیزی 
هـم بـرای گـرو گذاشـتن نداریـم. او تصریـح کرد: 
دسـت مان به جایی بند نیسـت؛ برای جواز کسـب 
هـم اقـدام کردیـم آن قـدر از سـربازمان کردنـد که 

پشیمان شـدیم.
دولـت هم هیچ کمکـی نکـرده و انگار به حـال خود 
رها شـده ایم و اهـل این مملکت نیسـتیم. ما از سـر 
اجبـار اینجـا سـکونت داریـم. همین جا هـم دولت 
خیـرش به مـا نمی رسـد و هـر روز دردسـر تـازه ای 
داریـم. در این محلـه جوان های بیـکار زیـادی دارد 
که اگر زمینه کار برای شـان مهیا نشـود سـرخورده 
می شـوند و از سـر نداری به دنبال کارهایی می روند 

که عاقبـت خوبی نـدارد.
این مسـاله نشـانگر این اسـت کـه سـکونتگاه های 
غیررسـمی در کرمـان به دلیل نداشـتن پتانسـیل 
اقتصادی لازم نتوانسـته اند انگیـزه کافـی را در افراد 

بـرای هرگونه سـرمایه گـذاری ایجـاد کنند.
کرمان، سیرجان، رفسنجان، جیرفت و بم در استان 
دارای سکونتگاه غیررسمی هسـتند . مدیرکل راه و 
شهرسازی اسـتان از سـکونت 1۲۲ هزار و 648 نفر 
در سـکونتگاه های غیررسـمی کرمان خبـر داد که 
تقریبا 11 درصد از کل جمعیت اسـتان را تشـکیل 

می دهنـد.
طبـق گـزارش ایرنـا علـی حاجـی زاده با بیـان این 
مطلب کـه کرمان، سـیرجان، رفسـنجان، جیرفت 
و بم در اسـتان دارای سکونتگاه غیررسمی هستند، 
گفت: مسـاحت کل این سـکونتگاه های غیررسمی 
4 هزار و 846 هکتار اسـت. شـایان ذکر اسـت که از 
84 شـهر اسـتان 6۷ شـهر آن فاقد سـکونتگاه های 
غیررسـمی هسـتند. او دربـاره سـکونتگاه های 
غیررسمی شهرستان کرمان سـخن به میان آورد و 
گفت: حـدود 13 هکتـار از کرمان )معـادل 6 درصد 
کل مساحت( را سکونتگاه های غیر رسمی تشکیل 
می دهنـد و 6 درصـد از کل جمعیت کرمـان در این 

سـکونتگاه ها سـکنی دارند.
مدیـرکل راه و شهرسـازی اسـتان کرمـان تهیـه 
طرح های بازآفرینی، تسهیلات نوسـازی و بهسازی 
بافت فرسـوده، احداث پروژه های زیربنایی، روبنایی 
و سـاماندهی فضاهای شـهری، تحویل قیـر رایگان 
جهت آسفالت معابر بازآفرینی شده، توانمندسازی 
ساکنان حاشـیه شـهرها، احداث پروژه های ساخت 
مسـکن، احـداث پروژه هـای محـرک توسـعه مثل 

محـور فتحعلی شـاهی را از جملـه اقدامات اسـتان 
در حوزه هـای مختلف بازآفرینی شـهری برشـمرد.

*سهم استان کرمان برای بازآفرینی 
شهری 3۵ محله بوده است

او بـا اشـاره بـه اینکـه سـهم اسـتان کرمـان بـرای 
بازآفرینـی شـهری 3۵ محلـه بـوده اسـت، بیـان 
کرد: از سـال 88 تا کنـون 11 هـزار و 43 واحد برای 
دریافت تسهیلات بافت فرسـوده به بانک ها معرفی 

شـده اند.
از بخشـی خصوصی برای بازسـازی بافت فرسـوده 

حمایـت می شـود
اسـتاندار کرمان هم در این زمینه مـی گوید: بخش 
خصوصی را بـرای ورود به محلات هـدف بازآفرینی 
شهری، بازسـازی و نوسـازی بافت فرسوده حمایت 
می کنیم زیرا کارها توسـط دولت بـه تنهایی پیش 

نمی رود.
محمدمهـدی فـداکار در نشسـت سـتاد بازآفرینی 
شـهری اسـتان کرمـان افـزود: بایـد ایـن حـوزه را 
تسـهیل کنیم کـه بـرای بخـش خصوصـی درآمد 

داشـته باشـد و بـه ایـن حـوزه ورود کند.
او بـا اشـاره بـه ضـرورت حفـظ وضـع موجـود 
اظهارداشـت: اگـر دولـت بازآفرینـی شـهری را رها 
کند از رونـق می افتـد؛ گاهی بایـد امکان حیـات را 
زنـده نگـه داریم، اگـر کمکی نکنیـم و بـه داد مردم 
نرسـیم به سـادگی امکان احیای محلات فرسـوده 

وجـود نـدارد.
نماینـده عالی دولـت در اسـتان کرمان اضافـه کرد: 

مطالعه سـکونتگاه های غیررسـمی کرمان تا پایان 
سال جاری تکمیل شـود تا کار در این محلات پیش 
رود. او ادامه داد: بازسـازی و نوسـازی بافت فرسـوده 
در اسـتان کرمان یک ضرورت اسـت زیـرا این حوزه 
به لحاظ اجتماعـی و امنیتی می تواند شـهرهای ما 

را دچـار چالش کند.
فداکار افزود: عده ای از مردم سـاکن سـکونتگاه های 
غیررسـمی، امکانـی بـرای خـروج از ایـن وضعیت 
ندارنـد و سـعی داریم بـا اسـتفاده از ظرفیـت های 
قانونـی بـه آنـان کمـک کنیـم؛ همچنیـن نقـش 
شـهرداری ها در ایـن حـوزه بسـیار مهـم اسـت و 
بدون همکاری شـهرداری کارها عبث خواهد شـد. 
او یـادآور شـد: حـذف سـکونتگاه های غیررسـمی 
و بافـت فرسـوده می توانـد بـاری از دوش شـهرها و 

شـهرداری هـا بـردارد.
اسـتاندار کرمان عنـوان کـرد: تخفیف و تسـریع در 
صـدور پروانـه های نوسـازی توسـط شـهرداری ها 
به صـورت ویـژه پیگیری شـود، هزینه هـای آن نیز 
تقسـیط شـود؛ دسـتگاه های خدمـات رسـان نیـز 
خدمـات عمومـی را بـه این مناطـق انتقـال دهند.

او بـا بیـان اینکه مشـکلی بـرای جداسـازی سـتاد 
بازآفرینی شـهری شـمال و جنـوب اسـتان کرمان 
وجود ندارد گفت: تحریک تقاضا باید برای نوسـازی 
بافت فرسـوده در حوزه شـهرداری ها اتفـاق بیفتد.

فداکار خاطرنشـان کرد: با یک پروژه نوسازی کاری 
اتفاق نمی افتد اما گسـترش فعالیت هـا در محلات 
هـدف بازآفرینی بـرای شـهرداری هم مـی تواند به 
درآمدی تبدیـل اما بایـد ابتدا تقاضا تحریک شـود.

رئیس مرکز پزشــکی حج و زیــارت جمعیت 
هلال احمر ضمن تشریح اقدامات انجام شده در 
زمینه معاینات زائران حج امسال، تامین دارو و 
تجهیزات پزشکی، بررسی واکسیناسیون کرونا 
در حجاج و...، در عین حال از آغاز واکسیناسیون 
علیه مننژیت و فلج اطفال برای حجاج خبر داد. 
دکتر علی مرعشی در گفت وگو با ایسنا، درباره 
آخریــن وضعیت معاینات حجــاج برای حج 
1401، گفت: در حال حاضر معاینات حجاج 
تقریبا در همه اســتان ها تمام شده است و در 
مراحل انتهایی کار به  سر می برد. البته از 38 
هزار زائر، هنوز ثبت اطلاعات ۲000 زائر انجام 
نشده است، اما همه حجاج از سوی پزشکان 
معاینه کننده، معاینه شده اند و تنها اطلاعات 
پزشکی ۲000 نفر وارد پرونده شان نشده که 

در حال انجام است.
فشار خون و دیابت بیشترین بیماری 

در بین حجاج ایرانی
او افزود: از این تعداد حجاجی که معاینه شدند، تقریبا 
بیشترین بیماری هایی که دیده شده، بیشترین مورد 
بیماری فشار خون اســت و بعد از آن هم بیماری 

دیابت بوده است.

 1۵9 زائر حج در انتظار معاینه مجدد 
مرعشــی درباره محدودیت ها در اعزام حجاج 
بیمار، گفت: در بین حجاجی که معاینه شده اند، 
تاکنون 1۵9 نفر از سوی پزشکان معاینه کننده 
رد استطاعت جسمی شده اند. روند کار هم به 
این صورت است که بعد از اینکه برخی حجاج 
از ســوی پزشک اســتطاعت جسمی شان رد 
می شود، وضعیت شان در کمیسیونی با حضور 
متخصصان رشــته های مختلف که ســابقه 
طولانی در بحث حــج دارند، مطرح شــده و 
مجددا زائر از سوی این کمیســیون معاینه و 
ویزیت می شــود. این 1۵9 نفر روز چهارشنبه 
در کمیسیونی که در تهران تشکیل می شود، 
مجددا معاینه و ویزیت می شــوند و برایشان 
تصمیم گیری می شــود که یا کلا استطاعت 
جسمی شان برای حضور در حج رد می شود یا 

تایید می شود.
نحوه تامین دارو و تجهیزات پزشکی 

در حج 1401
او دربــاره وضعیــت تامیــن دارو و تجهیزات 
پزشکی در حج امسال، گفت: ما با عربستان در 
این زمینه مکاتبه کردیم و لیست دارویی مان 

را بــرای ســازمان غــذا و داروی عربســتان 
و شــرکت های دارویی شان ارســال کردیم تا 
قیمت هایشــان را احصاء کنیم. البته در کشور 
خریــد دارو به صــورت کامل انجام شــده و 
بسته بندی آن ها در حال انجام است که آماده 
ارسال به عربستان اســت. حال منتظریم که 
عربســتان اعلام کند که محموله های دارویی 

طبق چه پروتکلی ارسال شوند.
مرعشــی با بیان اینکه برآورد میــزان دارو بر 
اساس 40 هزار زائر و برای یک ماه بوده است، 
گفت: عمدتا داروهای مورد نیاز فصل و در عین 
حال آنتی بیوتیک ها، داروهای سرماخوردگی، 
گرمازدگی و... وجود دارد. ما حوزه تامین دارو را 
برای حج به این صورت دیدیم که اگر محموله یا 
دارویی با مشکل مواجه شد، بتوانیم از عربستان 
تامین کنیم. به این معنا که اگر فرآیند و پروسه 
ارسال دارو و تجهیزات طولانی شود، به گونه ای 
که نتوانیم آن ها را قبل از اعزام حجاج ارســال 
کنیم، داروها و تجهیزات مورد نیاز را از همان 

جا خریداری می کنیم.
مرعشــی تاکیــد کــرد: بنابراین مــا دارو و 
تجهیزات مورد نیاز را تامیــن کردیم. اکنون 

بحث انتقال آن ها به عربستان و نشستن شان 
در درمانگاه هــای ما مطرح اســت که پیگیر 
هســتیم. در عین حال در مدینه دو درمانگاه 
شــبانه روزی داریم و در مکه هم سه درمانگاه 
داریم. همچنین مجموع کادر پزشکی ما ۲80 

نفر است.
سنین بالای 6۵ سال اعزام نمی شوند

مرعشــی با بیان اینکه محدودیت سنی برای 
اعزام حجاج بالای 6۵ سال بوده و حجاج بالای 
6۵ سال اعزام نمی شــوند، گفت: شرط سنی 

عربستان تا 6۵ سال بوده است.
او گفت: طبــق برنامه ای که ســازمان حج و 
زیارت گذاشته است، اولین اعزام ها ۲3 خرداد 
ماه خواهد بود. البته تیم پزشکی قبل از اعزام 
حجاج، به عربستان اعزام می شوند و اگر اتفاق 
خاصی رخ ندهد، بنا شده که تیم پزشکی 18 

خرداد ماه اعزام شوند.
گفتنی اســت که با توجه به نگرانی از افزایش 
گردش ویروس فلج اطفال در برخی کشورها، 
وزارت بهداشــت کشــورمان بــر ضــرورت 
واکسیناسیون حجاج علیه این بیماری تاکید 

کرده است.

ساکنان سکونت گاه های غیررسمی کرمان در بن بست
11 درصد از اهالی شهر کرمان ساکن سکونتگاه های غیررسمی هستند

در گفت وگو با ایسنا اعلام شد

آغاز واکسیناسیون حجاج علیه "مننژیت" و "فلج اطفال"

گزارش
کاغذ وطن

چه غذاهایی باعث تحریک 
میگرن می شود؟

یک متخصص مغز و اعصــاب گفت: خیلی از افراد که ســابقه 
دردهای میگرنی دارند میتوانند با دقت بیشــتر به غذاهایی که 
می خورند رابطه ای بین نوع غذا و عــادات تغذیه ای با میگرن 

را بیابند.
علی داوری در گفت وگو با ایســنا اظهار کرد: شــاید باور نکنید 
ولی غذاهای مانده در یخچال، بعضی از انواع پنیرها کافئین از از 
جمله مواد غذایی هستند که باعث تحریک درد میگرنی می کند.

او با اشــاره به این که گاهی گرســنگی و قطع یک وعده غذایی 
ممکن اســت باعث یک حمله میگرنی شود، عنوان کرد: آنهایی 
که عادت به مصرف قهوه و شکلات دارند باید بدانند کم کردن یا 
اضافه کردن مقدار آن ها نیز ممکن است باعث آغاز حمله شود.

این متخصص مغز و اعصاب افزود: وقتی پروتئین ها یا اسیدهای 
آمینه می شــکنند به تیرامین و تیراســین تبدیل می شوند که 

موجب گشاد شدن عروق و آغاز حمله می شوند.
او ادامه داد: گوشت، ماهی، مرغ و تخم مرغ اگر بصورت تخمیر 
شده، خشک شــده، نمک سود شــده و یا فرآوری شده مصرف 
شوند به دلیل همین تیرامین در ایجاد حمله میگرنی مقصرند.

داوری افزود: همچنین جگرهای فرآوری شده، پنیرهای کهنه، 
پپرونی، انواع سوسیس و کالباس، سس های سالاد، سویا سس و 
کلیه محصولات تخمیری سویا، انواع ترشی ها و زیتون فرآوری 
شده و حتی آجیل های شور و مانده، سوپ های آماده، چیپس، 
ماهی دودی، خامه ترش، آناناس و کیوی، آســپارتام و شیرین 
کننده های مصنوعی جزو غذاهای هستند که توصیه شده مورد 
توجه قرار گرفته و کمتر مصرف شــوند و یا بــرای بعضی ها که 
خودشان رابطه مثبتی بین مصرف آن و شروع حمله پیدا کردند 

مصرف نکنند.
این متخصص مغز و اعصاب با تأکید بــر مصرف غذاهای تازه و 
دوری از غذاهــای آماده در افراد میگرنی، عنــوان کرد: رعایت 
تغذیه متعادل اســتفاده از انواع غذاهای خانگی که با مواد تازه 
تهیه شده اند و بنابراین کمتر اســتفاده کردن از غذاهای مانده 
در یخچال پرهیز از غذاهای فراوری شده باید مورد توجه باشد.

او ادامه داد: نکته مهم دیگر اینکه افت میزان سروتونین یکی از 
دلایل حمله های میگرنی است، بنابراین تمام عادات که ممکن 
است سروتونین را کاهش دهد باید مورد توجه قرار گیرد مصرف 
منظم غذا، استفاده از میوه و سبزی کافی، دوری از استرس ها و 
تنش ها، پرهیز از حذف یک وعده غذا که موجب افت قند خون 

می شود باید مورد توجه قرار بگیرد.

بیت اله برقراری در اجلاس سراسری مدیران 
صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستائیان و 
عشایر که در مجموعه فرهنگی و ورزشی تلاش 
برگزار شد، افزود: براساس بیانیه گام دوم انقلاب، تاکیدات 
رهبر معظم انقلاب اسلامی و همچنین سیاست های دولت، 
اقشار نیازمند جامعه باید از حمایت های اقتصادی و یارانه ها 
سهم بیشتری داشته باشند و این امر از اهداف این صندوق نیز 
محسوب می شود.  او توضیح داد: سیاست اصلی این صندوق 
همچنین سیاست کارگستری است که می تواند زمینه ساز ایجاد 
اشتغال باشد. اصل نیازمندیابی نیز باید در دستور کار قرار گرفته 
و نیازمندان واقعی از حمایت ها برخوردار شوند. او تاکید کرد: 
براساس سیاست های ابلاغی رهبری، سطوح 8 هم زیر خط فقر 
است. بنابراین نهادهای حمایتی نیز در این زمینه باید پشتیبانی 
داشته باشند. برقراری با تاکید بر اهمیت اصل برابری افزود: در 
حال حاضر، حق بیمه پرداختی دولت به سازمان تامین اجتماعی 
3 درصد )از عدد 10 میلیون( و حق بیمه صندوق اجتماعی 
کشاورزان، روستائیان و عشایر برابر با 10 درصد )از یک میلیون که 
برابر با ۵0 هزار تومان خواهد بود( است. در سطح پرداخت یارانه  
دولت در حداقل ها نیز سهم تامین اجتماعی برابر با 80 هزار تومان 
و سهم صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستائیان و عشایر برابر 
با 60 هزار تومان است. در حداکثرها نیز پرداخت یارانه دولتی به 
تامین اجتماعی بیشتر از سهم صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، 
روستائیان و عشایر است. برقراری ادامه داد: در واقع حق بیمه این 
صندوق براساس سطح درآمد پرداخت می شود. سطح 8 صندوق 
بیمه اجتماعی کشاورزان، روستائیان و عشایر، حقوق کف کارگری 
سال گذشته است و امسال سطوح درآمدی 60 درصد افزایش 
یافته و سطح یک این صندوق یک میلیون تومان درآمد خواهد 
داشت. به این ترتیب بالاترین سطح ما ۲ میلیون و 660 هزار 
تومان با حق بیمه 130 هزار تومانی است، سهم قانونی دولت نیز 
پرداخت ۲ برابری است.  او افزود: فعل و انفعالات این صندوق باید 
برای همگان شناخته شود، برخی از مسئولین جامعه از چگونگی 

کارایی و... این صندوق بی اطلاع و به این مسأله اعتراف می کنند.

رئیس سازمان بهزیستی کشور از افزایش ردیف بودجه بیمه اجتماعی 
زنان و مادران معلولان برای اولین بار در سال جاری به همت قوه 
مقننه و نمایندگان مجلس شورای اسلامی خبر داد. به گزارش روز 
چهارشنبه ایرنا از سازمان بهزیستی کشور، علی محمد قادری در وبینار 
علمی تخصصی دختران، حمایت های روانی اجتماعی، توسعه ضمن 
گرامیداشت میلاد حضرت معصومه)س( و روز دختر، گفت: این روز 
فرصت مناسبی است تا ضمن تکریم به این عزیزان، مسائل مختلف 
مرتبط با آنها را که امروزه در جامعه با آنها روبرو هستند بررسی کنیم 
و سیاست های اجتماعی و اقتصادی کلان را به گونه ای طراحی کنیم 
تا دختران و زنان ایران اسلامی در تحولات و پیشرفت اجتماعی 
و فرهنگی نقش موثری داشته باشند. رئیس سازمان بهزیستی 
کشور، ادامه داد: دختران همان قشری هستند که بزرگ مبشر دین 
اسلام پیامبر مهربانی در زمانه جاهلیت ارج و قرب آنان را تا مذهب 
رحمت و عطوفت بالا برد، از آنجا که زنان و دختران سهم عمده ای در 
آرامش و رفاه خانواده و تربیت و رشد کودکان را برعهده دارند و اساسا 
بنیان سلامت اجتماعی و خانواده بر سلامت این قشر استوار است. 
او تصریح کرد: در اهمیت جایگاه دختران در جامعه همین بس که 
این گروه از جامعه همان دختران دیروزی هستند که برای اولین بار 
در گروه همسانان خود در مهدهای کودک در مدارس با نقش های 
اجتماعی خود آشنا شدند و آنها می آموزند که یک زن در جامعه 
اسلامی چگونه تعریف می شود و چه انتظاراتی را باید پاسخ دهد. به 
گفته قادری، سازمان بهزیستی کشور افتخار دارد به عنوان یکی از 
نهادهای اجتماعی و حمایتی تاثیرگذار در حفظ و تحکیم خانواده با 
اجرای برنامه ها و فعالیت های تخصصی گام های موثری در راستای 
توانمندسازی دختران نیازمند حمایت های اجتماعی، دختران 
توانخواه، مادران سرپرست خانوار، خود سرپرست و زنان و مادرانی که 
فداکارانه با آرامش از فرزندان دارای معلولیت خود در خانه نگهداری 
می کنند، برداشته است. به گزارش ایرنا، یک میلیون و 600 هزار 
معلول تحت پوشش بهزیستی هستند. طبق آمار جامعه جهانی، 
معلولان 10 تا 1۵ درصد از جمعیت را تشکیل می دهند که در ایران 
این آمار 10 درصد محاسبه می شود که سه درصد از آنها معلولیت 
شدید و خیلی شدید دارند. براین اساس جمعیت معلولان ایران بین 

هشت میلیون نفر برآورد می شود.

دبیر کمیته علمی کشوری کرونا گفت: بر اساس 
پیش بینی هــای متخصصان به نظر می رســد تا 
ســه ماه آینده موج جدیدی از کرونــا و افزایش 
چشمگیری در ابتلا به این بیماری نداشته باشیم 
و پیش بینی موج جدید کرونا در فصول سرد سال 
برای کشور، سخت و دشوار است.به گزارش ایسنا، 
دکتر حمیدرضا جماعتی در حاشــیه شــصت و 
نهمین جلسه کمیته علمی کشوری کرونا اظهار 
داشت: امروز آخرین وضعیت کرونا در جهان و ایران 

در جلسه کمیته علمی بررسی و مشخص شد که در حال حاضر در آسیا و اروپا، موارد ابتلا به کرونا و 
مرگ و میر ناشی از آن، ثابت و رو به کاهش است در حالیکه در برخی کشورهای آفریقایی و آمریکایی، 
شاهد افزایش ابتلا به زیر سویه های امُیکرون مانند BA4 و BA5 هستیم.او افزود: میزان مرگ و 
میر در سویه امُیکرون و زیرسویه های آن، نسبت به واریانت های قبلی، بیشتر نبوده است بلکه قدرت 
انتقال امُیکرون، بالا رفته است. با توجه به افزایش اخیر کرونا در برخی کشورها، باید این وضعیت را 
تا یکی دو هفته آینده رصد کنیم.جماعتی با بیان اینکه در ایران زیر سویه BA2، غالب است، افزود: 
زیرسویه های دیگر امُیکرون مانند BA4 و BA5 و BA.X که در آمریکا و کشورهای آفریقایی 
غالب است، در کشور ما شیوع پیدا نکرده است.او خاطرنشان کرد: مطالعات مختلف نشان داده اند 
که اثربخشی انواع واکسن ها در مقابله با امُیکرون نسبت به سایر واریانت های قبلی، مقداری کاهش 
یافته اگرچه بیشترین اثر واکسیناسیون در کاهش مرگ و میر و بستری بیماران در بیمارستان ها 
بوده و هدف ما نیز همین بوده است.دبیر کمیته علمی کشوری کرونا ادامه داد: در مطالعات مختلف 
مشخص شده که در سه ماهه اول بعد از تزریق دو نوبت واکسن، ۷0 درصد و بعد از شش ماه، حدود 
۵0 تا 60 درصد اثربخشی علیه امُیکرون و زیر سویه های آن وجود دارد؛ بنابراین تاکید ما بر تکمیل 

واکسیناسیون است.

دبیر کمیته علمی کشوری مقابله با کرونا:

تا سه ماه آینده موج جدیدی
 از کرونا نخواهیم داشت

مدیرعامل صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، 
روستاییان و عشایر:

سیاست دولت سیزدهم توجه به 
عدالت اجتماعی است

رئیس سازمان بهزیستی کشور:

افزایش ردیف بودجه بیمه 
اجتماعی زنان و مادران معلولان 

برای اولین بار در سال جاری

خبر

خبر
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: ای

س
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کاغذ جامعه

 آگهی مفقودی
پروانه بهره برداری 

نظر به اینکه پروانه بهره برداری 
معدن گارنت کوه گبری کرمان 
مورخ   10/7077 شماره  به 
نوآوری  بنام شرکت   81/04/25
گردیده  مفقود  نیکان  معادن 
است. لذا بدینوسیله باطلاع می 
رساند کلیه مفاد پروانه مزبور از 
درجه اعتبار ساقط و پروانه بهره 
برداری مذکور هیچگونه ارزش و 

اعتبار قانونی ندارد.
مهدی باصره

سرپرست معاونت امور معادن و 
صنایع معدنی
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/03/12

تاریخ انتشار نوبت دوم: 
1401/04/12

شرکت آب و فاصلاب استان کرمان

وزارت نیـرو
شرکت مهندسی آب و فاصلاب کشور 

)مادر تخصصی(  فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای
شماره 28 / الف/ 3 – ۱4۰۱م

شرکت آب و فاضلاب استان کرمان در نظر دارد مناقصه مشروحه ذیل: موضوع: حفاری چاههای کلاسه 2 و 3481 شهر جیرفت را با براورد  11.817.722.622ریال و 
مبلغ تضمین فرایند ارجاع کار : 590.900.000 ریال از محل اعتبارات عمرانی و با حداقل تعداد شرکت کنندگان 2 نفر و به شماره 2001005963000060 را از طریق سامانه تدارکات 

الکترونیکی دولت  برگزار نماید.لذا از کلیه شرکت هایی که دارای گواهی صلاحیت حفاری از وزارت نیرو یا مجوز پروانه حفاری از آب منطقه ای همچنین صلاحیت ایمنی 
 )معتبر( صادره از اداره کار و تامین رفاه اجتماعی می باشند،دعوت می شود.

تدارکات  سامانه  درگاه  طریق  از  ها  پاکت  بازگشایی  و  مناقصه گران  پیشنهاد  ارائه  تا  مناقصه  اسناد  دریافت  از  مناقصه  برگزاری  مراحل  کلیه 
الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت 

نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند . 
تاریخ انتشار مناقصه : روز پنج شنبه تاریخ 1401/3/12 

مهلت زمانی دریافت اسناد از سامانه ستاد : تا ساعت 19:00 روز دوشنبه مورخ 1401.3.23
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد در سامانه: تا ساعت 19 روز  پنج شنبه تاریخ 1401/4/2

تاریخ تحویل ضمانتنامه به دبیرخانه شرکت : تا ساعت 12 روز پنجشنبه مورخ 1401.4.2 
زمان برگزاری مناقصه: ساعت 10 روز  شنبه تاریخ 1401.4.4

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت الف:آدرس: کرمان بلوار 22 بهمن شرکت 
آب و فاضلاب استان کرمان- دفتر قراردادها - تلفن: 034-333222282 

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 41934 - 021 
دفتر ثبت نام: 88969738 و 85193768

مدیریت روابط عمومی و  آموزش همگانی

نیمه خالی لیوان هم مهم است ،آب را هدر ندهیم. نوبت اول 

ت اول 
نوب
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خبرخبر

رامین ناصرنصیر دربــاره تغییر مدیریت در 
ســازمان صداوســیما و در عین حال جوان 
گرایی می گوید: متاســفانه تلویزیون سال 
هاست از مطالبات مردمی عقب افتاده است 
که امیدواریم با جوان ســازی صداوســیما، 
حداقل بخشی از مشــکلات حل شود. این 
بازیگر در گفــت و گویی با ایســنا نگاهش 
به جوان گرایی در ســازمان صداوســیما را 
اینگونه توضیح داد: دوســتان جدیدی که 
وارد سازمان شده اند را نمی شناسم اما آنچه 
که کاملًا واضح است این است که تلویزیون 
سالهاست از مطالبات مردمی عقب افتاده و 
این مساله دیگر پنهان نیست؛ همین امر نیز 
باعث شــده که مخاطبان زیادی را از دست 
بدهد. او در شــکل گیری این معضل، دلایل 
متعددی را دخیل دانســت و یکی از آنها را 
متوجــه رویکردهای تلویزیون به مســائل 
اجتماعی برشمرد و افزود: البته فکر می کنم 
این موضوع ربط چندانی به مدیران تلویزیون 
نداشته باشد و به هر حال باید اصلاح شود. از 
طرفی بحران های مالی بر همه چیز به ویژه 
بر کیفیت کارهای تلویزیون تاثیر گذاشــته 
است. او جوان گرایی در سازمان صداوسیما 
را به فال نیک گرفت و گفت: متاسفانه کارها 
بودجه کمتری دارند و باید در فرصت خیلی 
کم و با عجله ساخته شــوند که طبیعتاً این 
مساله بر کیفیت آثار تاثیر می گذارد؛ بنابراین 
مسائل تلویزیون کاملًا پیچیده است. شاید 
این جوانگرایــی البته اگر باعــث غفلت از 
تخصص گرایی نشــود، بتواند حلّال برخی 
مشکلات باشد. نسل جوان تر بیشتر با مسائل 
روز جامعه در تماس اند و درک دقیقی دارند، 
پس شاید بتوانند در صداوسیما این مسائل را 
به راحتی مطرح کنند، ولی به هر حال اینکه 
بخواهیم ناگهان مدیران باتجربه و کارکشته را 
کنار بگذاریم و صحنه را خالی کنیم هم قطعاً 
کار درستی نیست و باید ترکیبی از تخصص 
گرایی و جوانگرایی در ســازمان صداوسیما 

اتفاق بیفتد.
مردم دیگر حوصله دیدن کارهای 

جدی را ندارند
ناصرنصیــر در ادامه درباره اظهــارات اخیر 
رئیس ســازمان صداوســیما درباره شبکه 
نمایش خانگی و همچنین بازگشت چهره ها 
به تلویزیون، منوط به همسو بودن با سیاست 
های صداوســیما اینگونه بیان کرد: درباره 
بحــث اول باید بگویم اتفاقــاً بخش نمایش 
خانگی مدت هاست که زیر نظر ساترا یعنی 
خود سازمان صداوســیما اداره و نظارت می 
شــود، حالا نمی دانم چرا به این شبکه گله 
و از آن انتقاد می شــود؟! چــون به نحوی از 
سوی خود صداوسیما سرپرستی می شود. 
یکی از مســائلی که در عرصه نمایش کشور 
ـ تئاتر، سینما، شبکه نمایش خانگی و گاهی 
هم تلویزیون ـ به چشم می خورد، این است 
که به جهت بحران هایی که کشــور پشت 
سر گذاشته، بحران اقتصادی در رأس همه 
آنهاســت و واقعاً کار کردن در این شــرایط 
سخت شده است. متاسفانه مردم پرُمشغله 
شده اند و خیلی اوقات حوصله دیدن کارهای 
جدی را که بــا آن  فکر کنند و ذهنشــان را 
مشغول کند ندارند، به همین خاطر است که 
اکثر کارها به سمت سطحی گرایی کشیده 
شده که فقط می خواهند برای تماشاگر تفریح 

و به نوعی یک فراغت آنی ایجاد کنند.
این بازیگر و کارگردان تلویزیون ســپس با 
انتقاد از برخی آثار کمدی که به سمت شوخی 
های اخلاقی می رونــد، در عین حال تاکید 
کرد که با دســتور و فشار هیچ کاری درست 

نمی شود.

ر بود هم زمان با  نه نمایش فیلم »فرزند صبح«که قرا ا پرو
رحلت امام خمینی در سینماها به نمایش درآید، صادر شده 

ولی فعلا شرایط اکران آن مهیا نیست.
علام کرده بود که با دریافت  فخمی سال گذشته ا  بهروز ا
د 1401  ز 1۵ خردا نه نمایش فیلم »فرزند صبح«، ا ا پرو
ینکه به نیمه خرداد  اکران فیلم آغاز می شود ولی با وجود ا
رسیده ایم خبری از اکران آن نیست و حتی شنیده میشد که 

مجوز آن صادر نشده است.
اما محمدرضا شرف الدین در گفت وگویی با ایسنا تاکید کرد 
نه نمایش »فرزند صبح« صادر شده است«، منتها  که »پروا

گویا تا رفع موانعی، امکان اکران وجود ندارد.  
پیگیری ها حاکی از این است که این موانع بر سر یک سری 
مسائل مالی با مالک فیلم یعنی موسسه »عروج فیلم« است 
که تا وقتی حل نشوند پروانه نمایش در دفتر مدیران سینما 

باقی می ماند و خبری از اکران نخواهد بود. 
ز  ین موسسه برای پرس وجو ا یسنا با مدیر ا لبته تماس ا ا

وضعیت اکران فعلا بی نتیجه مانده است.
ر در  لین با و فخمی ا ز ا نی بهرو ا رگرد ند صبح« به کا »فرز
بیست ونهمین جشنواره فیلم فجر در سال 1389 و در سالن 
یین  همایش های برج میلاد به نمایش درآمد که کیفیت پا
ه داشت و حتی صدای  ا به همرا فیلم حاشیه های زیادی ر
و  ا هم بلند کرد چون فیلم در نبود ا ن ر رگردا عتراض کا ا
ز یک دهه  یه شده بود. حالا پس ا را ره ا تدوین و به جشنوا
ده  ما ن آ رگردا یید کا ین فیلم با تا ز ا ی ا کشمکش، نسخه ا

اکران شده است.
یسنا  واخر سال گذشته در مصاحبه ای با ا ن ا ین کارگردا ا
است  فیلمی  بهترین  صبح«  »فرزند  می کنم  فکر  گفت: 
ین آخرین فیلم من به عنوان  رم ا م و دوست دا که ساخته ا
گر عمری بود در  ید ا ن باشد. شا یرا کارگردان سینما در ا
نی و عرضه  یی برای پخش جها ز کشور فیلم سینما خارج ا
ما  رم، ا بت دا ین با ز ا یی هم ا زم و فکرها در پلتفرم ها بسا
ند صبح«  رم با همین »فرز ن دوست دا یرا در سینمای ا

کارگردانی را تمام کرده باشم.
ز آلبوم  افخمی همچنین گفته بود، در فیلم »فرزند صبح« ا
»برف« فرهاد اقتباس کرده ، چون خیلی تحت تاثیر این آلبوم 
ین آهنگ ها فیلم  بتدا با گوش دادن ا بوده است. اصلا در ا

نامه نوشته شد و بعد بر اساس فیلمنامه، خانه  معماری شد.
به گفته او »»فرزند صبح« فیلم خوبی است و آن هایی که باید 
ر نفر تا کنون  ند. نزدیک به هزا فیلم را ببینند تا الان دیده ا
ید قسمت  ند و شا ا دیده ا در نمایش های خصوصی فیلم ر
این نباشد که در زمان عمر من این فیلم نمایش داده شود، 
اشکالی ندارد اما همین که یک نسخه آبرومند از آن وجود 
داشته باشد کافی است تا بگویم من آن را ساخته ام، حتی به 

قیمت ضرر دادن.«

»فرزند صبح« افخمی سرانجام 
اکران می شود؟

رامین ناصرنصیر:

مردم دنبال سریالی 
هستند که یک ساعت 
به هیچ چیز فکر نکنند

حمیدرضـا شـاه آبادی بـا بیـان این کـه متاسـفانه 
در کشـور ما رجوع بـه ادبیـات ژانـر اعـم از ادبیات 
ترسـناک، معمایـی و پلیسـی و حتی ادبیـات طنز، 
نوعی رفتـار سـطح پایین تلقـی می شـود می گوید: 
نمی توانیـم بچه هـای خودمـان را از کتاب هـای 
پلیسـی و معمایـی محـروم کنیـم و در مقابـل 
یک سـری داسـتان های مـلال آور بی حادثـه در 

اختیارشـان بگذاریـم.
دبیـات کـودک و نوجـوان در  یـن نویسـنده ا ا
گفت وگـو بـا ایسـنا دربـاره گرایـش کـودکان بـه 
ژانـر وحشـت و تـرس بـا توجـه بـه کلیدواژه هایـی 
ماننـد هیجان انگیـز، ترسـناک و وحشـتناک کـه 
در عنـوان  بسـیاری از کتاب های منتشرشـده برای 
نوجوانـان دیده می شـود، گفت:  گرایش بـه ادبیات 
وحشـت بـه ویژگی هـای طبیعـی دوره کودکـی 
و نوجوانـی برمی گـردد. کـودکان و نوجوانـان از 
هیجان و اضطـراب و تعلیـق لذت می برنـد، ادبیات 
وحشـت هـم می توانـد ایـن امـکان را بـرای آن هـا 
فراهـم کنـد. داسـتان های معمایـی و پلیسـی در 
سراسـر دنیـا مـورد اسـتقبال قـرار می گیرنـد امـا 
متاسـفانه در کشـور مـا از سـال های دور تـا امـروز 
رجـوع بـه ادبیـات ژانـر اعـم از ادبیـات ترسـناک، 
معمایـی و پلیسـی و حتـی ادبیـات طنـز، نوعـی 
رفتـار سـطح پایین تلقـی می شـود و نویسـندگانی 
کـه در حـوزه ادبیـات ژانـر کار می کننـد بـا عنوان 
نویسـندگان عامه پسـند معرفـی می شـوند، ایـن 
موضـوع باعـث شـده نویسـنده های توانـای مـا از 
ایـن حوزه هـا دوری کننـد و کارهـای خوبـی در 
ایـن زمینه هـا نداشـته باشـیم. او سـپس بـا تاکیـد 
بـر این کـه در تمـام دنیـا بچه هـا ادبیات وحشـت، 
داسـتان های معمایـی و پلیسـی را دوسـت دارنـد، 
بیـان کـرد: نمی توانیم بچه هـای خودمـان را از این 
نـوع ادبیـات محـروم کنیـم و در مقابـل یک سـری 
داسـتان های مـلال آور بی حادثـه در اختیارشـان 
بگذاریـم. ایـن فرآینـد عمـلا موجـب دور شـدن 
بچه هـا از کتاب خوانـی می شـود و آن هـا سـراغ 
کتـاب  خوانـدن نمی روند. گمـان می کنم می شـود 
در قالب ادبیـات ژانر محتـوای مناسـب و عمیقی را 
هم به خواننـدگان منتقل کـرد. مثلا جریـان تولید 
رمان سـیاه در دهـه 19۵0 در آمریـکا و اروپا برای 
اولین بـار نوعـی از ادبیات پلیسـی و ادبیـات نوآر را 
وارد بـازار کرد کـه خلاف نویسـندگانی چـون آگاتا 
کریسـتی، ادبیـات پلیسـی را بسـتری بـرای بیـان 
مفاهیم اجتماعی و مسـائل مختلفی کـه در جوامع 
وجود داشـت، قـرار داد، رمان هایی چون »شـاهین 

مالـت« کـه نـوع جدیـدی از ادبیـات پلیسـی را 
ارائـه کردنـد کـه صرفـا داسـتان پلیسـی نبودنـد 
بلکـه می توانسـتند حرف هـای عمیق تـری بزننـد 
و شـخصیت های پیچیـده و چندلایـه ای را ارائـه 
کننـد؛ در واقـع محملی باشـند بـرای مفاهیمی که 
ادبیـات ناب آن هـا را بـه خواننـده منتقـل می کند.

شـاه آبادی دربـاره ارزیابـی اش از کتاب هایـی کـه 
در ایـن زمینـه منتشـر شـده اند، گفـت: زمانـی که 
از تألیـف حـرف می زنیـم از توانایـی نویسـنده های 
خودمـان و از سـابقه ای کـه در این موضـوع داریم، 
حـرف می زنیـم. زمانـی کـه ادبیـات ژانر در کشـور 
مـا و در میـان نویسـندگان ایرانـی چنـدان سـابقه 
نـدارد و نمونه هـای برجسـته و درخشـان در ایـن 
حـوزه تعدادشـان زیـاد نیسـت، نمی توانیـم توقـع 
سـطح کیفـی بالایـی داشـته باشـیم امـا زمانـی 
کـه از ادبیـات ترجمـه حـرف می زنیـم در واقـع 
در مقابـل جهانـی از ادبیـات ژانـر قـرار می گیریـم 
کـه می توانیـم از دلِ نمونه هـای متعـدد و متنـوع 
بسـیاری کـه وجـود دارد، بهترین هـا را انتخـاب 
کنیـم. اگـر از ایـن منظـر نـگاه کنیـم، قطعـا همـه 
کارهایـی که در کشـورمان منتشـر شـده اند، نمونه 
بهتریـن کارها نیسـتند و بخشـی از آن هـا کارهای 
کـم ارزش و متأسـفانه بی ارزشـی هسـتند البته در 
میان شـان آثـار خـوب هـم پیـدا می شـود، آثـاری 
کـه می توانـد الگـوی خوبـی بـرای نویسـندگان 
ایرانـی باشـد. بـه همیـن  جهـت معتقـدم بـه هیچ 
وجه نباید ادبیـات ترجمه را در کشـورمان تضعیف 
کنیـم و یـا بـه نفـع ادبیـات تألیـف از میـدان به در 
کنیـم. گمـان می کنـم بایـد شـرایطی را فراهـم 
کنیـم تـا هـم بهتریـن  آثـار انتخـاب شـوند و هـم 
بـه بهتریـن نحـو ترجمـه شـوند. اگـر ایـن امـکان 
فراهم شـود تأثیر آن را در رشـد ادبیـات تالیفی هم 
خواهیم دیـد. او دربـاره کتاب های انیمـه و کمیک 
اسـتریپ و اسـتقبال از آن ها و بومی سـازی این نوع 
کتاب هـا نیـز اظهـار کـرد: کمیـک اسـتریپ ها نـه 
تنهـا در ایران بلکـه در سراسـر دنیا مورد اسـتقبال 
قـرار می گیرنـد و مـورد توجه هسـتند، بـه عبارتی 
می شـود گفت بخـش مهمـی از بدنـه صنعت نشـر 
دنیا بـا کتاب هـای کمیـک اسـتریپ شـکل گرفته 
و اقتصـاد نشـر تـا حد زیـادی بـه ایـن ژانر وابسـته 
اسـت، مثـلا در ژاپـن مانگاهـا یـا کمیک  اسـتریپ 
ژاپنی کـه مهم ترین نـوع کمیـک اسـتریپ در دنیا 
اسـت، جـزء پرفروش تریـن نـوع کتاب ها هسـتند، 
شـاید بشـود گفت پرفروش ترین کتاب هـا در ژاپن 
مانگاهـا هسـتند؛ هـر صبـح می توانیـد ژاپنی هایی 

را ببینیـد که زمانـی کـه می خواهند سـر کار بروند 
از کتابفروشـی  یا روزنامه فروشـی مسیرشـان مانگا 
می خرنـد و در قطـار و اتوبـوس یا هر جـای دیگری 

آن را مطالعـه می کننـد.
شـاید باور پذیـر نباشـد آمار فـروش مانـگا در ژاپن 
بیـش از کل فـروش سـالانه نشـر ماسـت. مانگاهـا 
هـم موضوعـات مختلفـی دارنـد و در قالب هـای 
محتوایـی مختلفـی ارائـه می شـوند؛ از کـودکان و 
نوجوانان تـا بزرگسـالان مخاطب مانگاها هسـتند؛ 
مانگاهایـی ویژه دختـران، مانگاهایی ویژه پسـران، 
حتـی مانگاهایـی بـرای گروه هـای سـنی مختلـف 
داریم. برخـی از مانگاهـا که وجه بزرگسـالانه دارند 
گاهـی اوقـات می تواننـد محتـوای غیراخلاقـی هم 
داشـته باشـند. بنابرایـن نمی توانیـم صرفـا بگوییم 
کمیـک  اسـتریپ بـه تنهایـی خـوب اسـت بـا بـد، 
قطعـا یـک قالـب مـورد توجـه و واسـط میـان هنر 
سـینما و ادبیات اسـت کـه می تواند بـا ویژگی های 
خاص خـود مخاطبـان را جـذب کنـد. نوجوانان در 
سراسـر دنیـا و حتـی بزرگسـالان علاقه  زیـادی به 
مانـگا و کمیک اسـتریپ دارنـد و طبیعی اسـت که 

در کشـور مـا هم ایـن علاقـه وجود داشـته باشـد.
شـاه آبادی در ادامـه خاطرنشـان کـرد: این کـه آیـا 
مـا توانسـته ایم ایـن نـوع کتاب هـا را در قالب هـای 
مناسـبی  بـرای کـودکان و نوجوانـان ارائـه کنیـم، 
جـای بحـث دارد امـا نکتـه مهم ایـن اسـت گاهی 
اوقات کـه مـا در این حـوزه، بنا بـه دلایـل مختلف 
از جملـه دلایل اقتصـادی و هزینـه زیـاد تولید این 

نـوع کتاب هـا، نمی توانیـم نـوع ایرانـی کمیـک 
اسـتریپ ها را ارائـه کنیـم بعد بـه ایـن می پردازیم 
که کمیـک اسـتریپ چیـز خوبـی نیسـت و مدعی 
می شـویم اصـلا نـوع سـطح پاییـن، بی معنـی و 
بـی ارزش ادبـی هسـتند و آن را نفـی می کنیـم. 
یـن نفـی هیـچ خاصیتـی نـدارد جـز این کـه  ا
کودکان مـان را از دسترسـی بـه نـوعِ خـوب مانـگا 
و کمیـک اسـتریپ محـروم کنیـم و کـودکان و 
نوجوانـان بـه شـکل های پراکنـده  بـه برخـی از 
کمیـک  اسـتریپ ها دسترسـی پیـدا می کننـد کـه 
شـاید چندان جذاب و مناسـب نباشـند. چیزی که 
خیلی مهم اسـت این اسـت کـه کمیک  اسـتریپ ها 
می تواننـد سـکوی پرتـاب بـه سـمت کتاب خوانـی 
نانـی کـه بـرای  باشـند یعنـی کـودکان و نوجوا
اولین بـار  بـا کمیـک  اسـتریپ ها آشـنا می شـوند، 
به دنیـای کتـاب جـذب شـده و آرام آرام می توانند 
انواع دیگـر کتاب و ادبیـات را هم تجربـه کنند و در 
آینده جـزء قشـر کتاب خـوان جامعـه باشـند.  او با 
تأکیـد بـر این کـه معتقـد نیسـت کمیک  اسـتریپ 
سـطح پایینـی از ادبیـات اسـت و  رجـوع بـه آن 
می توانـد بـرای کـودکان و نوجـوان مضـر باشـد، 
اظهار کـرد: کمیک  اسـتریپ ها را بسـیار تأثیرگذار 
می دانم کـه می توانـد برای کـودکان و بزرگسـالان 
جـذاب باشـد و اگـر محتـوای مناسـبی هـم در آن 
ارائه شـود، قطعـا  تأثیرگذارتر اسـت. امیـدوارم در 
کشـور ما شـرایطی فراهم شـود که مـا هـم بتوانیم 
کمیـک  اسـتریپ های خوب ایرانی داشـته باشـیم.

ژانر وحشت آری؛ داستان های بی حادثه نه!
سنا

  ای
س:

عک

صنایـع دسـتی؛ از هنرهایـی کـه شـرایط 
از هـر طـرف کار را بـرای ادامـه فعالیـت 
فعـالان این حـوزه سـخت تر کرده اسـت. 
ی  بیمـه ا فیـت  معا جزئیـات  تصویـب 
یـع دسـتی،  و شـاغلان صنا فـان  لیبا قا
افزایش قیمـت مـواد اولیه، کاهـش تقاضا 
و حالا هـم افزایـش قیمت خدمات پسـتی 
یـن  ز فعـالان ا باعـث شـده تـا عـده ای ا
حـوزه کـه بـه صـورت اینترنتـی فعالیـت 
رشـان بـه سـمت  شـتند، کسـب و کا دا

تعطیلـی حرکـت کنـد.
یـر  وز جدیـد  سـال  شـروع  ز  ا پیـش 
ارتباطـات و فنـاوری اطلاعـات از افزایش 
تعرفه هـای خدمات پسـتی در کشـور خبر 
داده و گفتـه بـود: »افزایـش تعرفه هـای 
ولیـن روزهـای سـال 1401  ز ا پسـتی ا
ز  ریـم بخشـی ا ا میدو فتـد و ا تفـاق می ا ا
« سـال  ا حـل کنـد. مشـکلات پسـتی ر
یـش قیمـت  فزا نـو شـد و همزمـان بـا ا
ننـد حمـل  برخـی کالاهـا و خدمـات ما
ینترنـت، مـواد غذایـی  و نقـل عمومـی، ا
قیمـت خدمـات پسـتی  یـش  فزا ا  . . . و 
نیـز تصویـب و بـه اجـرا درآمـده اسـت. 
یـش  فزا یـن ا لـی کـه گفتـه شـد ا در حا
قیمـت بـرای بـالا بـردن کیفیـت خدمات 
ن  هنرمنـدا برخـی  تجربـه  مـا  ا  ، بـوده
حـوزه صنایـع دسـتی کـه از پسـت بـرای 
ارسـال کارهایشـان بـه خریـدار اسـتفاده 
می کننـد، گویـای چیـز دیگـری اسـت. 
در همیـن راسـتا یـک کاربـر در صفحـه 
یـع  ز صنا یـت ا م کمپیـن حما ینسـتاگرا ا
دسـتی چنیـن نوشـته اسـت: »تعرفه هـا 
زیـاد شـده اسـت و کیفیـت خدمـات روز 
بـه روز بـه زیـر صفـر نزدیک تـر می شـود. 
چند بـار بـرای مـن پیش آمـده که بسـته 
دو هفتـه و حتـی یـک بـار بیسـت و یـک 

روز زمـان بـرده تـا بـه مقصـد برسـد.«
پریـا پوراسـدالله یکـی از تولیدکنندگان و 
هنرمنـدان حوزه صنایع دسـتی اسـت که 
بـا آمدن کرونـا به سـمت فـروش اینترنتی 
کارهایـش حرکت کـرد. او دربـاره افزایش 
قیمـت خدمات پسـتی بـه خبرنگار ایسـنا 
چنین گفـت: »ایـن افزایش قیمـت همین 
حالا هـم تاثیـر خودش را گذاشـته اسـت. 
مـا قبـلا بـه شـیوه ای کار می کردیـم کـه 
اصـلا ارسـالمان بـه صـورت رایـگان بـود. 
کمـی گذشـت و بـه ایـن سـمت حرکـت 
کردیـم که نصف هزینه ارسـال را مشـتری 
ا مـا بـه  پرداخـت کنـد و نصـف دیگـر ر

عنـوان فروشـنده پرداخـت کنیـم. الان با 
افزایـش قیمـت خدمـات پسـتی فروش ها 
خیلـی پایین آمـده و برای مشـتری صرفه 
اقتصـادی نـدارد و خـب این قیمـت بالای 

پسـت بـه چشـم مشـتری می آیـد.«
او ادامـه داد: »اگـر هزینـه ارسـال پاییـن 
ن یـک  ا بـه عنـوا باشـد، مشـتری آن ر
تخفیـف در نظـر می گیـرد. در همیـن 
فزایـش هزینـه ارسـال  چنـد روز اخیـر ا
پسـت، جعبه هـا و پاکت هـا تأثیـر خودش 
را گذاشـته اسـت. کیفیـت نیـز از طرفـی 
قابـل توجـه اسـت؛ بـرای مثـال کیفیـت 
پاکت هـای ارسـال خیلـی پاییـن آمـده و 
هـر بـار کـه مـا تهیـه می کنیـم، متوجـه 
این نکتـه می شـویم. در مـورد زمان بندی 
اما بسـتگی بـه نوع پسـت دارد که پیشـتاز 
باشـد یـا نـوع دیگـری. در ایـن زمینـه ما 
هنوز گزارشـی نداشـته ایم که نشـان دهد 
کیفیـت خدمـات پسـتی از نظـر زمانی بد 
بـوده باشـد.« ایـن تولیدکننـده همچنین 
اظهـار کـرد: »کار مـا تولیـد شـال های 
دسـت دوز اسـت کـه وزن زیـادی هـم 
ندارنـد. کمتریـن وزنـی که می تـوان برای 
پسـت در نظـر گرفت، فکـر می کنـم همان 
999 گـرم اسـت و از آن کمتـر نمی شـود. 
ایـن وزن را مـا بـرای پسـت پیشـتاز مبلغ 
14 تومـان پرداخـت می کردیـم و امـروز 
برای همین وزن 33 هـزار تومان پرداخت 

می کنیم.« او خاطرنشـان کـرد: »وضعیت 
معیشـتی مـردم به نحـوی تغییر کـرده که 
ننـد ماننـد گذشـته خریـد  دیگـر نمی توا
انجـام دهنـد. در ایـن دو سـالی کـه کرونا 
بـود، به دلیـل اینکـه مـردم کمتـر از خانه 
بیـرون می رفتنـد، فکـر می کنـم فـروش 
اینترنتـی خیلـی خـوب بـود، ولـی در این 
یک ماهـه گذشـته با بـالا رفتـن هزینه ها، 
فـروش  افُـت قابل توجهی داشـته و شـاید 
خیلـی از افـرادی کـه بـه صـورت مجازی 
ا  رشـان ر شـتند، کسـب و کا لیـت دا فعا
نـد.« پوراسـدالله در آخـر  تعطیـل کرده ا
وضعیـت تقاضـا بـرای خریـد کارهایـش 
سـتقبال وجـود  د: »ا را چنیـن شـرح دا
دارد، ولـی خیلـی کم شـده اسـت. کاهش 
ینکـه  تقاضـا بـرای کالای مـا بـا وجـود ا
رد، چشـمگیر  نـی هـم نـدا قیمـت چندا
اسـت. از طرفـی مـا هـم ناچـار هسـتیم 
که بـا بالا رفتـن قیمـت مـواد اولیـه مانند 
ری  رچـه و نـخ، طبـق آن قیمت گـذا پا
کنیـم.« بـه گـزارش ایسـنا، کرونـا شـاید 
تفـاق بـرای هنرمنـدان حـوزه  بدتریـن ا
صنایع دسـتی بـود کـه اغلـب کارگاه های 
ا بـه تعطیلـی  ه ر یـن حـوز ن ا هنرمنـدا
مـا بـا فروکـش  اجبـاری کشـاند. حـالا ا
کردن مـوج شـیوع این ویروس در کشـور، 
شـرایط چنـدان هـم بـرای فعـالان ایـن 

حـوزه بهتـر نشـده اسـت.

کتاب »مرگ کامو« نوشته جووانی کاتللی با 
ترجمه ابوالفضل  الله دادی منتشر شد. به گزارش 
ایسنا، این کتاب در 1۷3 صفحه با شمارگان 
1100 نسخه و قیمت 1۲0 هزار تومان در فرهنگ 
نشر نو با همکاری نشر آسیم راهی بازار کتاب 
شده است. در بخش هایی از مقدمه ابوالفضل 
الله دادی، مترجم کتاب می خوانیم: جووانی 
کاتللی متخصص اروپای شرقی و رمان نویس 
و استاد دانشگاه، »کامو باید بمیرد« را در سال 
۲013 در ایتالیا منتشر کرد. انگیزه انتشار این اثر، 
تحقیقات او در زمینه مرگ آلبر کامو بود. جرقه 
این تحقیقات با مطالعه خاطرات یان زابرانا زده 
شد که پس از مرگِ شاعر چک منتشر شده بود. 
به گفته کاتللی، در نسخه اصلی این کتاب به زبان 
چکی که بیش از هزار صفحه است بخشی هست 
که به ایتالیایی ترجمه نشده و از ملاقات زابرانا با 
مردی روس نزدیک به کاگ ب گفته است که از 
راز مرگِ جوان ترین برنده نوبل )سال 19۵۷ در 
44 سالگی( پرده برمی دارد. کاتللی که پیش از 
این در سال ۲011 فرضیه قتل کامو را در روزنامه 
کوریه را دلّا سرا مطرح کرده بود، در کتابش به 
بررسی دقیق تر و مستند تر این موضوع پرداخته 
است. بخش هایی از این کتاب  که ویراست 

جدید آن در سال ۲019 و با عنوان »مرگ 
کامو« در انتشارات بلَان فرانسه منتشر شد، به 
بررسی روابط اتحادیه جماهیر شوروی با فرانسه 
عصر کامو می پردازد و نشان می دهد که چگونه 
سرویس های جاسوسی شوروی سال ها برای 
حذف او برنامه ریزی کردند و در نهایت با رضایت 
ضمنی سازمان های مخفی فرانسوی، طرحشان 
را با موفقیت کامل پیش بردند. کاتللی پای برخی 
چهره های مشهور را نیز به میان می کشد و از آن ها 
به عنوان کسانی یاد می کند که پیش و حین و 
پس از مرگ کامو به ایفای نقش پرداختند. عمرگ 
کامو در فرانسه و آرژانتین و ایتالیا منتشر شده، 
بحث های بسیاری را در رسانه های مختلف به 
راه  انداخته و چهره های سرشناسی به تمجید آن 
پرداخته اند و با این حال، فرضیه کاتللی مخالفانی 
هم داشته است. باید اعتراف کرد که پس از مطالعه 
این اثر دیگر نمی توان به مرگ کامو به چشم 
یک سانحه رانندگی ساده نگاه کرد. بی شک 
هیچکس بهتر از خود جووانی کاتللی نمی تواند 
درباره محتوای اثرش توضیح بدهد. به همین 
دلیل در پایان کتاب مصاحبه ای از او آورده ام که 
در آن از آن چه دست به دست هم داد تا به مرگ 
کامو منجر شد، بیشتر سخن می گوید.  در نوشته 

پشت جلد »مرگ کامو« آمده است: اکنون 
نشانه ای از درون جریان تاریکِ زمان سربرآورده 
است. سرنخی دقیق از این که که کسی پایان 
زندگی آلبر کامو را رقم زده است.  در روز چهارم 
ژانویه 1960 کامو در راه برگشت به پاریس همراه 
ناشرش میشل گالیمار و نیز آن و ژنین -دختر 
و همسر گالیمار- و همچنین سگشان در یک 
سانحه هولناک جان باخت. عموما مرگ آلبر 
کامو را تصادف تلقی می کنند اما جووانی کاتللی 
به شواهدی دست یافته که نشان می دهد ممکن 
است کامو به قتل رسیده باشد. کاتللی پس از 
سال ها تحقیق دقیق نشان می دهد که چرا سران 
اتحاد جماهیر شوروی سرسختانه در پی حذف 
کامو بوده اند. او پرسش های مهمی مطرح می کند 
که ممکن است پس از سال ها معمای مرگ 
نویسنده شهیر قرن بیستم را روشن کند: ماموران 
کا.گ.ب چطور از بازگشت کامو و هم سفرهایش 
باخبر شدند؟ تلفن کامو به منشی اش شنود 
شده بود یا ماریا کاسارس، معشوقه ابدی اش، با 
بی احتیاطی مرگ او را رقم زد؟  آیا کامو از مرگ 
خود خبر داشت که در نامه اش به کارساس قول 
داد که شب چهارم ژانویه سر وقت به شام برسد، 

»مگر این که در جاده اتفاقی بیفتد؟«

آیا کامو به قتل رسید؟ کسب و کاری که با فروکش کردن
 کرونا کساد شد!

شرکت آب و فاصلاب استان کرمان

وزارت نیـرو
شرکت مهندسی آب و فاصلاب کشور 

)مادر تخصصی(  فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای
 شماره 29 / الف/ 3 – ۱4۰۱م 

گنج  و  آباد(  حیدر  و  صالح  )جز  سادات  آباد  علی  و  جزفطن  چاههای  حفر  موضوع:  ذیل:  مشروحه  مناقصه  دارد  نظر  در  کرمان  استان  فاضلاب  و  آب  شرکت 
تعداد  با حداقل  و  عمرانی  اعتبارات  از محل  ریال   738.700.000 : ارجاع کار  فرایند  تضمین  مبلغ  و  ریال  براورد  14.773.548.268  با  را  و کنار صندل جیرفت  آباد 
دارای گواهی صلاحیت  هایی که  کلیه شرکت  از  نماید.لذا  برگزار  دولت   الکترونیکی  تدارکات  سامانه  طریق  از  را  شماره 2001005963000059  به  و  نفر  شرکت کنندگان 2 
باشند،دعوت می شود. اجتماعی می  تامین رفاه  و  اداره کار  از  ایمنی )معتبر( صادره  از آب منطقه ای همچنین صلاحیت  پروانه حفاری  یا مجوز  نیرو  از وزارت   حفاری 

کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت 
)ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت 

گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند . 
تاریخ انتشار مناقصه : روز پنج شنبه تاریخ 1401/3/12 

مهلت زمانی دریافت اسناد از سامانه ستاد : تا ساعت 19:00 روز دوشنبه مورخ 1401.3.23
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد در سامانه: تا ساعت 19 روز  پنج شنبه تاریخ 1401/4/2
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هر قطره صرفه جویی من ، زمینی تشنه را سیراب خواهد کرد.
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در شرایطی که بر اســاس »سند تحول دولت 
مردمی« اعلام شده فعالیت روسای بیش از 10 
فدراسیون ورزشــی که کارمند رسمی وزارت 
ورزش و جوانان هســتند، برخــلاف ابلاغیه 
رئیس جمهوری اســت و بایــد در این رابطه 
تعیین تکلیف شــوند اما تاکنــون هیچ اتفاق 

اجرایی در این باره رخ نداده است.
به گزارش ایسنا، »سند تحول دولت مردمی« 
از سوی حجت الاسلام و المســلمین ابراهیم 
رئیسی رئیس جمهوری ایران در 8 اسفندماه 
ســال جاری به اعضای هیات دولت ابلاغ شد. 
در این ســند آمده اســت: "در اجرای وعده 
داده شده در ابتدای تشــکیل دولت سیزدهم 
و در راســتای تحقق اهداف مندرج در قانون 
اساسی، سند چشــم انداز جمهوری اسلامی 
ایران در افق 1404، سیاست های کلی نظام و 
با اتکا و بهره مندی از بیانات امام خمینی )ره( 
و مقام معظم رهبری، رفع نیازهای مردم، حل 
مسائل اساسی کشــور و در اجرای اصل 134 
قانون اساسی »سند تحول دولت مردمی« به 
عنوان برنامه و خط مشی دولت و مبنای عمل 
قوه مجریه، وزرا و دســتگاه های اجرایی ابلاغ 

می شود.«
هم چنین بر اســاس اعلام رییس جمهوری، 
مسئولیت اجرای مفاد ســند تحول در موارد 
مربوط بر عهده وزار و بالاترین مقام مســئول 
در دســتگاه های ذیربــط بــوده و مکلف به 
پاسخگویی هســتند. یکی از نکات بسیار مهم 
نگاشته شــده در متن این ســند به عضویت 
کارکنــان وزارت ورزش و جوانــان در اداره 
امور هیات ها، فدراســیون ها، کمیته های ملی 
المپیــک و پارالمپیک و صنــدوق حمایت از 
پیشکســوتان و قهرمانان ورزشــی می شود 
و در متن آن آمده اســت: بر اســاس »ســند 
تحول دولت مردمــی«، عضویــت کارکنان 
وزارت ورزش و جوانان در اداره امور هیات ها، 
فدراســیون ها، کمیته های ملــی المپیک و 
پارالمپیک و صندوق حمایت از پیشکسوتان و 
قهرمانان ورزشی ممنوع شده است. به تازگی 
نیز عباس مقتدایی، نایب رئیس کمیســیون 
امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای 
اســلامی در نامه ای به وزیر ورزش و جوانان 
خواســتار اجرای مفاد ســند تحــول دولت 
مردمــی درخصوص عدم عضویــت کارکنان 
وزارت ورزش و جوانــان در اداره امور هیات 
ها، فدراسیون ها، کمیته های ملی المپیک و 
پارالمپیک و صندوق حمایت از پیشکسوتان 
و قهرمانان شــد و بر لزوم اصــلاح این رویه 

تاکید کرد.
در نامه عباس مقتدایی به سید حمید سجادی، 
وزیر ورزش  و جوانان آمده است:  همانگونه که 

مستحضرید مدتی پیش سندی از سوی دولت 
ابلاغ شد که بر اســاس آن، ریاست کارکنان 
وزارت ورزش و جوانــان در فدراســیون های 
ورزشــی خلاف این ابلاغیه اســت. بر اساس 
ســند تحول دولت مردمی که در 8 اسفند ماه 
سال گذشته به اعضای هیات دولت ابلاغ شد، 
عضویت کارکنــان وزارت ورزش و جوانان در 
اداره امور هیات ها، فدراسیون ها، کمیته های 
ملی المپیــک و پارالمپیک و صندوق حمایت 
از پیشکسوتان و قهرمانان ورزشی ممنوع می 

باشد. در همین راســتا با توجه به ابلاغ رئیس 
جمهور محترم، مســئولیت اجرای مفاد سند 
تحول در موارد مربوط بر عهده وزرا و بالاترین 

مقام مسئول در دستگاه  ها ذی ربط می باشد.
بر اســاس گزارش های واصله روسای بیش از 
10 فدراسیون ورزشی، کارمند رسمی وزارت 
ورزش و جوانان هســتند و فعالیــت آن ها بر 
اساس سند تحول دولت مردمی، در فدراسیون 
ها خلاف ابلاغیه رئیس جمهــور محترم می 
باشد، لذا مستدعی است دستور فرمایید با قید 
فوریت برنامه و رویکرد جنابعالی در خصوص 
اجرای این ســند، جهت پیگیری های آتی و 

نظارتی، برای اینجانب ارســال شود. از حسن 
توجه جنابعالی قدردانی می نماید.«

در این بیــن اما نکتــه قابل تامــل اظهارات 
بنیامین شکوه فر، معاون امور حقوقی و استان 
های وزارت ورزش و جوانان است. او به تازگی 
اعلام کرده است: با توجه به سند تحول دولت 
حضور همکاران مان به طور همزمان به عنوان 
کارمنــد در وزارتخانه و رئیس فدراســیون 
ممنوع اســت. منظور از طرح هایــی مبنی بر 
اینکــه کارمنــد وزارت ورزش و جوانان حق 

ریاست در فدراسیون ها را ندارند، ممنوعیت 
مشــغول به کار بودن همزمان در وزارتخانه و 

فدراسیون است.
او هم چنین با اشــاره به تنظیم و ارسال نامه 
به دفتر و اجرای خانه ســند در خصوص رفع 
ابهامات در طرح هیات ها، گفت: ما قلبا معتقد 
هستیم که کارمندان وزارت ورزش و جوانان 
به عنوان افرادی که ســال ها خاک ورزش را 
خورده اند صلاحیت اداره هیات های ورزشــی 

را دارند.
پیش تر رییس سازمان اداری و امور استخدامی 
کشــور در گفت وگویی با پایگاه اطلاع رسانی 

دولت، تاکید کرده بود که دســتگاه های های 
اجرایی در سال آینده )1401( بر اساس "سند 

تحول دولت مردمی" ارزیابی خواهند شد.
ایسنا،  پیش تر در گزارشی اعلام کرده بود: بر 
اساس »ســند تحول دولت مردمی« ریاست 
بیش از 10 فدراســیون ورزشــی که کارمند 
رســمی وزارت ورزش و جوانــان هســتند، 
برخلاف ابلاغیه رئیس جمهوری اســت و باید 

تعیین تکلیف شوند.
در نهایت اینکه ماجــرای ممنوعیت عضویت 
کارکنــان وزارت ورزش و جوانــان در اداره 
امور هیات ها، فدراســیون ها، کمیته های ملی 
المپیــک و پارالمپیک و صنــدوق حمایت از 
پیشکســوتان و قهرمانان ورزشی همچنان در 
هاله ای از ابهام قرار دارد و مشخص نیست که 

چه تصمیمی در این راستا اتخاذ خواهد شد.
اینکه وزارت ورزش بر اساس سند تحول دولت 
مردمی مانع از عضویت کارکنان وزارت ورزش 
و جوانان در اداره امور هیات ها، فدراسیون ها، 
کمیته هــای ملــی المپیــک و پارالمپیک و 
صندوق حمایت از پیشکســوتان و قهرمانان 
ورزشی می شود یا طبق اظهارات معاون امور 
حقوقی و استان های وزارت ورزش و جوانان 
تفسیر دیگری ملاک عمل قرار خواهد گرفت 
و صرفــا حضور همزمــان به عنــوان کارمند 
وزارت ورزش و جوانان و ریاســت فدراسیون 

ممنوع است؟
در عین حال باید دید اظهــارات معاون امور 
حقوقی و استان های وزارت ورزش و جوانان 
چه میزان مبنای حقوقــی و قانونی دارد و آیا 
در تعارض با آنچه از ســوی سند تحول دولت 

مردمی مدنظر قرار گرفته، نیست؟

چه خبر از اجرای »سند تحول دولت مردمی«

واکنش قهرمان المپیک به تعطیلی ممنوعیت فعالیت کارمندان وزارت ورزش در فدراسیون ها به کجا رسید؟
وزنه برداری قهرمانی کشور

قهرمان وزنه برداری المپیک سیدنی گفت: باید یک دلیل قانع 
کننده برای برگزار نشدن قهرمانی کشور باشد.

 به گزارش ایسنا، حســین توکلی در خصوص برگزاری نشدن 
مســابقات قهرمانی کشــور در رشــته وزنه برداری بیان کرد: 
مســابقات قهرمانی کشــور در وزنه برداری باید یک خروجی 
داشــته باشــد. صرفا برگزاری آن هیچ فایده ای ندارد. وقتی 
خیلی از نفرات نمی توانند ســلامت در مسابقات شرکت کنند 
همین موضــوع کار را ســخت می کند. ما در بحث ســلامت، 
موضوع دوپینگ را داریم و اگر نظارت نباشــد شرایط مشکل 
می شود. او ادامه داد: وزنه برداران و قهرمانان ما تلاش می کنند 
که به یک هدف برســند و متاســفانه این امر وجود ندارد. در 
واقع پروسه ای برای قهرمانی کشور وجود ندارد در این شرایط 
خود فدراســیون باید یک دلیــل قانع کننده بــرای برگزاری 
مسابقات داشــته باشد. وقتی کســی را خارج از چهارچوب ها 
دعوت نمی کنند دلیلی برای برگزاری آن وجود ندارد. از طرف 
دیگر عدم برگزاری مســابقات قهرمانی کشــور باعث می شود 
وزنه برداری در بســیاری از اســتان ها به آرامی از بین بروند 
و انگیزه ای نباشد. کســی که در شهرســتان تمرین می کند، 
نگاهش به قهرمانی کشــور اســت و بعــد از آن وقتی در این 
مســابقات نتیجه می گیرد نگاهش به تیم ملی است. متاسفانه 
ما علاوه بر اینکه در حال در جا زدن هســتیم، خیلی سنتی و 
بی برنامه نیز حرکــت می کنیم. ما یک تیم بــا چهار قهرمان 
داریم و با آن تیم آنقدر می تازانیم تا خلاء ایجاد شــود. توکلی 
در مورد انگیزه ای که برگزاری مســابقات قهرمانی کشــور در 
وزنه برداران ایجاد می کند، گفت: یک زمانی مسابقات قهرمانی 
کشــور هدف و آرزوی خیلی از جوانان بود که مدال بگیرند و 
به تیم ملی بروند اما وقتی این اتفاق نمی افتد و ســلیقه ها در 
شــکل و نوع برگزاری دخالت دارد عملا انگیزه برای حضور از 
بین می رود. قهرمان المپیک سیدنی در پاسخ به این سوال که 
آیا معتقدید برگزاری فعلی مســابقات قهرمانی کشور توسط 
فدراسیون ســلیقه ای است؟ گفت: ســلیقه یعنی اینکه وقتی 
یک تیم خوب داریم برای چند ســال قید مســابقات قهرمانی 
کشور را می زنیم و مســابقات را فقط برای رفع تکلیف، برگزار 
می کنیم اما وقتی ورزشــکار کم  می آوریم شروع به سخنرانی 
می کنیم که باید مسابقات برگزار شــود. این چرخه همچنان 
وجود دارد. او در مورد راهکار رهایی از این شرایط تاکید کرد: 
هر ورزشــکاری که به اردوی تیم ملی دعوت می شــود باید با 
مربی خود حاضر شود. با این شرایط هم ورزشکار دلگرم است 
و هم یک چهارچوب وجــود دارد. در ورزش ما انگار وقتی یک 
ورزشکار در تیم ملی وارد می شود باید آنقدر در تیم ملی باشد 
تا کنار زده شود و این مسابقات قهرمانی کشور را تحت الشعاع 
قرار می دهد. من نمی توانم همه خرده ها را به فدراسیون بگیرم 
چرا که قوانین هم گاهی دســت و پای فدراسیون را می بندد. 
وقتی یک ورزشکار برای کسب سهمیه المپیک طی یک تا دو 
سال باید در شش مسابقه شرکت کند، عملا فردی که بیاید و 
پنج مسابقه را برود، نمی تواند به المپیک برسد. اگر منابع مالی 
تامین شود می توانیم با داشتن تیم های دوم و سوم در رده های 
سنی مختلف، همواره پشتیبان  خوبی داشته باشیم. توکلی که 
در مورد مهاجرت و خروج زنان وزنه بــردار ایران تصریح کرد: 
یکی از مشکلات ما در جامعه این است که فضای مجازی تاثیر 

زیادی دارد و مدام در حال قیاس با سایر کشورها هستیم.

وزیر ورزش گفت: ما هم مثل مــردم عزیر در این چند ماه 
منتهی به مســابقات جام جهانی در کنار تیم ملی خواهیم 

بود.
به گزارش ایسنا، حمید ســجادی در حاشیه جلسه هیات 
دولت در جمع خبرنگاران درباره وضعیت تیم ملی فوتبال 
کشور گفت:  ما به عنوان وزارت ورزش و جوانان در ارتباط با 
حمایت از برنامه ها و امیدبخشی به تیم ملی و نظارت هایی 
که داریم در کنار تیم ملی هستیم و ما هم مثل مردم عزیز  
در این چند ماه منتهی به مســابقات جام جهانی در کنار 
تیم ملی خواهیم بود و این بار همه دوســت داریم کیفیت 

عملکرد تیم ملی نسبت به گذشته متفاوت باشد.
او دربــاره ارتبــاط وزارت ورزش  بــا وزارت خارجه برای 
برگزاری بازی های تدارکاتی بــا تیم های خارجی تصریح 
کرد:  از ظرفیت وزارت امور خارجه بسیار استفاده می کنیم 
و از وزیر محترم خارجه و  معاون محترم وزیر تشکر می کنم 
که پیگیر کارها هستند و مشورت های لازم را می دهند و 
مثلثی بین ما و وزارت خارجه و فدراسیون فوتبال است و  با 
هماهنگی و مشورت  و فرصت هایی که وزارت خارجه دارد 
و رایزنی هایی که صورت می گیرد، برای اردوهای مشترک 
و بازی های تدارکاتی برنامه ریــزی داریم. تیم کار خود را 

پیش می برد و من در خدمتشان هستم .
وزیر ورزش درباره اینکه وزارت ورزش  چه اقدامات حقوقی 
برای بازی لغو شــده تیم ملی فوتبال کشــورمان با کانادا 
انجام می دهد، گفت: ما ســتاد اصلی را تشکیل دادیم و با 
اعضاء و حضور نمایندگان دســتگاه های ذی ربط مشورت 
های لازم را می دهند و  تصمیمــات را  گرفتیم و مکاتبات 
انجام شــده و  از ظرفیت  وزارت خارجه استفاده کردیم. 
فدراسیون دو نامه مکاتبه کرده و منتظر پاسخ  فدراسیون  
فوتبال کانادا هستیم. سجادی درباره اینکه در اردوی قطر 
چه بازی تدارکاتی برای تیم ترتیب داده شده است ، اعلام 
کرد: گزارشی ندادند و بنده هفته آینده ماموریتی دارم و در 
قطر هستم و  فرصت مناسبی است که به خاطر جام جهانی 
در قطر باشم و در کنار تیم ملی هســتم و در این یکی دو 
روز از فدراسیون بپرسید. او در پاسخ به این سوال که چرا 
شما در مسابقات دوومیدانی برگزار شده در مشهد حضور 
نداشتید؟ اظهار کرد:  مسابقه خوبی در مشهد طراحی شده 
بود.  من از قبل خیلی دوست داشتم باشم، ولی چند برنامه 
مهم داشتم و بهترین مقام و مســئول -رئیس دوومیدانی 

آسیا – مهمان ما بود.

در حاشیه جلسه دولت مطرح شد
وزیر ورزش: در کنار تیم ملی 

خواهیم بود

خبر

در نامه عباس مقتدایی به سید حمید سجادی، وزیر ورزش  و جوانان آمده است:  همانگونه که مستحضرید 
مدتی پیش سندی از سوی دولت ابلاغ شد که بر اساس آن، ریاست کارکنان وزارت ورزش و جوانان در 
فدراسیون های ورزشی خلاف این ابلاغیه است. بر اساس سند تحول دولت مردمی که در 8 اسفند ماه 
سال گذشته به اعضای هیات دولت ابلاغ شد، عضویت کارکنان وزارت ورزش و جوانان در اداره امور هیات 
ها، فدراســیون ها، کمیته های ملی المپیک و پارالمپیک و صندوق حمایت از پیشکسوتان و قهرمانان 

ورزشی ممنوع می باشد.

سنا
: ای

س
عک

کاغذ ورزش

افقی
 1 - ازآثار بوعلی سینا2 - مردمک 
نام گلی  سین،  هفت  - گل  گیاه 
معروف - پنبه زن3 - تازه آذری 
- دندانهای تیز جلو - نگون بختی، 
بدبختی، نحوست4 - جمع آوری 
افاده  از  قبل   - نان خشک  کننده 
میاید - تشکر فرانسوی، متشکرم 
 - آدم  فرزندان  از   -  5 ممنونم   ،
وام - حیوان وفادار، نگهبان گله6 

- بالای فرنگی، بالا به گویش عمو 
پهناور،  قاره   - خسیس   - سام 
شیمی   - پنجگانه  های  قاره  از 
كربن، رشته ای در شیمی7 - مهر 
معروف - چراغانی كردن و زینت 
همیشه  گل   - خیابانها8  بستن 
 - نوشتن9  به  امر   - رفیق   - بهار 
 - بافتنی10  نخ   - هواپیما  خدمه 
سقف دهان - دادن چیزی بدون 
دریافت بها، رایگان و مفت - مرد 
سه  وزنی،  ضمیر  خودم،   - ازمند 

کیلو11 - پهلوان - افزودن قیمت 
فرستادن،   - افزودن  چیزی، 
پادشاهان  از   - ساختن12  روانه 
 - بلند  بالاپوش   - سلجوقی 
سرگیجه، گردنده13 - نارسا و کم 
تخت   - مختصر  قصیر،  ارتفاع، 
پادشاهی  - مته برقی14 - پیرو 
- پرهیزکار - دروغ تركی15 - از 

کلیوی فوق  غده  هورمونهای 

عمودی
1 - نظامنامه، كتاب آزمون رانندگی 
 - شكلاتی2  بیسكوییت  نوعی   -
سحر،  هنگام  در  برگ  همنشین 
از  ای  پرنده   - لگدکوب   - ژاله 
سریر،  و  تخت   - مرغابی3  نوع 
تخت سلطنت، اورنگ - واحد پول 
كشورهای عربی، پریشان - عظیم 
پیشرفت  مایه  چهره،  - سطح،   4
بلند   - ها  پرنده  از   - ها  بعضی 
نظری، استغناء طبع5 - برانگيزنده 
تر - پسران - جمع مزاج، سرشت 
ارزش  با  قیمتی،  گرانبها،   - ها6 
اندازه،  به   - اجتماعی  رفتار   -
كمك   - ابزار  اسباب،   - زوبین7 
رسانی، یاری دادن - جامه صاف 
كن، دستاویز و بهانه، صاف كننده 
راکتی  ورزش   - پارچه8  چروك 
دوستان   - هشترود  سابق  نام   -
نزدیک9 - خر تازی - فراوان، كثیر 
- پیامبر خیاط10 - مخترع تلفن، 

حضرت  مدفن   - هوا  از  گرفتنی 
عربستان  در  مذهبی  شهر  رسول، 
ترسانیدن   - اجر11  و  پاداش   -
اشکال   - غار  غار،  اصحاب   -
شكل  دارای   - بند12  دست  کار، 

غائب،  ضمیر   - قدیم   مشهد   -
مفرد13  شخص  سوم  ضمیر  وی، 
تونتاب   - ادب  به  منسوب   -
گچ  تنور  پزی،  آهك  گرمابه، كوره 
زبان   - تردید14  و  شك   - پزی 

ازعناصرشیمیایی   - تایلند  مردم 
از   - نظرات15   - عدداتمی34  با 
از   - اروپایی  های کشتی،  سبک 

انگلیس بنادر 
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خبرخبر

معاون اول رئیــس جمهور از دســتور 
رئیس جمهور برای ورود وزارت کشور به 
ساختمان های ناایمن، توقیف اموال مالک 
متروپل و جبران بخشــی از آسیب های 
مادی از این منبع، گران نشــدن بنزین، 
و تســری نیافتن توزیع آزمایشــی نان 
یارانه ای به کل کشور خبر داد. به گزارش 
ایســنا، محمد مخبر در حاشیه جلسه 
هیئت دولت در جمع خبرنگاران با اشاره 
به فاجعه متروپل آبادان، درباره لیســت 
ساختمان های پرخطر اظهار کرد: امروز 
رئیس جمهور به وزیر کشور دستور دادند 
که ســاختمان های ناامیــن و بحرانی را 
شناســایی کنند. مالکان را مشــخص 
کنند و از آنها بخواهند که ایمن ســازی 
لازم را انجــام دهند. معــاون اول رئیس 
جمهور درباره چگونگی جبران خسارات 
ریزش ســاختمان متروپل آبادان گفت: 
در این ماجرا تخلفات گسترده ای توسط 
مالک و مراکزی صدور مجوز اتفاق افتاده 
است. نسبت به وسعت حادثه دولت همه 
امکانات را بسیج کرده است. امدادرسانی 
هنوز در حال انجام است. امیدوارم هر چه 
سریع تر همه چیز تمام شــود تا بتوانیم 
برای جبران آسیب دیدگان اقدام کنیم. 
مخبر همچنین از توقیــف اموال مالک 
ساختمان متروپل آبادان خبر داد و گفت: 
بعضی مغازه ها در متروپل فروخته شده 
بود. این موضوعات در حال بررسی است. 
بخشی از آســیب ها از منبع اموال مالک 
متروپل جبران خواهد شد. جان انسان ها، 
اما قابل جبران نیست. مایه تاسف مردم 
و ماســت. مردم جریحه دار شدند و حق 
هم داشتند. دولت اما هر کاری از دستش 
بر می آمد انجام داده اســت. کارهایی که 
دولت انجام داده، قابل قیاس با پلاســکو 
نبود. از تجربه پلاسکو در متروپل استفاده 
کردیــم. او درباره اصلاح نظــام یارانه ها 
گفت: یارانه ماه اول واریز شد و مردم آن 
را برداشت کردند. ماه دوم هم در حساب 
مردم است و به موقع اجازه برداشت داده 
خواهد شد. اضافه هزینه ای که برای بعضی 
مردم اتفاق افتاده است، جبران می شود. 
برای بعضی دهک ها هزینه هایی تحمیل 
می شــود. یارانه ها باید هدفمند می شد. 
عده ای از این هدفمندی حداکثر استفاده 
را می کردند اما بعضــی از این خانواده ها 
یک شــانه تخم مرغ هم نمی توانستند 

بخرند.
*اگر ارز ترجیحی حذف هم 

نمی شد؛ یک موج گرانی داشتیم
معاون اول رئیس جمهــور درباره تاثیر 
گرانی ها روی کالاهای دیگر تاکید کرد: 
گرانی ها آثاری روی همه کالاها دارد که 
داریم روی آن کار می کنیم. در عین حال 
مردم باید بدانند که حتی اگر ارز ترجیحی 
حذف هم نمی شــد، به لحاظ تغییرات  
بین المللی و منطقه ای، یک موج گرانی 
داشتیم. وضعیت در حال مدیریت است. 
تنها یکی از پازل های نقشه راه ما حذف 
ارز ترجیحی بود. مردم در این ماجرا بسیار 
همکاری کردند و از آنها تشــکر می کنم. 
خواهش بنده اما این است که عسر قبل از 
فرج را تحمل کنند؛ ان شاءالله یسر انفاق 

می افتد. 
مخبر درباره سرنوشت کالابرگ اساسی 
گفت: به لحــاظ قانونی موظف بودیم که 
اصلاح را از ابتدای فروردین انجام دهیم. از 
آنجا که هنوز کالابرگ آماده نشده است، 
یارانه می دهیم. دستگاه های مسئول در 

حال تلاش و کار هستند.
تا از اجرای آزمایشی توزیع یارانه 

آرد مطمئن نشویم، به سراسر 
کشور تعمیم نخواهیم داد

بنزین گران نمی شود
معاون اول رئیس جمهور همچنین درباره 
اجرای آزمایشی توزیع یارانه آرد در زنجان 
و قزوین گفت: تا مطمئن نشویم که این 
کار بدون مشکل در حال انجام است، به 
همه کشور آن را تســری نخواهیم داد. 
نان و دارو جزء خط قرمز دولت است؛ تا 
یک قران هم گران نشود. قیمت نان نباید 
برای مردم تغییر کند. با تغییرات منطقه 
ای و مشکل آرد، ارزانی آرد در ایران اتفاق 
افتاده بود و این موضوع قاچاق را به صرفه 
می کرد. در کشورهای همجوار ما قیمت 
کالاها چند برابر شد. اما امروز می بینیم 

که نان برای مردم گران نشده است. 
او در پاســخ به پرســش درباره احتمال 
گرانی بنزین گفت: اصــلا بنزین گرانی 

مطرح نیست.
معاون اول رئیس جمهور دولت سیزدهم 
درباره نظارت بر بازار گفت: تاکنون پنج 
گروه کالا را قیمت زده ایــم که تا هفته 
دیگر اجرایی می شــود. چهار تــا از آنها 

اساسی هستند.

به  بنا  عتباری  ا که  کرد  اعلام  دولت  سخنگوی 
پیشنهاد وزارت کشور و موافقت سازمان برنامه و 
ز هزینه های  حادثه  بودجه برای پوشش بخشی ا

متروپل در نظر گرفته شد.
به گزارش ایسنا، علی بهادری جهرمی در حاشیه 
ن با  را جلسه دیروز هیئت دولت در جمع خبرنگا
تسلیت حادثه متروپل آبادان و تبریک روز دختر، 
ز  اظهار کرد: دولت با جدیت با هرگونه کوتاهی ا
سوی هر یک از مقامات محلی و با هرگونه فسادی 
درباره تخلفات متروپل صورت گرفته باشد، برخورد 
خواهد کرد. امکان رسیدگی به این تخلفات وجود 
دارد و دستگاه قضایی هم با رسیدگی لازم را خواهد 
کرد و حتماً دستگاه های مربوطه باید پاسخگویی 
لازم را داشته باشند. سخنگوی دولت افزود: امروز 
در هیات دولت مصوبه ای در خصوص حادثه متروپل 
داشتیم و اعتباری را بنا به پیشنهاد وزارت کشور و 
موافقت سازمان برنامه و بودجه برای پوشش بخشی 
لبته  ین حادثه در نظر گرفته شد. ا ز هزینه های ا ا
هزینه اصلی باید از مسببان یا همان مالکان دریافت 
شود. او افزود: در خصوص واحدهای صنعتی و صنفی 
ز چندین سال گذشته  اطراف تهران مشکلاتی ا
ز این واحدها ساماندهی  وجود داشته و بسیاری ا
نند  دثی ما نشده بودند و برخی ممکن بود با حوا
نشان مواجه شوند و بعضاً  متروپل برای کارگرا
نظارت کافی روی اقدامات آنها نبود و در عین حال 
از حمایت کافی هم نمی توانستند برخوردار شوند. 
بهادری جهرمی یادآور شد: از حدود سه ماه پیش 
موضوعی در دستور کار هیئت وزیران مطرح شد که 
ین مسئله بحث های لازم را  بخش های مرتبط با ا
درباره اش انجام دادند و بر همین اساس امروز آیین 

نامه ساماندهی واحدهای صنفی صنعتی کارگاهی 
اطراف تهران به تصویب رسید. سخنگوی دولت در 
ینکه تدوین آیین نامه  پاسخ به پرسشی مبنی بر ا
کمیسیون های  در  معلمان  رتبه بندی  یی  اجرا
مربوطه دولت در چه مرحله ای است و تا چه زمانی 
تصویب خواهد شد، گفت: کمیسیون امور عمومی 
دولت در حال بررسی متن آیین نامه اجرایی قانون 
رتبه بندی معلمان است؛ کمیسیون حتی در روزهای 
ده است.  یام تشکیل جلسه دا ین ا تعطیل هم در ا
این آیین نامه برای دولت حائز اهمیت است که این 
آیین نامه سریع تر تدوین شود و در عین حال دقت 
نظر لازم به منظور اتقان آیین نامه و بهره برداری از 
یایی که رتبه بندی برای نظام آموزشی کشور  مزا

می تواند داشته باشد، با دقت تنظیم شود.
او تاکید کرد: تدوین این آیین نامه کار زیادی برده 
است. آیین نامه اجرایی در مراحل پایانی است و 
امیدواریم هرچه سریع تر متن نهایی و تقدیم صحن 

دولت شود.
سخنگوی دولت در پاسخ به پرسشی درباره مبلغ در 
نظر گرفته شده از سوی دولت برای آسیب دیدگان 
نی  بادان و برنامه دولت برای رفع نگرا متروپل آ
مردم در زمینه ساختمان های پرخطر در کشور، 
مروز دولت فعلا مبلغ ۷00 میلیارد  اظهار کرد: ا
نظر  در  بود  شده  که  پیشنهادی  بق  مطا ریال، 
گرفت. اگر چنانچه هزینه بیشتری نیاز باشد طی 
لبته  پیشنهادهای بعدی ممکن است مطرح شود. ا
یادآوری می کنم که هزینه های ناشی از این واقعه 
ز  ز سوی مسببان اصلی آن باید محاسبه و پس ا ا
رسیدگی از اموال آنان تامین شود. بهادری جهرمی 
د: بانیان وضع موجود آنقدر مشکل پیش  ادامه دا

ند که هر روز چندین  پای مردم و دولت گذاشته ا
قعاً  ا ریم که و کار جدی و مهم و در سطح ملی دا
نمی شود در پیگیری آنها وقفه انداخت. یکی از این 
مسائل همین ساختمان هایی است که با نظارت 
ری ها و نهادهای متولی  ضعیف در سطح شهردا
در این حوزه، مجوز گرفته اند یا بدون مجوز پیش 
فزود: در جلسه اخیر دولت گزارش  و ا ند. ا رفته ا
ز  ئه شد و یکی ا را ز سوی وزیر کشور ا مشروحی ا
رد تاکیدی رئیس جمهوری ماموریتی بود که  موا
به وزارت کشور با همکاری سایر نهادهای مربوطه 
دادند که تمامی ساختمان های مشابهی که ممکن 
نها شاهد باشیم هم  ز آ است آسیب های مشابهی ا
شناسایی شوند و هم راهکاری برای حل بحران ارائه 
شود که امیدواریم با جدیت آقای وحیدی این امر 
پیگیری شود. سخنگوی دولت در پاسخ به پرسشی 
درباره اینکه دولت برای حل مشکل تحریم و تورم 
چه راهکاری در نظر دارد، تصریح کرد: دولت در 
حال عادلانه سازی یارانه ها یا مردمی سازی آن است. 
یعنی یارانه ها به جای اینکه به عده خاصی اختصاص 
ردکنندگان  نه فقط به وا را ینکه یا یابد و به جای ا
یا افرادی که رانت خاصی برای بهره برداری از ارز 
ترجیحی داشتند اختصاص یابد، به تمام مردم به 
استثنای دهک بالای جامعه که تمول کافی دارد، 
اختصاص پیدا کند که نزدیک به 80 میلیون نفر از 
جمعیت ما را در بر می گیرد. او افزود: من تا به حال 
ندیدم کارشناسی  این اذعان را نداشته باشد که این 
تفاقا به کاهش شکاف طبقاتی  نوع نظام پرداخت ا
کمک می کند و حتی کارشناسان منتقد معترف 
به کاهش شکاف طبقاتی  ین طرح  ا هستند که 
یین را  کمک می کند و قدرت خرید دهک های پا

افزایش می دهد. بهادری جهرمی یادآور شد: میزان 
دریافتی دهک های پایین در این طرح بیش از سایر 
دهک ها در نظر گرفته شده است و همچنین سبد 
رز  ز کالاهای مشمول ا مصرفی دهک های پایین ا
ترجیحی به مراتب کمتر از سبد مصرفی دهک های 
نه ها قدرت  بالا بود. با این نوع توزیع عادلانه یارا
خرید دهک های پایین افزایش می یابد. سخنگوی 
دولت در پاسخ به پرسشی درباره رایزنی برای حل 
مشکل ریزگردها با کشورهای همسایه اظهار کرد: 
رئیس جمهوری پیش از این از رییس سازمان محیط 
زیست پیگیری مجدانه حل آن را داشته اند و پیرو 
ین هفته سفر رییس  بتدای ا ین پیگیری ها در ا ا
سازمان محیط زیست به سوریه و عراق را داشتیم که 

البته سفرهای دیگری هم در دستور است.
بهادری جهرمی یادآور شد: توافقات بسیار خوبی با 
وزرای این دو کشور صورت گرفته است و مذاکرات 
دیگری هم در سایر وزارتخانه های دو کشور در حال 
انجام است و امیدواریم این مسئله تا حدودی کاهش 
لبته نیازمند همکاری کشورهای همسایه  یابد که ا
برای حل آن است. او در پاسخ به پرسشی درباره 

اقدامات دولت برای افزایش فروش نفت، گفت: در 
زمینه برجام، مذاکرات در روند خودش جریان دارد 
و متوقف نشده است. ایران حسن نیت خود را نشان 
داده و جدیت خود را هم نشان داده و مذاکرات در 
مسیر خود استمرار پیدا می کند. سخنگوی دولت 
ادامه داد: در زمینه فروش نفت، آمارهایی از سوی 
متولیان امر ارائه می شود که نشان می دهد فروش 
نفت به نسبت شرایط تحریمی در دولت مردمی از 
میزان قابل قبولی برخوردار است. بهادری جهرمی 
رهای جهانی در  یادآور شد: طبیعی است در بازا
لبته  یط کرونایی که ا هر حوزه ای به ویژه با شرا
در کشورمان با همیاری مردم و مدیریت خوبی 
که صورت گرفت، آن بحران را خیلی احساس 
نمی کنیم، اما این بحران در سطح جهانی همچنان 
نوساناتی را در بازارها ایجاد می کند، ولی این نباید 
به سوء تعبیرهایی منجر شود. سخنگوی دولت تاکید 
کرد: ایران بازار فروش نفت خودش را دارد و آن را 
از دست نداده و اتفاقا بازارهای جدید جهانی هم در 
این زمینه در حال توسعه است و از این حیث امید به 

پیشرفت روزافزون در تولید و فروش را داریم.

سخنگوی دولت:

دولت با جدیت با هرگونه فسادی درباره تخلفات 
متروپل برخورد خواهد کرد

دبیر شورای نگهبان گفت: به عنوان وظیفه شرعی، انقلابی و 
سیاسی، همه مسئولیم که راه و روش امام را به نسل های آینده 

و جوان کشور انتقال دهیم.
به گزارش ایسنا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی شورای نگهبان، 
آیت الله احمد جنتی دبیر شورای نگهبان دیروز چهارشنبه )11 
خرداد 1401( در جلسه این شورا با اشاره به سالروز رحلت 
امام خمینی )ره( و قیام 1۵ خرداد گفت: 14 و 1۵ خرداد ۲ روز 
بسیار مهم در تاریخ ایران است و باید نسل جوان را به انحای 
گوناگون با مناسبت های و شخصیت های بارز تاریخ انقلاب و 

نهضت اسلامی آشنا کنیم.
او افزود: نسل جدید ما آن طور که بایسته و شایسته است با تاریخ 
انقلاب و نهضت آشنایی ندارد و این وظیفه همه ما از جمله 
رسانه هاست که مردم به ویژه جوانان را با افراد و شخصیت های 

بزرگی همچون امام خمینی)ره( آشنا کنیم.
مام  ا حضرت  ویژگی های  و  شخصیت  تشریح  در  جنتی 
خمینی)ره( گفت: ایشان به خود، خدا و مردم باور داشت و 
بر اساس همین باور مطمئن بود که نهضت اسلامی به پیروزی 

می رسد.
او با تاکید بر اینکه به عنوان وظیفه شرعی، انقلابی و سیاسی، 
همه مسئولیم که راه و روش امام را به نسل های آینده و جوان 
کشور انتقال دهیم، تصریح کرد: نباید خیال کنیم که چون در 
دوره حیات مبارک حضرت امام )ره( حضور داشته ایم و ایشان 
را درک کرده ایم، وظیفه ای در قبال معرفی ایشان به نسل 

جدید نداریم.
دبیر شورای نگهبان افزود: امام خمینی)ره( ضد ظالم و طواغیت 
عالم و حامی مظلوم و مستضعفین در مقابل مستکبرین جهان 
بود و این فضائل و ویژگی های خوب امروز در بین جوانان ما 
هست که باید این فرصت را قدر بدانیم و این نسل آینده ساز را 

با اندیشه ها و افکار امام)ره( آشنا کنیم.
او متذکر شد: تاکید بر این است که باید مراکز آموزش عالی و 
دانشگاه ها و نیز مدارس، "درس امام شناسی" را برای شناخت 
بیشتر بنیانگذار انقلاب اسلامی، به سرفصل درسی خود اضافه 

کنند چرا که همه در قبال نسل جدید مسئول هستیم.
دبیر شورای نگهبان در بخش دیگری از سخنان خود "انتخاب 
نقلاب  شایسته حضرت آیت الله خامنه ای به عنوان رهبر ا
اسلامی توسط مجلس خبرگان رهبری در 14 خرداد سال 
1368" را اقدامی مهم در تاریخ انقلاب اسلامی برشمرد و 
خاطرنشان کرد: خبرگان رهبری با انتخاب درست خود در آن 

سال، جایگاه مهم خود را در ساختار نظام اسلامی نشان داد.
او تاکید کرد: خبرگان ملت، شخصی را به عنوان جایگزین امام 
خمینی )ره( انتخاب کردند که از همه جنبه ها شایسته این 

جایگاه است.

در جلسه شورای نگهبان

جنتی: مدارس و دانشگاه ها "امام 
شناسی" را به دروس اضافه کنند

معاون اول رئیس جمهور در حاشیه 
جلسه هیات دولت:

اگر ارز ترجیحی حذف 
هم نمی شد؛ یک موج 

گرانی داشتیم

سـخنگوی وزارت امور خارجه آمریکا در یک نشسـت 
خبری بـه سـوالات خبرنـگاران دربـاره مواضـع اخیر 
ایـران راجـع بـه وقفـه در مذاکـرات ویـن و گـزارش 
آژانـس بین المللـی انـرژی اتمـی دربـاره آخریـن 

وضعیـت برنامـه هسـته ای ایـران پاسـخ داد.
به گزارش ایسـنا، به نقل از وبـگاه وزارت امـور خارجه 
آمریکا، ند پرایس، سـخنگوی وزارت امـور خارجه این 
کشـور در یک نشسـت خبری در پاسـخ به این سـوال 
که آیـا بـا توجه بـه گـزارش اخیـر آژانـس بین المللی 
انـرژی اتمـی دربـاره برنامه هسـته ای ایـران و نزدیک 
بـودن موعد برگـزاری جلسـه شـورای حـکام آژانس، 
آمریـکا تصمیـم دارد از قطعنامـه ای سرزنشـی علیـه 
ایران در شـورای حکام حمایت کند یا نـه، گفت: امروز 
تصمیمـی وجـود نـداد کـه اعـلام کنـم امـا می توانم 
بگویم، ما کامـلا از مدیـرکل آژانـس و به طـور کلی از 
تلاش های آژانس  بـرای تعامل با ایـران در زمینه الزام 
همکاری های لازم بـرای حل و فصل مسـائل پادمانی 
حل نشـده در ایران، حمایـت می کنیم. ما هم درسـت 
مانند آژانس بین المللـی انرژی اتمی همـان نگرانی ها 
را داریـم. همان طور که قبـلا گفتیم، ایـران باید بدون 

تاخیر بیشـتر، کاملا بـا آژانس همـکاری کند.
پرایس افـزود: از آن جا کـه این گزارش علنی نیسـت، 
مـا در جایگاهی نیسـتیم کـه نظـر کامل تـری در این 
بـاره بدهیم.امـا بـه همـکاری نزدیـک بـا متحـدان و 
شـرکایمان و بـا شـورای حـکام ادامـه می دهیـم تـا 
اطمینـان بیابیم شـورا اقـدام مناسـب را در پاسـخ به 
گزارش مدیـرکل انجام می دهـد. از نظرم این مسـائل 
پادمانـی حـل نشـده حائـز اهمیت می باشـند کـه به 
تعهدات تحـت توافقـات پادمانـی ان پی تی بـا آژانس 
مرتبطند. البته که ایـن از تعهدات هسـته ای برجامی 
ایران جداسـت. هدف ما هنوز این اسـت کـه اطمینان 
حاصل کنیم ایـران دوبـاره با ایـن تعهدات هسـته ای 
تحت برجام محـدود می شـود. به همین خاطر اسـت 
که هنوز بـه رونـد به تصمیـم رسـیدن بر سـر این که 
آیـا می توانیم بـه بازگشـتی دوجانبـه به پایبنـدی به 

برجـام دسـت بیابیم یـا نـه، ادامـه می دهیم.
بـه گـزارش ایسـنا، اظهـارات پرایـس درباره گـزارش 
اخیـر آژانـس بین المللـی انـرژی اتمـی در پـی ایـن 
مطرح می شـود کـه اخیـرا آژانـس بین المللـی انرژی 
اتمـی در گزارشـی مدعـی شـد، ایـران همچنـان بـه 
سـوالات در خصوص منشـا ذرات اورانیوم یافت شـده 
در سه سایت هسـته ای اعلام نشده پاسـخ نداده است.

خبرگـزاری رویترز در این باره نوشـته بـود: در گزارش 
فصلـی آژانـس بین المللـی انـرژی اتمـی کـه روز 

دوشـنبه)9 خـرداد( بـه رصـد رویترز رسـیده اسـت، 
آمده کـه ایـران همچنـان نتوانسـته کـه توضیحاتی 
که اعتبار فنی داشـته باشـند در خصـوص یافته ها در 
این سـایت های هسـته ای ارائه دهد. رویترز ادامه داد: 
در ایـن گـزارش آمـده اسـت، »مشـکلات پادمانی در 
خصوص این سـه مـکان همچنان برجسـته اسـت.«
این خبرگـزاری همچنین نوشـت: در گـزارش فصلی 
جداگانـه آژانس بین المللـی انرژی اتمی کـه آن نیز به 
رصد رویترز رسـیده اسـت، آمده که ذخایـر اورانیوم با 
غنای 60 درصـد ایران با رشـد تقریبـی 9.9 کیلوگرم 

به میزان 43.1 کیلوگرم رسـیده اسـت.
عرب نیوز نیـز گـزارش داد که میـزان ذخایـر اورانیوم 
غنی سـازی شـده ایران به 18 برابر حدود تعیین شـده 

در توافق هسـته ای ۲01۵ رسـیده است.
سـعید خطیـب زاده، سـخنگوی وزارت امـور خارجـه 
ایران در نشست خبری روز گذشـته اش درباره گزارش 
آژانـس گفـت:  متأسـفانه ایـن گـزارش بازتاب دهنده 
واقعیـت گفت وگوهـای ایـران و آژانس نیسـت. بعد از 
توافقی کـه بیـن ایـران و آژانـس در تهران انجام شـد 
بـه صـورت مکتـوب ایـران پاسـخ هایی را بـه آژانـس 
ارائه کـرد و چنـد دور نشسـت های مفصل بـه صورت 
حضـوری برگـزار شـد کـه پاسـخ های فنـی و ارائـه 

مسـتندات از سـوی ایـران صـورت بگیرد.
خطیب زاده بـا بیـان اینکه این گـزارش همانی اسـت 
که آقـای گروسـی در پارلمان اروپـا پیش از دور سـوم 
گفت وگوهـای ایـران و آژانـس بـه صـورت شـتابزده 
اعلام کرد، گفـت:  این گـزارش از همان موقـع و حتی 
قبل از نشسـت ایران و آژانـس جمع بندی شـده بود و 
به نظـر می رسـد کـه شـتابزدگی در ایـن جمع بندی 
وجـود دارد. سـخنگوی وزارت خارجـه ایـران با تأکید 
بـر اینکـه بنابرایـن آنچـه کـه در ایـن گـزارش دیـده 
می شـود چیز جدیـدی نیسـت، افـزود: گـزارش ارائه 
شـده منصفانه و متـوازن نیسـت و بیم آن مـی رود که 
فشـار صهیونیسـت ها و برخی کنشـگرها باعث شـده 
باشـد مسـیر گـزارش معمـول آژانـس از فضـای فنی 
بـه سیاسـی منتقـل شـود و انتظـار مـا این اسـت که 
این مسـیر اصلاح شـود. بـر اسـاس وبـگاه وزارت امور 
خارجه آمریکا پرایس در پاسـخ به سوالی در پی ریزش 
سـاختمان متروپل در آبادان، اظهاراتی مداخله جویانه 

را دربـاره امـور داخلی ایـران مطـرح کرد.
او در پاسـخ بـه این که سـخنگوی  وزارت امـور خارجه 
ایـران روز گذشـته گفته بـود مذاکـرات وین بـه دلیل 
عدم پاسـخ گویی آمریکا بـه ابتـکارات ایـران و اروپا در 
مذاکرات دچار وقفه شـده اسـت، آیا او واکنشی نسبت 

به ایـن دارد یا نه، گفـت: مـا و متحـدان اروپایی مان با 
صراحت گفته ایـم که آمـاده نهایـی کـردن  و اجرایی 
کـردن فـوری توافـق مذاکـره شـده در ویـن بـرای  
بازگشـتی دوجانبه بـه اجرای برجـام هسـتیم اما این 
در نهایـت بـه ایـران بسـتگی دارد که تصمیـم بگیرد 
از درخواسـت های فـرا برجامـی صـرف نظر کنـد و با 
حسـن نیت همکاری کنـد. ایـن تصمیمی اسـت که 

فقـط تهـران می توانـد بگیرد.
سـخنگوی  وزارت امور خارجـه آمریـکا در ادامه گفت: 
توافق در دسـترس اسـت اگر ایـران تصمیم سیاسـی 
لازم را بگیـرد تـا با حسـن نیت همـکاری کنـد و روی 

خود برجـام متمرکز باشـد.
پرایس بیـان کرد: تـلاش برای رسـیدن به بازگشـتی 
دوجانبـه به پایبنـدی بـه برجام تـا وقتی در راسـتای 
منافع ملـی ما باشـد، هدف سیاسـی مـا خواهـد بود.

او با ادعـای این که زمان گریز هسـته ای ایران نسـبت 
بـه حصـول توافـق هسـته ای در سـال ۲01۵ کوتاه تر 
شـده اسـت، گفـت: توافـق در دسـترس خواهـد بود 
اگر ایـران به مذاکره با حسـن نیـت و تمرکـز واقعی بر 
چیزی که بایـد تمرکز اصلـی مذاکرات در وین باشـد، 
یعنی خود توافق هسـته ای متعهد باشـد. اگر این طور 
باشـد، زمـان گریـز کـه الان حداقل بـرای ما بـه طرز 

غیـر قابـل قبولی کوتـاه اسـت، بـه طرز چشـم گیری 
طولانی تـر می شـود.

در این راسـتا، خطیب زاده در نشست خبری اش گفته 
بود: اظهاراتی کـه برخی مقامات آمریکایـی با طراحی 
و یا پاسـخ به تحـولات داخلی خـود مطـرح می کنند 
ملاک مـا بـرای اظهـار نظـر نیسـت. اصـولا در حوزه 
مذاکراتی وین کنش ما کاملا روشـن اسـت و واکنشی 
بـه اظهاراتی که بـرای مصـرف داخلی بیان می شـود، 
نداریـم. آنچه که بـرای ما مهم اسـت پیام هایی اسـت 
که از مجاری مرسـوم بین مـا و آمریکا در حـال رفت و 
برگشت است. ایران در آن مسـیر ابتکارات خود را ارائه 
کرده اسـت. رفت و برگشـت هایی بوده البته متاسفانه 
تاکنـون آمریکا پاسـخ های لازم و مورد انتظـار را نداده 
اسـت. اگر آمریـکا از تذبـذب در رفتار فاصلـه بگیرد و 
تصمیم سیاسـی خـود را بگیـرد و اعلام کنـد قطعا نه 
تنها بن بسـتی وجود نـدارد بلکه می تـوان درصد باقی 

مانـده از توافـق را نهایی کرد.
او تأکید کـرد: در حال حاضـر توقف گفت وگوهـا یا به 
عبارتی مکـث صورت گرفتـه در گفت وگوهـا به دلیل 
بی پاسخ گذاشتن ابتکاراتی اسـت که ایران و اروپا ارائه 
کرده انـد و بایـد ببینیم چه زمانـی آمریـکا می خواهد 

تصمیم خـود را اعـلام کند.

واکنش آمریکا به مواضع برجامی اخیر ایران
ین

نلا
ی آ

هر
مش

: ه
س

عک

سخنگوی وزارت امور خارجه به بیانیه های سخنگویان 
وزارت خارجه فرانســه و آلمان در مورد کشتی های 

یونانی توقیف شده در خلیج فارس واکنش نشان داد.
به گزارش ایسنا، سعید خطیب زاده سخنگوی وزارت 
امور خارجه در واکنش به بیانیه های از روی دســت 
یکدیگر کپی شده ســخنگویان وزارت امور خارجه 
فرانسه و آلمان در مورد کشــتی های یونانی توقیف 
شده در خلیج فارس، اظهار داشت، ما صدور اینگونه 
بیانیه های یکطرفه و غیر قابل توجیه را که ظاهرا به یک 
عادت مستمر نزد صادرکنندگان آن مبدل شده، قویا 

مردود می دانیم.
ســخنگوی وزارت امور خارجه افزود :به این کشورها 
توصیه می کنیم بجای فرار به جلو و حمایت نابجا از 
نقض های صورت گرفته توسط کشتی های یونانی، 
از فرآیندهای قضایی مبتنی بر مقررات بین المللی که 
هدف آن تضمین آزادی کشتیرانی و امنیت دریایی 

است حمایت کنند.
خطیب زاده تاکید کرد:متاسفانه این کشورها در حالی 
به اقدامات قانونی صورت گرفتــه در ایران معترض 
هســتند که در قبال توقیف غیرقانونی کشتی تحت 

پرچم ایران توسط مقامات یونانی و تخلیه محموله آن 
در اجرای فرامرزی قوانین و احکام  داخلی یک کشور 

دیگر است، سکوت اختیار می کنند.
ســخنگوی وزارت امور خارجه در پایان تصریح کرد: 
اینگونه مداخلات نامناســب در فرآیندهای مستقل 
قضایی کشورمان، هیچ کمکی به حل و فصل موضوعات 
نخواهد کرد،  لذا همانطور که به مقامات یونانی گفته 
ایم، مناسب است به جای تحرکات سیاسی و رسانه ای،  
برای حل و فصل موضوعات از طریق راههای حقوقی و 

قضایی نزد مراجع ذیصلاح کشورمان اقدام شود.

رئیس بانک مرکزی گفت: در این چند ماه که از عمر دولت جدید 
گذشته، شتاب  رشد نقدینگی کاهش یافته است.

به گزارش ایســنا، علی صالح آبادی دیروز در جلسه هیات دولت 
در جمع خبرنگاران درباره رشد نقدینگی در سال جاری گفت: در 
این چند ماه که از عمر دولت جدید گذشته، شتاب  رشد نقدینگی 
کاهش یافته است و جالب است در سال جدید یعنی در فروردین 
ماه نرخ رشد نقدینگی منفی است؛ بنابراین رشد نقدینگی در سال 

1401 منفی شده است.
او افزود: در ســالیان گذشــته طبق قانون بودجه هر سال، دولت 
تنخواهی را از بانک مرکزی دریافت می کرده امسال خوشبختانه 

این تنخواه را در اختیار دولت قرار ندادیم و این هم یکی از عواملی 
است که باعث شده رشد نقدینگی کاهش یابد.

صالح آبادی تصریح کرد: اواخر ســال گذشته حجم اوراقی که در 
ســبد بانک مرکزی بوده -اوراق دولتی - 9۵ هزار میلیارد تومان 
بوده اســت؛ در حال حاضر این رقم به ۷۵ هــزار میلیارد تومان 
کاهش یافته است یعنی حدود ۲0 هزار میلیارد تومان حجم اوراق 
دولتی در بازار فروخته شده است. همچنین موضوع دیگر اضافه 
برداشت بانک هاست که سال گذشته افزایش یافته بود ولی نسبت 
به سال گذشته نصف شده و  بدهی بانک ها به بانک مرکزی کاهش 

یافته است. 

خطیب زاده اعلام کرد

توصیه ایران به آلمان و فرانسه
رئیس بانک مرکزی در حاشیه جلسه دولت:

رشد نقدینگی در سال ۱4۰۱ منفی شده است
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

دو پروژه بهداشتی -ورزشی در فهرج افتتاح شد
بهداشتی،ورزشی  پروژه   ۲ کرمان  استاندار  حضور  با  خدیش/  سکینه 
شهرستان فهرج در شرق این استان با اعتباری افزون بر ۲ میلیارد و ۲00 
میلیون تومان افتتاح شد.  محمدمهدی فداکار در دومین روز سفر به شهرستان های شرق 
استان کرمان و در نخستین برنامه خود مرکز جامع سلامت محمدآباد دهگاوی را با اعتبار یک 

میلیارد و۲00 میلیون تومان از محل اعتبارات دانشگاه علوم پزشکی بم افتتاح کرد.
این مرکز با 36۷ مترمربع زیربنا شامل بخش بهداشت محیط، بهداشت خانواده، مامایی، 
بیماری ها، داروخانه، دندانپزشکی و آزمایشگاه است و جمعیتی حدود 6 هزار و ۷00 نفر از 
خدمات این مرکز بهره مند می شوند. در ادامه چمن مصنوعی ورزشی روستای برج معاذ از 
توابع شهرستان فهرج  با زیربنای یک هزار و ۲00 مترمربع و اعتبار یک میلیارد تومانی افتتاح 

شد.  این پروژه ورزشی با مشارکت دهیاری روستا و بنیاد مسکن احداث شده است.
در ادامه سفر استاندار کرمان همچنین از مجتمع فرهنگی هنری ارشاد که از سال 90 عملیات 
ساخت آن شروع شده نیز بازدید شد. این مجتمع فرهنگی تا سال 94 اعتباری حدود یک 
میلیارد و 300 میلیون تومان در نظر گرفته شد و  40 درصد پیشرفت فیزیکی داشته و برای 
تکمیل آن حداقل هفت میلیارد تومان دیگر اعتبار نیاز است. استاندار کرمان همچنین با 

حضور در منزل شهید محمد شهمرادزاده با خانواده وی دیدار و گفت و گو کرد
فداکار با حضور در گلزار شهیدان شهرستان فهرج نیز نسبت به مقام شامخ این شهیدان با نثار 

گل و قرائت فاتحه ادای احترام کرد.

قیمت نان افزایش پیدا نمی کند

جلسه ستاد تنظیم بازار استان با موضوع فراهم کردن زیرساخت های 
اجرای طرح هوشمند سازی یارانه نان برگزار شد.

جلالی ،معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداری کرمان گفت: طرح هوشمند سازی یارانه 
نان یکی از موثرترین راه ها برای توزیع عادلانه آرد و نان در کشور است که به صورت امتحانی 

در استان زنجان در حال اجرا است.
او می گوید: در استان کرمان نیز تا دو هفته آینده زیرساخت آنان فراهم می شود تا از تیر ماه 

فروش آرد و نان بر اساس طرح جدید انجام شود.
معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداری کرمان گفت: بر اساس طرح جدید هیچ افزایشی 

در قیمت نان صورت نمی گیرد بلکه یارانه به حساب نانوایان واریز می شود.
او می گوید:مکانیسم توزیع آرد در بین روستا ها و عشایر مثل سابق است و چنانچه فردی کارت 
یارانه نان به همراه نداشته باشد به مانند بنزین می تواند از کارت آزاد که در اختیار نانوایان قرار 

می گیرد استفاده و نان مورد نیاز خود را خریداری کند.
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عکس نوشت

سکینه خدیش/ امام جمعه ریگان از ارتباط بین 
علمای شیعه و سنی در این شهرستان خبر داد و 
افزود: این ارتباط عمیق بین علمای شیعه و سنی 
باعث پیشرفت و آبادانی فرهنگی و قرآنی این 

شهرستان خواهد شد.
 حجت الاسلام والمسلمین حبیب رضازاده در 
نشست با روحانیون شهرستان های نرماشیر،فهرج 
و ریگان گفت: ارتباط علمای تشیع و تسنن در 
شهرستان ریگان بسیار خوب است همچنین 
وحدت بین شیعه و سنی در شهرستان های ریگان 

و فهرج مطمئنا زبانزد خاص و عام در استان است .
او ادامه داد:بیشتر طلبه های ما کار تبلیغی می 
کنند و برخی هم در فرهنگستان ) اداره آموزش 
و پرورش( و برخی هم در ارگان های نظامی کار 

می کنند .
نماینده ولی فقیه در ریگان بیان کرد:در مسائل 
اعتقادی برگ برنده در دست روحانیون است زیرا 
مساجد را محل پایگاه و مهد تربیت خالص برای 

امام زمان کرده اند .
او توضیح داد:نسبت به ادامه فعالیت عمرانی حوزه 
علمیه این شهرستان نگاه ویژه داشته باشید زیرا 
اینجا وجوهات شرعی ماهانه دفتر امام جمعه به 

ماهی یک میلیون تومان هم نمی رسد 
حجت الاسلام رضازاده تاکیدکرد:مردم پول ندارند 
تا وجوهات شرعی بپردازند و اگر میخواهیم آینده 
شهرستان از لحاظ فرهنگی رشد کند و کار شاخص 
فرهنگی در ریگان انجام شود نیاز به کمک ویژه 

نماینده مردم در مجلس و استاندار داریم .

سکینه خدیش/ رئیس پلیس فتای شهرستان بم گفت: عامل 
راه اندازی صفحه اینستاگرامی شوتی سواران که به انگیزه 
واهی تفریح و سرگرمی اقدام به تشکیل این صفحه کرده بود 

شناسایی و دستگیر شد.
 سروان شاهرخ بیانی با اشاره به تاکیدات رهبر معظم 
انقلاب پیرامون مقابله با هجمه ها و مسائل ناهنجار فضای 
مجازی بیان داشت: در همین زمینه به دنبال رصد مستمر 
فضای مجازی توسط کارشناسان پلیس فتا یک  صفحه 
اینستاگرامی با بیش از ۵۲ هزار عضو که به فعالیت در زمینه 
تبلیغ و ترویج شوتی سوار می پرداخت، مشاهده و موضوع 

در دستور کار قرار گرفت.
او ادامه داد: در ادامه با پی جویی های تخصصی ماموران 

پلیس فتا عامل راه اندازی این صفحه که یک پسر ۱۶ ساله 
بود در یکی از مناطق روستایی شهرستان نرماشیر شناسایی 

و با دستور مقام قضایی احضار شد.
سروان بیانی عنوان کرد: این متهم در بازجویی های بعدی 
پس از مواجهه با مستندات موجود به جرم خود اعتراف و 
هدف خود را از ساخت چنین صفحه ای ،سرگرمی و جذب 
دنبال کننده عنوان کرد که البته بررسی های بعدی در این 

زمینه ادامه خواهد داشت. 
رئیس پلیس فتای فرماندهی انتظامی شهرستان بم گفت: 
کاربران می بایست با مطالعه قانون جرائم رایانه ای از بایدها 
و نبایدهای فعالیت در فضای مجازی اطلاع داشته باشند و 
به هنجار های جامعه و قوانین جاری کشور احترام بگذارند.

دادسـتان عمومی و انقلاب شهرسـتان بردسـیر از 
غیرفعال شـدن یـک نمایشـگاه عرضـه محصولات 
کـی و پوشـاک به دلیـل تخلفـات متعـدد  خورا
بهداشـتی و عدم رعایت نـکات حفاظتی و سـرقت 
امـوال شـهروندان حاضـر در ایـن نمایشـگاه خبر 

د. دا
 افشـین صالحی نژاد در تشـریح جزئیـات این خبر 
اظهـار داشـت: پـس از کسـب گزارشـات متعـدد 
مردمـی مبنـی بـر عـدم رعایـت نـکات بهداشـتی 
کـی و همچنیـن سـرقت  د خورا در عرضـه مـوا
کارت هـای بانکـی و وجـوه نقـد شـهروندان در 
محیط نمایشـگاه، رسـیدگی به موضوع در دسـتور 
کار دادسـتانی و دسـتگاه های ذیربط قـرار گرفت.
او ادامه داد:پـس از بازدید میدانی مدعـی العموم، 
تذکـرات لازم بـه صـورت شـفاهی و مکتـوب در 

چند نوبـت  به مسـئولان  برگـزاری از بـاب تامین 
امنیـت نمایشـگاه و بـه غرفـه داران  مبنـی بـر 
رعایت دسـتورالعمل های بهداشـتی داده شـد اما 

متاسـفانه اقـدام مناسـب صـورت نپذیرفـت.
ایـن مقـام قضایـی اعلام کـرد: عصـر روز گذشـته 
بـا دسـتور دادسـتانی ایـن نمایشـگاه غیـر فعـال 
گردیـد و در ایـن رابطـه شـش پرونـده قضایـی 
بـا موضـوع تهدیـد علیـه بهداشـت عمومـی و 
سـرقت در دادسـرای عمومـی و انقـلاب بردسـیر 

تشـکیل شـد.
دادسـتان بردسـیر در پایـان تاکیـد کـرد: یکـی از 
اولویـت هـای دسـتگاه قضایـی توجـه بـه حفـظ 
سـلامت جامعـه مـی باشـد و اجـازه نخواهیـم 
داد افـرادی سـلامت جامعـه را بـه مخاطـره مـی 

اندازنـد.

بازگشت لک لک ها به مریوان

لک لک هـا از جملـه پرنـدگان مهاجری 
هسـتند کـه بـا شـروع فصل سـرما در 
عرض هـای شـمالی، بـه سـوی مناطق 
جنوبـی و گرمسـیر مهاجـرت کـرده و 
مدتـی را جهـت اسـتراحت، تغذیـه، 
جوجـه آوری و زمسـتان گذرانـی در 
کلنی هـای دشـت بیلـو و روسـتای دره 
تفـی حاشـیه دریاچـه زریبـار مریوان 

بـه سـر می برنـد.

رنا
: ای

بع
من

امام جمعه ریگان:

ارتباط عمیق بین علمای شیعه 
و سنی باعث آبادانی می شود

دستگیری عامل راه اندازی صفحه اینستاگرامی شوتی سواران در بم

به دلیل تخلفات متعدد بهداشتی؛
یک نمایشگاه عرضه مواد خوراکی و پوشاک در بردسیر غیرفعال شد

خبر

یثارگران  رئیس اداره امور شاهد و ا
آموزش و پرورش استان کرمان، زمان 
پیش ثبت نام مدارس شاهد در پایه های 

ورودی اول، هفتم و دهم را اعلام کرد.
حسین انجم شعاع گفت: فرآیند پیش 
ثبت نام مدارس شاهد در سراسر کشور 

به صورت الکترونیکی است.
او گفت: زمان ثبت نام پایه اول ابتدایی 
از یازدهم خرداد ماه تا ۲8 خرداد است 
و متقاضیان ثبت نام در پایه هفتم 
)دوره اول متوسطه( مدارس شاهد از 
۲1 خرداد ماه تا دهم تیر ماه می توانند 
نسبت به ثبت نام اولیه خود اقدام کنند.
به گفته انجم شعاع زمان ثبت نام دانش 
آموزان متقاضی پایه دهم )دوره دوم 
متوسطه( مدارس شاهد از یکم تا 

بیستم تیر ماه می باشد.

یثارگران  رئیس اداره شاهد و امور ا
آموزش و پرورش استان کرمان گفت: 
متقاضیان می توانند با ورود به درگاه 
https://pada. اینترنتی به نشانی

medu.ir/#/home  نسبت به 
پیش ثبت نام در پایه های اول ابتدایی، 

پایه هفتم و دهم، اقدام کنند.
انجم شعاع می گوید: پس از اتمام مهلت 
مقرر ثبت نام در سامانه الکترونیکی، 
دانش آموزانی که امتیاز لازم را کسب 
کرده باشند با اطلاع رسانی که از طریق 
مدرسه صورت خواهد گرفت برای ارائه 
مدارک و تکمیل مراحل ثبت نام به 

مدرسه مراجعه کنند.
او با تأکید بر اینکه ثبت نام در مدارس 
شاهد فقط از طریق درگاه اینترنتی به 
https://pada.medu. نشانی

ir/#/home انجام می شود، گفت: 
متاسفانه عده ای فرصت طلب در فضای 
مجازی از طریق سایت های متفرقه 
نسبت به ثبت نام دانش آموزان اقدام 
می کنند که از نظر این اداره کل وجاهت 

قانونی ندارد، لذا اولیای دانش آموزان 
مراقب باشند.

انجم شعاع گفت: زمان پیش ثبت نام 
دانش آموزان میان پایه مدارس شاهد 
که به صورت الکترونیکی در مدارس 
انجام خواهد شد از اول تا دهم مرداد 

است.

اعلام پیش ثبت نام مدارس شاهد

کتاب سلوک
نویسنده: محمود دولت آبادی

انتشارات: چشمه
کتاب سلوک روایت عاشقی قیس بر دختری است که با او 
هفده سال اختلاف سنی دارد. و حالا قیسی که در شصت و 
شش سالگی، معشوق را سرزنش میکند که چرا باید عاقبت 

چنان عشق سوزانی، چنین زمهریری می شد؟
قیس نماد مرد شرقي، زن را از آن خود می دانسته، گویی 
شی ای بوده که به او تعلق داشته که از برای او آفریده شده 
“مجنون”،  و همنامش  رو که همچون همزاد  آن  از  و  بوده 
خود را در معشوق و معشوق را در خود ذوب می بیند، توان 
درک این جدایی را ندارد، گویی پاره ای از روحش را از او 

ستانده اند.

فراخوان رقابت طراحی مبلمان
SIT 2022 منتشر شد.

مهلت: 9 اسفند 1401
* این رویداد به عنوان راهی برای به اشتراک گذاشتن کارهای قابل 
توجه طراحان مبلمان و کسانی که از مبلمان در پروژه های خود 
استفاده می کنند برگزار می شود. در سال ۲0۲1، خانم »نگار شاه 
احمد قاسمی«، دانشجوی موسسه آموزش عالی معماری و هنر پارس 
تهران، به عنوان »طراح داخلی نوظهور سال« این فراخوان شناخته 
شد. هنرمندی ارزشمند مثل شما، که در حال خواندن این متن 

هستید!!
* چه کسانی می توانند شرکت کنند؟

* شرکت برای تمامی دانشجویان و طراحان حرفه ای و نوظهور آزاد 
است. لینک ها و دانلود ها:

SIT وبسایت رقابت طراحی مبلمان

کتاب

فراخوان 

شرکت آب و فاصلاب استان کرمان

وزارت نیـرو
شرکت مهندسی آب و فاصلاب کشور 

)مادر تخصصی(  آگهی مناقصه
شماره 24/الف/۰3-۱4۰۱ م 

شرکت آب و فاضلاب استان کرمان در نظر دارد مناقصه موضوع : ساخت مخزن 5000 مترمکعبی شهر کرمان و تاسیسات جانبی را با برآورد 
136.577.394.157 ریال و مبلغ تضمین فرایند ارجاع کار 6.632.000.000 ریال از محل اعتبارات عمرانی و با حداقل تعداد شرکت کنندگان 5 نفر 
و به شماره 2001005963000056 را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. لذا از کلیه شرکت هایی که دارای گواهی صلاحیت در رشته 
آب و همچنین صلاحیت ایمنی صادره از اداره تعاون کار و رفاه اجتماعی می باشند، دعوت می شود جهت دریافت اسناد مناقصه تا ساعت 19 روز 

شنبه مورخ 1401.03.21 به سامانه ستاد مراجعه نمایند.

کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی 
دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور 

و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.
مشخصات این مناقصه در سایت شرکت مهندسی آب و فاضلاب به آدرس www.abfakerman.ir موجود می باشد.

- تاریخ انتشار مناقصه در سامانه ساعت 8 صبح روز چهارشنبه مورخ 1401.03.11 می باشد.
- مهلت زمانی ارائه پیشنهاد در سامانه ساعت 19 روز  دوشنبه مورخ: 1401.04.06

- تاریخ تحویل ضمانتنامه به دبیرخانه شرکت ساعت 14 روز دوشنبه مورخ : 1401.04.06
 - زمان بازگشایی پاکت ها ساعت 11:00 صبح روز  سه شنبه مورخ: 1401.04.07 

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت های الف :
 آدرس کرمان بلوار 22 بهمن- نبش بلوار ساوه- شرکت مهندسی آب و فاضلاب استان کرمان- دفتر قراردادها و تلفن :03433222282

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز تماس : 021-41934 
دفتر ثبت نام : 88969738 و 85193768 

مدیریت روابط عمومی وآموزش همگانی

چرخ زندگی بدون آب از حرکت می ایستد، زندگی با آب جریان دارد

روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی کرمان

آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای 
دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی 

مناقصه واگذاری امور تهیه و طبخ ، توزیع غذای دانشکده پرستاری زرندکرمان 

شماره مناقصه: دانشگاه علوم پزشکی کرماندستگاه مناقصه گزار
31/31/3/1401

مناقصه امور طبخ و توزیع غذای دانشکده زرندموضوع مناقصه

دریافت اسناد : 
الف(سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت 

www.setadiran.ir
ب( پایگاه ملی مناقصات 
 http://iets .mporg.ir  
   )صرفاً جهت مشاهده(

26/1۵9/862/386ریالبرآورد یکساله )ریال(

1/30۷/993/119ریال تضمین شرکت در مناقصه )ریال(

دریافت اسناد
از تاریخ درج فراخوان لغایت ساعت 14/30 روز چهار شنبه

 مورخ 1401/03/18

تا ساعت 14/30 روز دو شنبه مورخ 1401/03/30آخرین مهلت بارگزاری اسناد و پیشنهادها در سامانه ستاد ایران

از ساعت 12 روز سه شنبه مورخ 1401/03/31بازگشایی پیشنهادها

ضمناً جلسه توجیهی در ساعت 10 روز  دو شنبه مورخ 1401/03/23 در محل دانشکده پرستاری زرند برگزار خواهد شد.

محل تسلیم فقط پاکت الف ) تضمین شرکت در مناقصه(: کرمان – ابتدای جاده هفت باغ علوی، معاونت غذا و دارو، اداره حراست

روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی کرمان )هزینه درج آگهی بر عهده برنده مناقصه می باشد.(

 شناسه آگهی: ۵0901

ت اول 
نوب


